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ACTA PLE NÚM. 9/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 31 
D’OCTUBRE DE 2002. 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 31 D’OCTUBRE DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta-u d’octubre de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
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Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Alberto García Llorente 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
  
 
 En primer lloc intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
proposar als assistents que, donat que hi ha una concentració de persones 
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davant la porta de l’Ajuntament, i com ja s’ha fet en supòsits similars, se 
celebri la sessió a porta tancada. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que lamenta aquest to 
irònic i fora de lloc de l’Alcalde. El Sr. Alcalde li contesta que no hi ha cap to 
irònic.  
 
 Manifesta el Sr. Tardà que ells volen dir que una cosa no vol dir 
l’altra, i que no està d’acord amb que aquests mal educats pugin aquí a 
insultar. 
 
 
 Si el Ple es fa a porta oberta, manifesta el Sr. Alcalde, aquests mal 
educats tenen dret a pujar i fer soroll. Ai es mira la legislació veuràs que sí, 
que si el Ple és a porta oberta tenen tot el dret a pujar. 
 
  Amb els dos vots en contra dels Portaveus dels Grups Municipals 
d’ERC, i d’EUiA, assenyala el Sr. Alcalde, s’acorda fer el Ple a porta tancada.  
 
 
 Després d’això es passa a despatxar els assumptes que figuren a 
l’Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 8/02, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que a la pàgina 50, 
a l’última línia del primer paràgraf, diu ..... “de la zona d’inundabilitat del barri 
de Mataró ...”, i és del barri de Martorell. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 



 4

 ESMENES APROVADES 
 
 Al primer paràgraf, última línia, de la pàgina 50, ha de dir ..... “de la 
zona d’inundabilitat del barri de Martorell.” 
 
 
 
 2.- Ratificar els decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, el text literal 
dels quals és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 5487/02, de data 10 d’octubre.  
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, modificat posteriorment per Decrets de 
l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny, 4534/2000, de 22 de setembre, 
1715/2001, de 22 de març, 5651/2001, de 19 d’octubre, 2092/2002, de 19 
d’abril i 4161/2002, de 22 de juliol, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny de 1999, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, nomenant 
paral·lelament a la senyora M. José Varela Portela com a Secretària d’aquest. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la  Regidora i Vice-presidenta del 
Consell Municipal de la Dona de data 9 de setembre d’enguany, se sol·licita el 
nomenament de nova Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, pel cessament de la nomenada fins ara. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre en els termes següents: 
 
• Deixar sense efecte el nomenament efectuat  per Decret 5869/99 de 3 de 

desembre a favor de la senyora M. José Varela Portela, com a Secretària de 
l’esmentat Consell. 

 
• Designar Secretària del Consell Municipal de la Dona, a la senyora 

Margarita Artal Serrat, que assumirà, en virtut d’aquest nomenament, les 
funcions a que fa referència l’article 11 del seu Reglament Orgànic, la qual 
percebrà una dieta de 214,14 euros mensuals bruts per assistència a les 
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seves sessions i a les reunions setmanals de preparació d’aquestes, que 
tindrà lloc durant 11 mesos en cada exercici. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President i 
Vice-presidenta del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que es fa una 
substitució de la persona que feia les tasques de Secretària del Consell de la 
Dona. 
  
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 - Decret núm. 5743/02, de data 21 d’octubre.  
 
 “Vist l’article 20 del Reglament de l’Arxiu Municipal de Cornellà de 
Llobregat, pel qual es crea la Comissió d’Avaluació, Tria i Eliminació de la 
documentació d’aquest Ajuntament, com a òrgan col·legiat interdisciplinari, 
amb l’objecte de procedir a l’anàlisi de totes les tipologies documentals creades 
per aquesta Administració i d’establir les que calgui conservar pel futur i les 
que siguin susceptibles de destrucció. 
 
 Atès que en conformitat amb el número 3 del precepte anterior, 
mitjançant Decret número 3539/99, de 14 de juliol, aquesta Alcaldia  va 
procedir al nomenament dels membres que integraven l’esmentada Comissió. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Cap del Departament de l’Arxiu 
Municipal de data 2 d’octubre d’enguany, es sol·licita el canvi de dos dels 
components de l’esmentada Comissió, com són el Secretari i l’Historiador 
especialista en Història Contemporània nomenats el seu dia, com a 
conseqüència de les noves necessitats derivades de l’actual organització de 
l’Arxiu. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 3539/1999, de 14 
de juliol, en el sentit següent: 
 
• Deixar sense efecte el nomenament de Vocal Historiador especialista en 

Història Contemporània, efectuada a favor del senyor Gregori Gutiérrez 
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Hortalà, i  nomenar en el seu lloc a l’Historiador d’aquest Ajuntament, 
senyor Joan Fernández Trabal. 

 
• Deixar sense efecte el nomenament com a Secretari de l’esmentada 

Comissió, efectuada a favor del senyor Joan Fernández Trabal, i nomenar 
en el seu lloc, al Cap del Departament de l’Arxiu, senyor Miguel Salmerón 
Rodríguez. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament d’Arxiu 
Municipal d’aquest Ajuntament, així com al President i Vice-presidenta de la 
Comissió, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que amb l’acord el que fem és que la persona que 
està en aquests moments com a responsable de l’Arxiu passa a ser el 
Secretari, i com abans teníem un historiador d’altre municipi, i el Sr. Joan 
Fernández és historiador, doncs fem aquest canvi.   
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Ratificar les resolucions de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, que a continuació es relacionen.  
 
 
 3.1.- Resolució  núm. 280/02 de data 24 de setembre. 
 
 “Vista la proposta de la direcció de l’Institut Municipal d’Educació 
per la creació d’un nou espai Educatiu denominat “Roger de Llùria” pel curs 
escolar 2002-2003, amb una dedicació prevista de 3000 hores anyals per  tres 
llocs de treball, un de coordinadora i altres dos de educadora, als efectes de 
poder atendre l’oferta registrada durant el present exercici,  i l’informe emès 
pel Departament de Recursos Humans, 
 
 Atès que en la plantilla de personal i en el pressupost inicial per 
l’exercici 2002, no estava previst aquest nou servei, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostaria adient en el programa 49 
423 C1 13100 Personal eventual/Espai Familiar, 
 
 Atès que dins de la política de personal de l’Institut Municipal 
d’Educació aquest tipus d’activitat s’ha ofert al personal que presta serveis en 
les Escoles Bressol, en qualitat d’Assistent Infantil, 
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 Atès que la proposta que ha presentat la direcció de l’Institut 
Municipal d’Educació ha respectat aquests criteris, i que el personal escollit es 
el que ha expressat la seva voluntat de participar-hi, que resta reflectit en les 
seves peticions de suspensió de la relació laboral, 
 
 Atès que en l’esmentada proposta també s’inclou que la empleada 
senyora Estefania Sánchez Rodríguez que presta el seus serveis en l’actualitat 
en l’Espai Educatiu que per aquest exercici es denominarà “La Trepa, se la 
proposa perquè exerceixi la coordinació del nou grup de treball en l’Espai 
Educatiu “Roger de Llùria” 
 
 Atès que la persona que se li proposa el canvi de funció i condicions 
de treball ha expressat la seva acceptació a la modificació contractual, 
 
 Atès que aquest nou programa d’actuació municipal requereix una 
contractació no permanent de servei determinat previst en els articles 12 i 15 
1 a) de l’Estatut dels Treballadors i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors referent 
a la modificació de les condicions de treball, 
 
 Atès el que preveu l’article 20 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals, i l’article 16 d) de l’esmentat cos legal, referent a la 
realització de tasques específiques de caràcter temporal 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de 
les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i els 
Estatuts de l’Institut, 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Crear pel curs escolar 2002-2003, un nou servei 
denominat “Espai Educatiu Familiar  Roger de Llúria”, amb efectes 1 de 
setembre de 2002, amb la incorporació d’una coordinadora del servei i dos 
educadores, i denominar l’espai familiar actual com “La Trepa” 
 
 Segon.- Incorporar aquests llocs de treball en la relació de llocs de 
treball, amb les retribucions i descripcions que consten en els documents 
ANNEX I i II de la present resolució, que formen part integrant del present 
acord. 
 
 Tercer.- Modificar el contracte de treball de caràcter no permanent 
amb l’empleada senyora Estefania Sánchez Rodríguez, amb efectes 1 de 
setembre de 2002 i fins el 31 d’agost de 2003, en el sentit de adscriure-la a 
l’esmentat nou servei, en qualitat de Coordinadora, amb una dedicació per 
curs escolar de 1000 hores, prestades d’acord amb el calendari de treball 
establert, i la retribució corresponent a aquesta funció. 
 



 8

 Quart.- Autoritzar la contractació no permanent per atendre el 
servei durant el curs escolar 2002-2003, en qualitat d’Educadores, amb 
efectes 1 de setembre de 2002 i fins el 31 d’agost, de les senyores Josefa Marti 
Alarcón i Rosa del Pilar Nolla Lozano, amb una dedicació anyal de 1000 hores, 
prestades d’acord amb el calendari de treball establert, i a la senyora Maria del 
Mar Gallardo Hernández, amb una dedicació anyal de 1370 hores  i la 
percepció de les retribucions corresponents a aquesta funció 
 
 Cinquè.- Adscriure al personal que es contracte per la realització 
dels serveis familiars als següents centres i llocs de treball,  
 
 
Personal Funció Codi lloc     Espai Familiar          Dedicació anyal 
 
Iriam López Burguete  Coordinadora IC001     La Trepa  1.370 hores 
Maria Soledad Oliva Vargas Educadora IC002         La Trepa  1.370 hores 
Mª del Mar Gallardo Hernández Educadora IC002     La Trepa  1.370 hores 
Estefania Sánchez Rodríguez Coordinadora IC004     Roger de Llúria  1.000 hores 
Josefa Martí Soler Educadora IC005     Roger de Llúria  1.000 hores 
Rosa del Pilar Nolla Lozano Educadora IC005     Roger de Llúria  1.000 hores  
 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple de 
l’Ajuntament, per la seva ratificació. 
 
 Setè.- Notificar la present resolució a les persones interessades, 
Comitè d’Empresa i Departament de Recursos Humans.” 
 
 Intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per manifestar 
que l’acord fa referència a la creació d’un servei i, evidentment, a la 
contractació d’unes persones per a dur a terme aquest servei. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 

 
 
 
3.2.- Resolució núm. 314/02 de data 23 d’octubre. 

 
 “Vist que en el Decret de la Presidència n. 271/02 de 19 de 

setembre de 2002, (ratificat pel Ple Municipal de data 26 de setembre de 2002) 
referent a la modificació de les jornades de treball dels llocs de professor/a de 
música de l’Escola Municipal pel curs escolar 2002-2003, producte de la 
oferta i demanda recollida de matriculació per aquest curs escolar i com a 
resultat del nou projecte Educatiu de l’Escola aprovat pel Consell de l’Institut 
Municipal d’Educació, i de contractació de nou professorat per cobrir els llocs 
de treball vacant; s’ha detectat l’error material en el nombre d’hores per l’inici, 
preparació i tancament del curs del lloc de treball amb codi IB008, que 
comporta un error en el nombre total d’hores de contracte en les retribucions 
establertes per aquest lloc de treball, 
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 Atès que l’error es concret en que el nombre d’hores pel concepte 

esmentat que consten en la resolució es de 19, quan en realitat el nombre 
establert ha de ser de 100, provocant que el nombre total d’hores anyals de 
contracte hagi de ser de 1026, en lloc de les 945 hores que figuren, 

 
 Atès que l’empleat no permanent afectat per aquest error es el 

senyor Josep Oriol Espona Andreu, que no va observar tampoc aquest error en 
el moment en que va subscriure la modificació contractual de la jornada, 

 
 Atès el contingut de l’informe emès pel Departament de RR.HH., que 

proposa la subsanació d’aquest error, en base a l’informe emès per la Direcció 
de l’Institut Municipal d’Educació, i presenta la documentació per la seva 
correcció, 

  
 Atès el que estableix l’article 105 2 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, referent a la correcció d’errors materials, 
 

 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball del personal, 

  
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec a la partida 

pressupostària 49 423J0 13000 de Personal laboral/Escola de Música per 
atendre les modificacions que es proposen i les substitucions de les places 
vacants, 
 

 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, en virtut de 
les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril i els 
Estatuts d’aquest Organisme Autònom, 
 

HA  RESOLT 
 

 Primer.- Esmenar l’error material detectat en la resolució d’aquesta 
Presidència assenyalada en la part expositiva de la present resolució i en 
conseqüència modificar els apartats que a continuació s’indiquen: 
 

a) Apartat primer.- On diu: que la jornada de l’especialitat de cambra, 
rodes i flauta travessera és de ”945 hores anyals” a de dir que es de 
“1026 hores”. I on diu que per l’inici, preparació i tancament del 
curs és de “10 hores anyals” a de dir “100 hores anyals; restant 
redactat de la següent forma: 

 
“Primer.- Establir pel curs escolar 2002-2003, les següent jornades 
de treball per especialitat més la següent distribució: 
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ESPECIALITAT TOTAL 

HORES 

ANYALS 

CONTRACTE 

PRESENCIA 

DINTRE 

CALENDARI 

ESCOLAR 

Inici 

Preparació i 

Tancament 

Curs 

 

LECTIVES ATENCIO  

PARES 

PERMANENCIA DIRECCIO 

 LL.MUSICAL+ 

CAMBRA+ 

PIANO  

               1.202          1.102              100            875         18              209  

 LL.MUSICAL+ 

PIANO+ 

SECRETARI  

               1.333 1.183              150            743         16              209 215 

 LL.MUSICAL+ 

ACOM+PIANO 

               1.218          1.118              100            910         18              190  

 PIANO  471              431                40            345         18                68  

 LL.MUSICAL+ 

CAMBRA+ 

RODES+PIANO+D

IRECCIO  

               1.450          1.300              150            517         16              200            567 

 LL.MUSICAL+ 

ORQUESTRA+ 

CAMBRA+RODES

+CAP ESTUDIS+ 

VIOLONCEL  

               1.388          1.238              150            616         19              209            394 

RODES+SAXO+C

LARINET  

                  440              396                44            249         19              128  

 CAMBRA+ 

RODES+FLAUTA 

TRAVESSERA  

               1026              926               100            736         17              173  

 RODES+VIOLI                    640              576                64            439         18              119  

 CAMBRA+ 

RODES+ 

GUITARRA  

               1.160          1.060              100            868         19              173  

 CAMBRA+VIOL 

I  

                  608              544                64            408         17              119  

 CANT CORAL 

 

                  220              204                16            148         19                37  

 LL.MUSICAL                    880              780              100            563        24              193  

 CLARINET                    422              382                40  

284 

        17                81  

 PIANO                    482              446                36            356         18                72  

        

 TOTALS               12.940        11.686          1.254         8.057       273          2.180         1.175 

        

 
 

b) Apartat segon.- Substituir l’annex I en la seva totalitat, i  l’annex II 
de la relació descriptiva del codi de lloc IB008, pels documents 
adjunts a la present resolució; restant redactat de la següent forma: 

 
“Segon.- Adequar les retribucions i la relació descriptiva dels llocs 
de treball en funció de les jornades anyals de treball assenyalades 
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de conformitat amb el que va establir l’acord del Ple Municipal de 
data 20 de desembre de 2001, les quals hauran de restar fixades en 
la forma que s’indica en el document annex I i II de la present 
resolució, respectivament, i incorporar-se en el catàleg de llocs de 
treball de l’Institut Municipal d’Educació.” 

 
c) Apartat tercer.- On diu que la modificació de la jornada del empleat 

senyor Josep Oriol Espona Andreu s’estableix a partir del dia 1 de 
setembre de 2002 en “945 hores anyals” ha de dir en “1026 hores 
anyals”; restant redactat de la següent forma: 

 
“Tercer.- Modificar les jornades de treball anyal i les retribucions 
corresponents del personal que tot seguit es relaciona, que restaran 
fixades a partir de l’1 de setembre de 2002 en la forma que tot 
seguit es relacionarà, que s’hauran de complir d’acord amb el que 
es preveu en l’apartat primer de la present resolució: 

 
Nom i cognom Especialitat                     Jornada                 Jornada 

         Curs                      Curs 
                                                                                                      2001/2002             2002/2003 
 
RUTH  
GARCIA LETE 

LL.MUSICAL+CAMBRA+PIANO 1005      1.202 

    
ANTONI DE PADUA  
FARELL CODINACH 

LL.MUSICAL+PIANO+SECRETARI 1005      1.333 

EVA  
ESCRIBANO FUENTES 

LL.MUSICAL+ACOM+PIANO 917      1.218 

ASSUMPTA  
RODRIGUEZ OLLE 

LL.MUSICAL+CAMBRA+RODES+PI
ANO+DIRECCIO 

1172      1.450 
 
 

JAUME  
SOLE VIÑAS 

LL.MUSICAL+ORQUESTRA+CAMB
RA+RODES+CAP 
ESTUDIS+VIOLONCEL 

1005      1.388 

JOSEP ORIOL  
ESPONA ANDREU 

CAMBRA+RODES+FLAUTA 
TRAVESSERA 

1005       1026 

NATALIA  
CRESPO MENDEZ 

RODES+VIOLI 435         640 

DANIEL  
YUGUERO RODRIGUEZ 

CAMBRA+RODES+GUITARRA 830      1.160 

ENRIC  
CENTENA SERNA 

CAMBRA+VIOLI 1005         608 

GERARD  
SIBILA ROMA 

CLARINET 523         422 

 
                        
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
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manifestar que té per objecte fer una correcció respecte a la necessitat de fer 
més hores anuals per part d’aquest professor de música. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Aprovar definitivament els Estatuts de la Fundació Privada 
pel Foment de la Societat del Coneixement. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària que 
va tenir lloc el dia 26 de juliol d’enguany, en virtut del qual es va acordar 
promoure i donar suport institucional a la constitució de la Fundació Privada 
pel Foment de la Societat del Coneixement, aprovant-se inicialment els seus 
Estatuts reguladors. 
 
 Atès que en execució de l’esmentat acord plenari, el projecte 
d’Estatuts fou sotmès a informació pública i audiència dels interessats per un 
període de trenta dies a efectes de reclamacions i/o suggeriments, mitjançant 
la inserció del corresponent Edicte al Butlletí Oficial de la Província número 
189, de data 8 d’agost d’enguany. 
 
 Atès que per part del Departament d’Universitats, Recerca i Societat 
de la Informació de la Generalitat de Catalunya, mitjançant Fax tramès pel 
seu Secretari General, senyor Josep Grifoll i Guasch, s’han presentat diferents 
suggeriments de modificació de l’articulat estatutari inicialment aprovat. 
 
 Atès que tenint en compte el caràcter dels suggeriments proposats, 
circumscrits bàsicament a propostes relatives a canvis puntuals de redacció 
que no alteren el seu contingut essencial, aquest Ajuntament considera que 
són susceptibles d’admissió, a excepció de les que a continuació es relacionen: 
 
• El suggeriment de que en l’article 6, relatiu a l’objecte de la Fundació, es 

circumscrigui a impulsar la creació d’un Museu, per considerar que és més 
ampli l’objecte inicialment previst en els Estatuts. 

 
• Els suggeriments relatius als articles 12 i 13, per quan no existeix 

contradicció entre aquests preceptes, doncs segons l’article 13, són Patrons 
fundacionals les persones fundadores, amb independència de que siguin 
físiques o jurídiques.  
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En canvi, poden haver altres patrons de caràcter institucional que no 
siguin fundacionals per no concórrer a l’acte de constitució de la 
Fundació. 
 
Pels mateixos motius, tampoc és susceptible d’acceptació el suggeriment 
realitzat al voltant de la Disposició Transitòria Segona dels Estatuts, doncs 
res impedeix que hi hagi patrons fundadors i patrons, és a dir, membres 
del Patronat de la Fundació, que no siguin fundadors. 

 
• El suggeriment relatius a l’article 21 apartat b), respecte de les atribucions 

i funcions del Patronat, per quan sí es preveuen a l’article 43 dels Estatuts 
supòsits concrets d’extinció de la Fundació. 

 
• El suggeriment de l’article 22, respecte del règim de delegacions del 

Patronat, per quan, encara que es tracti de supòsits previstos en la Llei de 
Fundacions, faciliten la seva consulta sense necessitat d’acudir als dos 
documents. 

 
• Els suggeriments dels articles 25, 30 i 31, en quan a la denominació i 

funcions del Secretari General, en la mesura en que al no existir cap altre 
òrgan amb una denominació similar, no es poden produir confusions 
orgàniques. 

 
Pel que fa al quòrum especial previst a l’article 25, en quan s’al·lega que 
no queda clar quin és el quòrum especial a que es refereix el seu penúltim 
paràgraf, en la mesura en què aquesta previsió fa referència al quòrum 
especial de les dues terceres parts del nombre legal de membres del 
Patronat que es requereix per aprovar l’ampliació de la seva composició, la 
renovació de càrrecs, la modificació d’estatuts i l’extinció de la Fundació 
als articles 15, 18, 42 i 43 dels Estatuts, respectivament. 

 
• Els suggeriments dels articles 32 i 33, relatius a la designació i funcions 

del Director Gerent, per quan es considera més idònia la forma de 
designació prevista en els Estatuts i l’atribució, a priori, de determinades 
funcions. 

 
 Atès que la modificació de la redacció dels Estatuts que porta 
inherent l’admissió parcial dels suggeriments efectuats pel Departament 
d’Universitats, Recerca i Societat de la Informació de la Generalitat de 
Catalunya, no té caràcter substancial, per quan no altera el model estatutari 
inicialment aprovat 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Admetre parcialment els suggeriments efectuats pel 
Departament d’Universitats, Recerca i Societat de la Informació de la 
Generalitat de Catalunya, al projecte d’Estatuts reguladors de la Fundació 
Privada pel Foment de la Societat del Coneixement i, en conseqüència, 
incloent les propostes de canvi de redacció suggerides, donar nova redacció als 
preceptes estatutaris següents: 
 
“ARTICLE 1er.- CONSTITUCIÓ I DENOMINACIÓ: 
 
La FUNDACIÓ PRIVADA PEL FOMENT DE LA SOCIETAT DEL CONEIXEMENT, 
és una Fundació privada sense ànim de lucre de caràcter cultural, constituïda 
en l'exercici del dret de fundació reconegut per l'article 34 de la Constitució, 
que es regeix pel que disposa la Llei catalana 5/2001, de 2 de maig de 
Fundacions, per desenvolupar principalment les seves funcions a Catalunya, i 
pels presents Estatuts, així com per les altres disposicions legals que li siguin 
aplicables. 
 
ARTICLE 2on.- NATURALESA JURÍDICA: 
 
La Fundació té naturalesa jurídica d’entitat privada sense ànim de lucre de 
caràcter cultural i, en conformitat amb el que disposa l'article 1.2 de la Llei de 
Fundacions anteriorment esmentada, té personalitat jurídica pròpia i plena 
capacitat jurídica i d'obrar pel compliment de les seves finalitats des del 
moment de la inscripció de la carta fundacional en el Registre de Fundacions, 
sense més limitacions que les establertes en les lleis o en els presents Estatuts, 
podent, per tant, ser titular de drets i obligacions i actuar en l'ordre jurídic i 
econòmic, contractant i obligant-se en totes les formes admissibles en dret. 
 
ARTICLE 3er.- DOMICILI: 
 
La Fundació fixa el seu domicili social a l’edifici Can Suris, situat a la Plaça de 
Can Suris de Cornellà de Llobregat. 
 
Aquest domicili podrà ser variat per acord del Patronat de la Fundació en 
conformitat amb el procediment establert a l'efecte per l'article 14 de la Llei 
5/2001, podent, igualment, en el futur, pel compliment de les seves finalitats, 
crear i suprimir establiments, dependències i delegacions en altres localitats. 
 
ARTICLE 4art.- INICI D’ACTIVITATS I DURACIÓ: 
 
La Fundació iniciarà les seves activitats el dia de l’atorgament de la carta 
fundacional i tindrà una durada de caràcter indefinit, extingint-se pels motius 
contemplats en els presents Estatuts, i els altres motius que preveu la 
normativa vigent. 
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ARTICLE 5è.- ÀMBIT D'ACTUACIÓ.- 
 
La Fundació exercirà la seva activitat principalment a Catalunya, sense 
perjudici de la qual cosa podrà projectar la seva activitat més enllà del territori 
català. 
 
ARTICLE 8è.- ÀMBIT COMPETENCIAL: 
 
Per la consecució de les finalitats expressades en l'article anterior, la Fundació 
estarà facultada per a realitzar tots aquells actes que, sent lícits i conformes 
amb l'Ordenament jurídic, s'encaminin a la consecució d'aquelles, podent 
realitzar, en particular, les activitats següents: 
 
a) Organitzar cursos, cicles de conferències, congressos, seminaris, 

simposiums, col·loquis i sessions d'estudi i investigació sobre temes 
relacionats amb les noves tecnologies de la informació. 

 
b) Redactar, editar, subvencionar i distribuir tot tipus de publicacions 

d'informació, formació i divulgació de temes relacionats amb les noves 
tecnologies de la informació. 

 
c) Promoure, organitzar i dirigir la celebració de tallers, exposicions, fires i 

salons monogràfics, periòdics o permanents, estables o circulants, sobre 
temes relacionats amb les noves tecnologies de la informació. 

 
d)  Organitzar campanyes de premsa, radio i televisió, i qualsevol altre medi 

legal de difusió que permeti la divulgació i coneixement de les noves 
tecnologies de la informació. 

 
e) Crear i convocar premis de tot tipus sobre temes relacionats amb les noves 

tecnologies de la informació. 
 
f) Fomentar, a través dels mecanismes legals previstos, la realització d'estudis 

sobre les noves tecnologies de la informació. 
 
La utilització dels medis d'execució de les finalitats de la Fundació a que 
anteriorment s'ha fet referència, que no tindrà caràcter limitador, sinó 
merament enunciatiu, no comportant cap obligatorietat de posar-los tots en 
pràctica, ni en un determinat ordre de prioritat, serà decidida lliurement pel 
Patronat de la Fundació. 
 
ARTICLE  9è.- BENEFICIARIS: 
 
La Societat en general, serà la beneficiària de la Fundació, donat l'interès 
general d’aquesta, i dins d’aquest concepte universal de beneficiari, es podrà 
seleccionar beneficiaris específics amb rigorós respecte a la justícia, entre les 
persones físiques o jurídiques que ostentin i justifiquin mèrits per això, i 
dirigeixin la seva actuació a la realització d'activitats que coadjuvin al 
compliment de les finalitats d'aquesta Fundació. 
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Per la selecció dels beneficiaris específics, la Fundació podrà crear un Consell 
Assessor integrat per especialistes, en un número mínim de cinc persones i 
màxim de tretze, que seran nomenades i revocades lliurement pel Patronat de 
la Fundació. 
 
ARTICLE 21è.- ATRIBUCIONS I FUNCIONS: 
 
El Patronat, com òrgan suprem de govern i representació de la Fundació, 
ostenta totes aquelles facultats necessàries per a la realització de les finalitats 
fundacionals, ostentant en particular les següents: 
 
a) Aprovar la modificació dels Estatuts. 
 
b) Aprovar l'agregació, fusió o extinció de la Fundació en els supòsits previstos 

en els presents Estatuts. 
 
c) c) Aprovar la Memòria anual d'activitats i l'informe anual de la gestió 

econòmica del patrimoni. 
 
d) Aprovar el pressupost anual de la Fundació i la seva modificació i 

liquidació. 
 
e) Aprovar el balanç i els comptes anuals de la Fundació. 
 
f) Exercir la superior direcció dels serveis de la Fundació, vetllant pel 

compliment de les finalitats fundacionals. 
 
g) Interpretar els presents estatuts i, en conformitat amb les finalitats 

fundacionals, establir les directrius generals de funcionament de la 
Fundació. 

 
h) Les funcions que requereixin l'autorització o aprovació del protectorat de la 

Generalitat. 
 
i) Aprovar la realització i establir el procediment per portar a terme les 

activitats previstes en l'article 8è dels presents Estatuts. 
 
j) Ampliar la seva composició, fins el límit previst en aquests Estatuts, i 

designar els patrons de caràcter temporal. 
 
k) Designar al President, al Vice-president, al Secretari General i al Director 

Gerent. 
 
l) Nomenar als membres del Consell Assessor previst en l'article 9 dels 

presents Estatuts 
 
m) Crear Comissions consultives. 
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o) Adquirir, posseir, reivindicar, gravar o alienar tota classe de béns. 
 
p) Subscriure i formalitzar els contractes de tota naturalesa que resultin 

necessaris pel compliment dels objectius fundacionals. 
 
q) Formalitzar convenis amb institucions públiques i privades dirigit al 

compliment dels objectius fundacionals. 
 
r) Executar tot tipus d’accions legals. 
 
s) Constituir o participar en societats mercantils que limitin la responsabilitat 

dels socis, l’objecte social de les quals sigui compatible amb les finalitats de 
la Fundació. 

 
t) Dur a terme explotacions econòmiques en els termes previstos per l’article 

36 de la Llei de Fundacions de Catalunya. 
 
u) Percebre remuneracions per les activitats de la Fundació en els termes 

previstos per l’article 37 de la Llei de Fundacions de Catalunya. 
 
ARTICLE 23è.- COMISSIONS: 
 
El Patronat podrà crear quantes comissions consideri convenients per a la 
deguda realització de les finalitats fundacionals, les quals tindran caràcter 
merament consultiu. 
 
La durada del període de vigència d'aquestes Comissions estarà circumscrita al 
termini fixat en l'acord de constitució, finalitzant en tot cas un cop complida la 
finalitat per a la qual van ser creades. 
 
ARTICLE 24.- RÈGIM DE SESSIONS: 
 
Les sessions del Patronat podran ser de dos tipus: 
 
a) Ordinàries. 
b) Extraordinàries. 
 
El Patronat celebrarà sessions ordinàries amb caràcter semestral, podent 
celebrar sessions extraordinàries quan s'estimi convenient pel President, o a 
petició escrita de la tercera part dels seus membres. 
 
En qualsevol cas serà necessari la prèvia convocatòria de la sessió per part del 
President, en la qual figuri el lloc, la data, l'hora i l'ordre del dia de la sessió, 
que serà notificada als membres del Patronat amb vuit dies d'antelació, o amb 
quaranta-vuit hores en cas d'urgència. 
 
No es podran prendre acords no inclosos en l'ordre del dia, salvat que, per 
unanimitat dels membres presents, que constitueixin la majoria absoluta del 
seu número legal, s'acordi la urgència d'incloure altres punts. 
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ARTICLE 37.- APLICACIÓ DELS RECURSOS: 
 
Almenys, el 70% dels ingressos nets anuals de la Fundació seran invertits 
permanentment al compliment directe de les finalitats fundacionals, en els 
termes previstos per l’article 33 de la Llei de Fundacions de Catalunya, 
corresponent al Patronat la selecció i priorització dels diferents programes a 
que hagin d'aplicar-se, en execució de les previsions establertes en el 
pressupost aprovat de cada exercici econòmic. 
 
La resta dels ingressos ha de ser invertida normalment en béns fructífers, els 
quals només podran ser alienats a títol onerós, d’acord amb el que preveu 
l’article 39 de la Llei de Fundacions de Catalunya, per reinvertir el preu que 
s'obtingui en l'adquisició d'altres béns o drets fructífers, que quedaran 
subrogats en lloc dels alienats, excepte quan es produeixi l’exempció del 
Protectorat a que es refereix l’article 39.3 de l’esmentada Llei. 
 
En qualsevol cas, el Patronat, dins de les previsions legalment establertes, 
podrà donar al capital fundacional i al patrimoni futur, la inversió que, al seu 
judici, contribueixi al millor compliment de les finalitats de la Fundació.” 
 
 Segon.- Aprovar definitivament el projecte d’Estatuts reguladors de 
la Fundació Privada pel foment de la societat del coneixement, amb la redacció 
resultant del present acord i, en conformitat amb el que disposa l’article 70 de 
la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, publicar íntegrament el seu 
text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor un cop 
transcorreguts QUINZE dies, comptats a partir d’aquesta publicació. 
 

 Tercer.- Comunicar el present acord als Patrons Institucionals de la 
Fundació, és a dir, a la Generalitat de Catalunya; la Diputació Provincial de 
Barcelona; la societat espanyola Parc Tecnològic WTC de Cornellà, SA; la 
Fundació Catalana per a la recerca i la investigació; la Universitat Politècnica 
de Catalunya, la societat SIEMENS, SA, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que en l’aprovació inicial ja vàrem 
explicar el per què de la constitució d’aquesta Fundació i quines eren les 
entitats i organismes que formaven part d’ella. 
 
 Hem rebut una sèrie de reflexions i suggeriments per part del 
Departament d’Universitats, per incorporar-les als Estatuts de la Fundació, i 
el que hem fet és incorporar aquests suggeriments que en cap cas alteren allò 
que és l’objectiu principal de la Fundació. 
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 Per tant, portem al Ple l’aprovació definitiva d’aquests Estatuts per 
poder tirar endavant aquest tema. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 5 i 6 
es debatran conjuntament. 
 
 
 
 5.- Aprovar la modificació de crèdit núm. 31/02 per  crèdit 
extraordinari i suplement a crèdit amb càrrec de baixes per anul·lació de 
despeses i romanent de tresoreria. 
 
 



 20

 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vistes les propostes de modificació de crèdits de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, per atendre despeses no contemplades 
inicialment al Pressupost a causa de les revisions de preus de diversos 
contractes, per import de 358.200 euros, així com la modificació del contracte 
de conservació jardins i zones verdes per la recepció de la zona ajardinada de 
l’Avinguda Alps, l’ampliació de la neteja viària que inclou els voltants del Parc 
Can Mercader i la modificació del contracte de manteniment de les 
instal·lacions de reg per ampliació de les zones a mantenir, mitjançant 
suplement de crèdit a càrrec de romanent de tresoreria i amb una dotació de 
28.115 euros. Vist tanmateix la necessitat de dotar de crèdit la partida 
d’adquisició de vehicles de Manteniment a càrrec de baixes per anul·lació de 
despeses, per import de 1.295 euros, i la necessitat d’ampliar partida per les 
obres d’una escola infantil per un import de 57.097,42 euros. 
  
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament Tècnic 
de Patrimoni Cultural, Històric i Biblioteques per suplementar la partida 
d’Exposicions Castells en 326,86 euros, motivada per necessitats 
sobrevingudes a causa de l’ampliació del programa d’activitats al Castell de 
Cornellà. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits de l’Àrea de Cultura, 
Relacions Ciutadanes, Esports i Cooperació i Solidaritat, en la qual es demana 
la suplementació de la partida de Despeses Funcionament Districtes per 
necessitats sobrevingudes a càrrec de romanent per import de 12.020 euros, 
així com la creació de dues partides nominatives amb destinació a projectes de 
Cooperació i Solidaritat promoguts pels sindicats majoritaris UGT i CCOO a 
càrrec de les deduccions salarials de la vaga del 20 de juny d’enguany, que 
ascendeixen a 7.048 euros cadascuna. 
 
 Vistes les peticions del Cap del Departament Tècnic de Cultura de 
suplementar la partida de Festival de Pallassos amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, per tal de fer front a les despeses ocasionades, per import de 
21.600 euros. Així com la necessitat de crear una nova partida per les obres 
de rehabilitació i equipament de la seu de l’Associación Andaluza Hijos de 
Almachar, per import de 48.081 euros. 
 
 Vist l’escrit del Gerent d’Administració i Finances de l’Empresa 
Municipal de Promoció Econòmica, S.A., sol·licitant suplementar la partida de 
“Transferències corrents” per activitats sobrevingudes i no pressupostades 
inicialment, per import de 53.910 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, proposant suplement de crèdit, atesa la necessitat 
de tramitar el projecte de primer establiment de les obres de l’escola bressol La 
Trepa, per import de 350.000 euros, a càrrec de romanent, així com la creació 
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d’una nova partida per dotar de crèdit extraordinari el projecte de les pantalles 
acústiques a la C-32 al barri de l’Almeda, per import de 110.050,04 euros. 
Vista tanmateix la necessitat de fer un canvi de partida del projecte 
d’equipament esportiu Ribera-Serrallo, pel canvi de gestió del mateix, i per 
tant traspassar el crèdit de la partida 74.452C0.74002 “EMDUCSA/Ribera-
Serrallo (Inc.01)” a la partida 51.452C0.6010913 “Equipaments esportius”, per 
import de 2.999.050,40 euros. 
 
 Vist el conveni de col·laboració amb la Universitat Politècnica de 
Catalunya, aprovat per Comissió de Govern de data 2/10/02 en la qual 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es compromet a aportar la quantitat de 
15.025,30 euros com a membre col·laborador del projecte i2CAT, de recerca i 
desenvolupament de noves tecnologies. 
 
 Vista la petició del Departament d’Activitats de modificació de 
crèdits per suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses 
motivada per la necessitat de portar a terme diverses actuacions en el 
manteniment de les instal·lacions dels mercats municipals, per import de 
2.300 euros. 
 
 Vista la petició de l’Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació, de 
creació d’una nova partida motivada per l’aportació per la fundació de la 
Fundació Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, per un import de 
30.050,61 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 2002, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 31/2002 del 
Pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb 
càrrec al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
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ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

12.431B1.22700 C.P.S./Neteja Centres 2.043.441,00 95.725,00 0,00 2.139.166,00 

12.441A0.22714 C.P.S./Clavegueram 147.248,00 11.269,00 0,00 158.517,00 

12.442A0.22700 C.P.S./Neteja Viària 2.166.649,00 185.742,00 0,00 2.352.391,00 

12.442B0.22719 C.P.S./Recollida Escombreries 1.117.883,00 68.965,00 0,00 1.186.848,00 

13.432D0.21005 Reparació Instal.Reg per Aspersió 36.061,00 18.000,00 0,00 54.061,00 

13.432D0.22735 C.P.S.Conserv.Jardins i Z.Verdes 962.793,45 6.614,00 0,00 969.407,45 

13.432E0.62400 Adq.Vehicles/Manteniment 60.101,00 0,00 1.295,00 58.806,00 

13.432E0.62401 Adq.Vehicles/Manteniment (Inc.01) 61.797,27 1.295,00 0,00 63.092,27 

14.423C0.6320114 Ref.i Adeq.Edif.Escolars a Esc.Bres. 721.215,00 57.097,42 0,00 778.312,42 

14.422B1.6320101 Ref.Col.legis i Esc.Bressol (Inc.01) 389.598,55 0,00 57.097,42 332.501,13 

22.121B0.22745 Assessoria Telecomunicacions 24.040,00 0,00 6.000,00 18.040,00 

22.121B0.45101 Conveni U.P.C./Projecte i2CAT 0,00 15.025,30 0,00 15.025,30 

22.121B0.48916 Fund.Priv.Foment Societat Coneixement 0,00 30.050,61 0,00 30.050,61 

29.121H0.2260201 Anuncis oficials/Activitats 2.404,00 0,00 2.300,00 104,00 

29.622B1.21201 Reparació Mercats 24.040,00 2.300,00 0,00 26.340,00 

51.422B1.62206 Const.Esc.Bres.La Trepa(Inc.01) 35.529,08 350.000,00 0,00 385.529,08 

51.432A1.22706 Assistència Tècnica/Urbanisme 207.205,00 0,00 55.900,00 151.305,00 

51.432C0.75400 Pantalles acustiques C-32 Almeda 0,00 110.050,04 0,00 110.050,04 

51.452C0.6010913 Equipament Esportiu 9.015.182,00 2.999.050,40 0,00 12.014.232,40 

61.451D0.2260703 Festival de Pallassos (A) 237.347,60 21.600,00 0,00 258.947,60 

61.451E0.62500 Pla Bibliot/Adq.Mobiliari(Inc.01) 5.607,20 0,00 326,86 5.280,34 

61.453G0.2260507 Exposicions Castell 16.415,95 326,86 0,00 16.742,81 

62.463D1.2260701 Despeses Funcionament Districte 47.508,00 12.020,00 0,00 59.528,00 

64.465A0.48916 Fund.Josep Comaposada/Lid.S.Perú 0,00 7.048,00 0,00 7.048,00 

64.465A0.48934 Fund.Pau i Solidar./Coop.Marroc-Cat 0,00 7.048,00 0,00 7.048,00 

74.452C0.74002 EMDUCSA/Ribera Serrallo (Inc.01) 2.999.050,40 0,00 2.999.050,40 0,00 

74.800B0.44000 Empreses Municipals 420.708,00 53.910,00 0,00 474.618,00 

75.463D2.78003 Transf.cap.Assoc.Hijos de Almachar 0,00 48.081,00 0,00 48.081,00 

 TOTAL DESPESES  4.101.217,63 3.121.969,68  

      

      

ESTAT D'INGRESSOS      

  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

71.87000 Romanent Tres./Crèdit Extraord. 793.916,85 155.402,95 0,00 949.319,80 

71.87001 Romanent Tres./Suplement Crèdit 1.346.229,58 823.845,00 0,00 2.170.074,58 

 TOTAL INGRESSOS  979.247,95 0,00  

      

 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                                   Altes                      Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 422.561,86 64.200,00 
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Cap. IV.- Transferències corrents 113.081,91 0,00 
Cap. VI.- Inversions reals 3.407.442,82 58.719,28 
Cap. VII.- Transferències de capital     158.131,04 2.999.050,40 
                TOTAL 4.101.217,63 3.121.969,68 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

                                       Altes                Baixes 
 

Cap. VIII.- Actius financers 979.247,95 0,00 
                 TOTAL 979.247,95 0,00 
 
 
 Segon.- Modificar el pla d’inversions de l’any 2001 a causa del canvi 
de projecte dels crèdits del projecte 20012740000001 “EMDUCSA/Ribera-
Serrallo” al projecte 20012510000005 “Assistència tècnica projecte Ribera-
Serrallo”, tal i com es detalla al quadre annex.  
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
  
 6.- Aprovar la modificació de crèdit núm. 2/02 del pressupost 
del Patronat Radio Cornellà per transferències entre partides i baixes per 
anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vista la Resolució de la Presidència número 25/02 de data 
07/10/2002 del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, d’aprovació de 
modificació de crèdit per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, per un import de 9.479,42 euros. 
 
 Vist l’informe favorable de la Intervenció Delegada del Patronat 
Municipal de Ràdio Cornellà. 
 
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2002. 
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 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm.  2/02, 
del Pressupost del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, per suplement de 
crèdit amb càrrec al romanent de Tresoreria, que es proposa, d’acord al 
següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

28.463A2.13000 Laboral/Ràdio Cornellà 46.376,00 3.200,00 0,00 49.576,00 

28.463A2.13100 Personal Laboral Eventual 25.862,00 2.829,04 0,00 28.691,04 

28.463A2.16300 Formació del Personal 601,00 1.200,00 0,00 1.801,00 

28.463A2.22608 Col.laboradors 13.917,46 1.350,38 0,00 15.267,84 

28.463A2.23001 Manutenció i Dietes 601,00 900,00 0,00 1.501,00 

 TOTAL DESPESES  9.479,42 0,00  

      

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

28.87001 Romanent Tres./Suplement Crèdit 0,00 9.479,42 0,00 9.479,42 

 TOTAL INGRESSOS  9.479,42   

      

 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
Estat de despeses 
 
Cap. I.- Despeses de personal  ……………………………………. 7.229,04 
Cap. II.- Desp. béns corrents i serveis .................................. 2.250,38 
 
Estat d’ingressos 
 
Cap. VIII.- Actius financers ........................................…...... 9.479,42 
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 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació dels dictàmens, manifestant que en relació a les modificacions 
de crèdit que fan referència als temes estrictament de l’Ajuntament, hi ha per 
un cantó una modificació respecte al tema de neteja, clavegueram, neteja 
viària, recollida d’escombraries, amb l’objecte d’acomodar el preu efectiu dels 
serveis pels increments d’IPC que han experimentat aquests contractes en els 
darrers anys, i donat que en breu acabarà la contracta d’aquesta prestació de 
serveis, es regularitzen tots els increments d’aquests darrers anys. 
 
 Per altra banda també hi ha una ampliació en el tema de 
conservació de jardins i zones verdes i instal·lacions de reg, derivada de la 
incorporació de l’enjardinament d’Alps, com una ampliació de prestació de 
servies als voltants del Parc de Can Mercader. 
 
 Un tema relacionat amb l’adquisició de vehicles de manteniment, 
simplement una reclassificació de partida. Hi ha també una partida que fa 
referència al conveni que tenim subscrit pel Projecte i2CAT, que es dota amb 
15.000 euros. També –com ara acabem d’aprovar els Estatuts de la Fundació 
pel Foment de la Societat del Coneixement- s’ha de fer la reserva preceptiva de 
crèdit per si s’hagués de dotar la constitució d’aquesta Fundació amb el 
capital fundacional que estaria entorn al 30.000 euros. 
 
 Hi ha també una modificació relativa a un projecte modificat de 
l’Escola Bressol La Trepa de 350.000 euros. 
 
 Hi ha també una reclassificació de partides amb el tema de 
l’equipament esportiu del Parc de Ribera Serrallo donat que, en el seu 
moment,  aquesta partida estava concebuda per a què la gestió i l’execució 
d’això es fes a través d’EMDUCSA però un cop en aquest plenari es va acordar 
que la gestió i l’execució d’aquesta obra es faria directament des de 
l’Ajuntament, tot i que la direcció del projecte el portaria EMDUCSA, s’ha fet 
aquesta reclassificació de partida que rebria la quantia inicial que estava 
aprovada. 
 
 Per altra banda, apareix un tema relacionat amb despeses de 
funcionament dels districtes. Unes partides per dos projectes de cooperació, 
una a Perú i una altra al Marroc, i una transferència de subvenció de capital a 



 26

l’empresa Municipal PRECSA, per subvenció a l’explotació, i també a 
l’Associación Hijos de Almachar per subvencionar les reformes del local que 
tenen en funcionament. 
 
 Això representaria altes per 4.101.217,63 euros, financiats 
mitjançant baixes per import de 3.121.969,68 euros, i amb càrrec al romanent 
de tresoreria 979.247,95 euros. 
 
 Això pel que fa referència a les modificacions de crèdits de 
l’ajuntament que, si bé són una mica més amples de l’habitual, és perquè 
també, tradicionalment en el mes d’octubre fem totes les reclassificacions 
possibles perquè al mes de novembre –a poder ser- ja anem tancant tota la 
comptabilitat municipal i intentem no portar modificacions al plenari, llevat 
que hi hagués temes que la seva urgència ho requerís.  
 
 Pel que respecta a la modificació de crèdit del punt sisè, de Ràdio 
Cornellà, és un augment d’altes per 9.479,42 euros derivats bàsicament dels 
temes del personal laboral, formació del personal col·laboradors i manutenció i 
dietes que s’havien acordat amb el personal de la ràdio, i que es dota i 
s’autofinança amb el propi romanent del Patronat de Ràdio Cornellà.           
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en relació al punt 5 
hi ha un tema que ja vaig comentar en la Comissió Informativa però que, 
analitzant les coses més bé, encara tinc més clar és respecte al tema de la 
modificació del projecte i del pressupost de La Trepa. 
 
 Es va explicar el per què però això suposa un 43% de l’increment 
del pressupost inicial, i penso que és una barbaritat, perquè es van explicar 
una sèrie de partides, i es deia que fonamentalment havia estat així perquè  
s’havia tingut que canviar la cuina o la major part dels elements de la cuina. 
Jo sé que de la cuina vella s’han aprofitat algunes coses, però que tot això 
suposi un increment tan gran, si a mi no se m’aclareixen detalls no ho entenc. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que no hi ha cap problema en fer tots els aclariments que calguin. 
El problema principal és que –com sabeu- quan es va incorporar la partida 
d’aquesta escola bressol en el pressupost, el projecte no estava fet, i es va 
posar una estimació. Per tant, després es va acomodar el projecte als recursos 
que hi havia al pressupost, sent conscients de què hi havia coses que després 
s’haurien d’abordar en un projecte complementari, però –repeteixo- que no hi 
ha cap problema perquè a la Comissió tinguis la informació absolutament 
detallada de les coses que no estaven en el projecte inicial, per la raó de què hi 
havia un crèdit limitat a allò que havíem aprovat en el pressupost, i, 
òbviament,  les partides noves, que no són només la cuina que hi ha al pati, hi 
ha més coses que s’han fet amb el complementari. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 7.- Aprovació provisional de la modificació de les Ordenances 
Fiscals  per l’exercici 2.003. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vistes les modificacions proposades de l’Ordenança: General de 
gestió, recaptació i inspecció i de les Ordenances Fiscals, així com del llistat de 
carrers, al mateix temps que la proposta per l’establiment de la Taxa per 
diversos serveis medioambientals, per al proper exercici de 2003, les quals 
estan motivades per la necessitat d’actualitzar-les i adequar-les, tant en el seu 
contingut econòmic com normatiu, a la legislació vigent i pel que fa a les 
categories dels carrers per tal d’ajustar-les a les circumstàncies actuals, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a  seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 
15 i 17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, 
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relatius a la imposició, supressió i ordenació de tributs per les Corporacions 
Locals,  
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163  de la indicada Llei 8/1987, 
en relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria del 
Règim Local, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Aprovar provisionalment la imposició de la Taxa per 
diversos serveis medioambientals i incorporar-la a l’Ordenança núm. 10 
reguladora de la Taxa per la recollida d’escombraries, la qual regirà a partir del 
dia 1 de gener de 2003. 
 
 Segon.- Aprovar la fixació de la Tarifa de la indicada Taxa per 
diversos serveis medioambientals, que s’inclourà com apartat 2 de l’article 5 
referent a la quota tributària de l’esmentada ordenança núm. 10, de 
conformitat amb el següent detall: 
 
2. Prestació servei de deixalleria. 
 
2.1 La quota tributària consistirà en una quantitat fixa per tona de residus, 

segons el seu tipus, que serà l’assenyalada tot seguit: 
 
 
TIPUS DE RESIDU EUROS/TONA 
 
Runes ...................................................................................... 10,80 
Banals ...................................................................................... 36,65 
Barreja ...................................................................................... 24,05 
Sobrevolum de runes ..................................................................... 36,65 
Sobrevolum de banals ................................................................... 73,30 
 
 
Els tipus de residus indicats estan integrats pels següents materials: 
 
- Barreja: Contingut al voltant de 50% de runes i 50% de banals. 
- Sobrevolum de runes: Els residus de la construcció amb una densitat 

inferior a 0’8. 
- TN/M3. 
- Sobrevolum de Banals: Aquells amb una densitat inferior a 0,25 TN/m3. 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenança: 
General de gestió, recaptació i inspecció i  de les Ordenances Fiscals que tot 
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seguit s’indiquen, les quals, han de regir a l’exercici 2003, de conformitat amb 
l’annex  núm. 1 del present acord: 
 
 
Número Tribut 
 
1 Impost sobre béns immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 
8 Taxa per serveis urbanístics. 
9 Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i        

instal·lacions. 
10 Taxa per recollida d’escombraries. 
11 Taxa de cementiri municipal. 
12 Taxa per la retirada de vehicles abandonats o estacionats 

defectuosament o abusivament a la via pública 
13 Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader 
15 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 

materials de construcció, runa, tanques, puntals, estíntols, bastides 
i altres instal·lacions anàlogues. 

16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via 
pública. 

17 Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les 
reserves  de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega 
i descàrrega). 

19 Taxa   per  l’ ocupació   de   terrenys  d’ us  públic  per   a activitats 
lucratives. 

20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental  relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 

22 Taxa per la prestació del servei en instal·lacions esportives. 
23 Taxa per la prestació de serveis a les escoles bressol. 
25 Taxa per la prestació de serveis en el centre d’atenció precoç i en   el 

servei de ludoteca. 
26 Taxa per  la  prestació  de  serveis  a  l’escola d’educació especial  
 de Can Mercader. 
28 Taxa per la utilització d’infrastructures instal·lacions en el  subsòl   

de la via pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via 
pública amb armaris de serveis. 

 
 Quart.-  Aprovar provisionalment la modificació del llistat de carrers 
per al proper exercici 2003, de conformitat amb l’annex núm. 2 d’aquest 
acord. 
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 Cinquè.- Exposar els acords precedents al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Sisè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap reclamació 
en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats d’aprovació 
provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Setè.- Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloent  els 
provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre de 
les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2003.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que en relació al tema de les 
Ordenances Fiscals haig de confessar que no us cansaré especialment amb 
aquest tema perquè justament el que anem a aprovar no serveix absolutament 
per a res i la xaranga que ens acompanya, suposo que deu ser per a amenitzar 
la presentació de les Ordenances Fiscals d’aquest exercici. 
 
 L’únic que puc dir és que, d’una manera absolutament keynesiana, 
és a dir, allò que feien fer que és carregar camions i descarregar camions al 
mateix temps perquè d'aquesta manera s'acabava amb l’atur, doncs nosaltres 
estem fent la feina de presentació d’ordenances fiscals dient que tècnicament 
ho hem de fer així, però avui en el Parlament han hagut novetats en relació 
amb aquest tema, i com que després hi ha una Moció que fa referència a 
aquesta qüestió, ja podré tenir l’oportunitat -si l’Alcalde ho considera oportú- 
d’estendre’m una mica més sobre la valoració que es pugui fer del tema del 
projecte de Llei i el tractament polític que s’està donant al tema de les 
Ordenances d’aquest exercici. 
 
 És un tema particularment greu però en aquests moments el marc 
normatiu que tenim és el que hi ha, i hem de seguir el procediment sobre 
aquest marc. Per tant, la proposta que des d’aquest Grup Municipal i des del 
Govern Municipal s’hagués fet per les ordenances del 2003, hagués estat 
augmentar els impostos i la recaptació per impostos, taxes i preus públics, 
entorn al 3% d’increment, i no hi hauria cap mena de modificació sobre els 
textos de les ordenances d’una forma significativa. Això generava un 
determinat volum d’ingressos que era el que també ens servia com indicador 
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per continuar el nostre pla de treball amb el finançament de la despesa i de 
tots els serveis municipals que amb aquests ingressos s’han de finançar.  
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Salabert, jo deixaria la 
proposta així i no m’estendria amb més explicacions perquè –insisteix- al mes 
de desembre quan haguem de tornar a portar aquestes Ordenances, quedarà 
palès per part del Parlament espanyol que quedarà ratificat el Projecte de Llei  
que derogarà aquestes Ordenances i, en conseqüència, haurem de presentar 
un altre projecte que ja portarem preparat d’acord amb el nou marc normatiu  
vigent a partir del mes de desembre. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que quan aprovem definitivament les ordenances encara serà 
vigent la legislació actual, perquè encara no haurà acabat el tràmit 
parlamentari de la llei que en aquest moment està en discussió a les Corts 
Generals, per tant, la norma legal vigent és la que hi ha ara i és amb aquesta  
norma amb la que fem la proposta, no d’actualització dels textos, sinó 
exclusivament d’un increment d’un 3%. El Sr. Salabert ha ampliat la 
informació però hem pensat que és una proposta raonable, sobretot si tenim 
en compte que falten dos mesos per acabar l’any i la inflació -ja sabeu quina 
és- és més del 3%, per tant, estem davant d’una proposta que és raonable i 
raonada i que, en principi, va en la línia d’allò que sempre hem defensat i que 
és que teníem que millorar la recaptació sobre la base de més contribuents, 
més activitat econòmica i millor gestió, però no d’increment de la pressió 
fiscal.     
  
 Tot això en el ben entès de què jo demanaria que ens cenyíssim a 
les Ordenances Fiscals perquè si el que es vol és tractar el context més 
general, hi ha una Moció presentada que precisament facilitarà el fer-ho. 
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no tractarem aquell 
tema perquè efectivament, estem d’acord amb allò que es planteja en la Moció 
i penso que potser encara més, però  ja veurem quin és el resultat.  
 
 Vaig passar una nota amb unes petites modificacions per exemple a 
l’Ordenança número 10, l’article primer,  i a la número 12 crec que hi ha un 
redactat que no està bé on diu: “la custodia d’un vehicle es compatibilitza des 
del moment que s’ingressa al dipòsit municipal de vehicles i s’acumula cada 
24 hores. 
 
 Aleshores, hi ha una qüestió que a mi no em quadra, perquè si això 
digués que és per la retirada de vehicles, jo ho entendria i estaria d’acord, però 
no amb el que és el dipòsit, que per a tots tipus de vehicles és diferent la quota 
de dipòsit dels dies feiners als dies festius i nocturns. Se’m va explicar que era 
pel fet que no era igual retirar un vehicle un diumenge o un dia de festa o 
durant la nit, perquè costa menys la grua però aquí del que es parla és del 
dipòsit i jo penso que el dipòsit ha de ser el mateix, i crec que això s’ha 
d’aclarir o rectificar, i jo demano que es rectifiqui. 
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 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, per la part que li 
pertoca, lamenta molt el treball extra, però com sé que és una persona molt 
preparada, no tinc cap dubte que ho tindrà en el temps just, a primers de 
gener entrarà en vigor i jo espero que vostè ja tingui les ordenances adequades 
a la nova llei o a la reforma de la llei. 
 
 Nosaltres votarem en contra per dos motius. Primer perquè és 
evident que aquestes ordenances no s’adapten a la nova llei que vostès tenen i 
que ahir va entrar en el Parlament. Bé, suposo que no serà la definitiva perquè 
a partir d’ahir podran fer al·legacions, com és normal. 
 
 En segon lloc, perquè hi ha moltes coses que entenem que s’han 
d’adaptar, sobretot les exempcions i les bonificacions en els quals venen unes 
quantes novetats, per tant, nosaltres votarem en contra i, a més, tampoc 
estem a favor de la pujada del 3%, per tant, presentarem al·legacions. 
 
 Acte seguit pren la paraula novament el Sr. Salabert, per manifestar 
que la qüestió que presenta el Sr. Flórez és un tema molt tècnic que, si vols, la 
podem veure amb la Cap del Departament de Gestió Tributària, perquè 
exactament ara, no sé ben bé a què s’estan referint. Entenc el concepte que 
deia de què els cotxes un cop dipositats allà, no tinguin diferents tarifes en 
funció de si és dia festiu o laborable. Crec haver entès això, no?, doncs ho 
podem tractar més tècnicament perquè en aquests moments, no tocaria obrir 
aquest tema. 
 
 En relació a la intervenció de la Portaveu del Grup Municipal del  
PP, només precisar que el Projecte de Llei està en tràmit en el Congrés dels 
Diputats, per tant, encara avui és un projecte que arribarà a ser Llei quan 
acabi tot el tràmit parlamentari. Avui ha entrat per primera vegada a discussió 
en el Parlament, s’obrirà –suposo- el procés d’esmenes, després al Senat i fins 
que no s’aprovi definitivament no serà una Llei, i, evidentment, accepto molt 
expectant això que acaba de dir sobre que és possible que pugui haver-hi 
modificacions al Projecte de Llei que ho arreglin una mica i no l’acabin 
d’empitjorar. 
  
 Respecte del 3%, potser també per ser coherent amb el Projecte de 
Llei que bé, és que hauríem d’augmentar zero o baixar-los, suposo que seria 
una mica la política que vostè suggeriria. Després, ja  parlarem dels capítols 
de despesa, quan vostè s’apunti als discursos aquests de la solidaritat, a veure 
de quina manera els finançarà. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovació provisional del Pla Especial dels terrenys de 
l’antiga fàbrica Nubiola-Vilumara (limitats per l’avinguda de Can Cors, el 
carrer Revolt Negre, la carretera de Sant Joan Despí i el carrer Mercè 
Rodoreda),  promogut per la societat propietària del sòl (Gambus, SL). 
 
 DICTAMEN 

 
  
 “Vist l’expedient incoat per a la aprovació del  Pla Especial del 
terrenys de l'antiga fàbrica Nubiola-Vilumara ( limitats per l'Avinguda de Can 
Cors, el carrer Revolt Negre, la Ctra. de Sant Joan Despí i el carrer Mercè 
Rodoreda), situats al barri del Fatjó, de Cornellà de Llobregat, promogut per la 
societat propietària 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 29 de maig de 2002 
d’aprovació inicial del mencionat Pla Especial així com la seva publicació en el 
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Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 1-6-2002) Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (data 12-6-2002) i en el Periodico de Catalunya (data 
7-6-2002), per un període d'un mes. 
 
 Vist que durant el període d’informació pública s’han presentat dos 
al·legacions: 
 

“Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 22947, de data 
8 de juliol de 2002, a nom del senyor Josep Boter Bruch, actuant en 
nom i representació del Real Canal de la Infanta Doña Luisa Carlota 
de Borbón, posant de manifest, que el Pla especial en tràmit no 
afecta a un únic propietari, sinó a dos ja que el Real Canal és 
propietari de “l’acequia de Quer” que està dintre de la unitat 
d’actuació del citat pla. Sol·licitant es tingui el Real Canal com a 
interessat i propietari d’una de les dues finques que conformen la 
unitat d’actuació del citat planejament.” 
 
“Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 27835, de data 
6 de setembre de 2002, a nom del senyor Rafael Antonio Jiménez 
Mera, actuant en nom i representació de la Societat Gambus, 
Societat Limitada posant de manifest i en resposta a l’al·legació del 
Real Canal de l’Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón, manifestant 
que la finca que conforma el pla especial és propietat única de 
Gambus, Societat, Limitada, ja que la “acequia de Quer” forma part 
de la finca propietat d’aquesta mercantil. Sol·licitant es refusi la 
pretensió del Real Canal.” 

 
 Vist l’informe de l’advocat d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, de data 17 d’octubre de 2002 i referent a les al·legacions 
formulades en el tràmit d’informació pública i posant de manifest: 
 

“La finca propietat de la mercantil GAMBUS, SL, que es troba dins 
el Pla Especial de referència te la següent descripció registral: 
 
“Edificio-fábrica con sus dos cuadras la una en el plan terreno y la 
otra en el primer piso, almacén, debajo una acequia que conduce el 
agua a la rueda hidráulica, la casa contigua a la misma fábrica con 
sus habitaciones y almacenes con su huerta que depende de este 
salto que es el designado como superior y está todo situado en el 
término del pueblo de Cornellà; otro edificio-fábrica con tres 
cuadrados, la una en el pla terreno, la otra en el primer piso y la 
otra en el segundo; una casa y todos los almacenes en el pabellón 
de la izquierda con las huertas correspondientes, al salto inferior a 
los dos que existían y hoy están unificados en la línea del Canal 
llamado de la Serenísima Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón, 
cercado de pared y situado en el expresado término de Cornellá, 
cuyos edificios formando un solo predio, están levantados en una 
pieza de superficie de nueve mil cuatrocientos veintidós metros 
sesenta y dos decímetros cuadrados, junto con dos franjas de 
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terreno de doce palmos de ancho, con todas las demás 
construcciones en ella existentes; y linda de por junto, al Este, 
derecha entrando, con Don José María Ríus y Badía; a la izquierda, 
o sea, Oeste, con doña Mercedes de Llanza; por delante, o sea Sur, 
con la carretera que dirige a San Juan Despí, y por la espalda, o 
Norte con la propia señora de Llanza.” 
 
De l’anterior descripció no es desprèn que la finca propietat de 
GAMBUS, SL, limiti amb la “acequia de Quer”, ni que dintre de la 
finca de GAMBUS, SL, existeixi algun dret a favor del Real Canal. 
 
Queda suficientment acreditat per GAMBUS, SL, en aquest 
expedient, que aquesta entitat és titular de la finca que es troba 
inclosa en el Pla Especial en tràmit, no sent aquest l’escenari 
adequat per dilucidar conflictes de propietats i registrals, en tot cas 
el representant del Real Canal haurà d’acudir a d’altres instàncies 
si considera que algun dret l’assisteix.” 

 
 Atès l’article  60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, en 
aplicació de la Disposició Transitòria vuitena 2 de la Llei 2/2002, de 14 de 
març, d’Urbanisme. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Desestimar l’al·legació formulada pel Real Canal de la 
Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón,  en base a l’informe de l’advocat 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructura, que forma part integrant del present 
acord a la part expositiva.  
 
 Segon.- Aprovar provisionalment el  Pla Especial dels terrenys de 
l’antiga fàbrica Nubiola-Vilumara (limitats per l’Avinguda de Can Cors, el 
carrer Revolt Negre, la Ctra. de Sant Joan Despí i el carrer Mercè Rodoreda), 
situats al barri del Fatjó, de Cornellà de Llobregat, promogut per la societat 
propietària del sòl (Gambus, Societat, Limitada) i redactat per l’arquitecte 
Àngel Figuerola Solà. 
 
 Tercer.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
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Quart.- Notificar els presents acords el Real Canal de la Infanta 
Doña Luisa Carlota de Borbón i a Gambus, Societat Limitada pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que es tracta de fer l’aprovació provisional i donar 
resposta a dues al·legacions que s’han presentat, una del Real Canal de la 
Infanta, en el sentit de què reivindica la propietat de la sèquia de Quer, i una 
altra de la Societat Gambus, SL, que és qui ha presentat el Pla, al·lega que la 
propietat de la sèquia de Quer és seva, i vista l’escriptura, i vist l’informe dels 
Serveis Jurídics, no se’n pot deduir del que s’ha aportat que la sèquia de Quer 
sigui propietat del Real Canal de la Infanta, i, en tot cas, tampoc és en aquest 
tràmit on toca dilucidar la propietat. Per tant, es rebutja l’al·legació del Real  
Canal de la Infanta i s’aprova provisionalment el Pla que -com recordareu- 
tenia per objectiu concretar l’edificabilitat residencial, la comercial i els 
equipaments, i es remet a la Direcció General d’Urbanisme per a la seva 
aprovació definitiva. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
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 9.- Aprovació provisional de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976, al solar ocupat per l’antic 
Cinema Sandor, situat a l’avinguda Sant Ildefons, sense número, 
assignant-li la clau “107a”, promogut per Proemio Societat Limitada com 
a propietària del solar i de l’edificació. 
 
 DICTAMEN 
       
  
 “Vist el projecte incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 14 de juliol de 1976, al solar ocupat per l'antic Cinema Sandor, 
situat a l'avinguda Sant Ildefons s/núm. de Cornellà de Llobregat, assignant-
l'hi la clau "107a", redactat per RGA Arquitectes Societat Anònima  i promogut 
per Proemio Societat Limitada com a propietària del solar i de l'edificació. 
    
 Vist l'acord plenari de data 26 de juliol de 2002 mitjançant el qual 
s’aprovava inicialment   l’esmentada  Modificació així com la seva publicació 
en el Butlletí Oficial de la Província (20-8-2002), el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (23-8-2002)i el Periodico de Catalunya (16-8-2002), 
per un període d’un mes, sense que s’hagi presentat cap sugerencia ni 
alternativa el planejament. 
  
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Vistos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol 
pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en matèria 
urbanística aplicables en virtut de la Disposició Transitòria tercera apartat 
2ón. de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  

 
    ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976, al solar ocupat per l'antic Cinema 
Sandor, situat a l'avinguda Sant Ildefons s/núm. de Cornellà de Llobregat, 
assignant-l'hi la clau "107a", redactat per RGA Arquitectes Societat Anònima  i 
promogut per Proemio Societat Limitada com a propietària del solar i de 
l'edificació. 
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 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a Proemio Societat Limitada com 
a propietària del solar i de l’edificació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que estem davant de la Modificació puntual del PGM, 
en allò que fa referència a l’edifici Cinema Sandor que –com sabeu- té dues 
plantes. La planta primera té ús i qualificació d’equipament, i en la planta 
baixa des de fa temps es venia prestant el servei de venda de cotxes. El que 
se’n fa és, a l’igual que va passar al seu dia en el Cinema Avenida, assignar-li 
la clau 107 a) que fa compatible la seva qualificació d’equipaments amb els 
serveis comercials en la planta baixa. D’aquesta forma es procedeix a 
l’aprovació provisional i es remet a la Direcció General d’Urbanisme per a la 
seva aprovació definitiva.  
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que efectivament s’ha de 
modificar perquè és l’aprofitament actual. Allò que em preocupa una mica és 
que és un altre centre més on la gent s’ha de desplaçar i, si és precís amb el 
cotxe per comprar i per a d’altres coses. 
 
 Anem traient el comerç a aquests llocs a on després la gent s’ha de 
desplaçar amb el cotxe, això només és un comentari, però això ens porta a 
buidar la ciutat d’una activitat que crec que és important. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el Sr. Morlanes per 
manifestar que, potser com a reflexió general i referida a qualsevol altra cosa 
serviria, però en aquest cas no crec que sigui adequada en el sentit de què 
això té 1.500 metres. És a dir, hi cabran dos o tres botigues mitjanes, poc 
més, i està al costat d’una de les zones més poblades de Cornellà, és una 
punta de Sant Ildefons i a prop de Gavarra. Per tant, jo no hi veig la raó 
d’aquesta preocupació, llevat que sigui genèrica. Aquí estan prohibides 
expressament superfícies comercials, per tant, l’únic que hi haurà serà un 
conjunt de botiguetes en un espai petit de 1.500 metres, i hi ha alguns 
comerços en la ciutat que tenen aquesta dimensió i són de barri, no són de 
ciutat. Per tant, és possible que hi hagi gent que agafi el cotxe però tinc la 
sensació de què això serà un petit comerç per al barri. En aquest cas no 
comparteixo la preocupació perquè em sembla que és molt petit.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
  
 10.- Desestimar el recurs de reposició contra l’acord del Ple de 
26 de juliol d’enguany, mitjançant el qual es desestimava per 
extemporània la sol·licitud de retaxació de la finca, interposat pels 
propietaris de la finca assenyalada amb el número 4 de la relació de béns 
i drets afectats per l’expropiació de l’execució del Projecte del vial límit 
urbà del marge esquerre del Riu Llobregat (tram C-245 al p.p. 
eixamplament sector Sud-Oest), en els municipis de Cornellà de Llobregat 
i Sant Joan Despí. 
 
 DICTAMEN 
 
 

 “Vista la sentència 5/2002 dictada el 2 de gener d’enguany pel 
Jutjat del contenciós-administratiu número 10 de Barcelona, en procediment 
ordinari 336/2000, que fixava el preu just corresponent a la finca número 4 
de la relació de béns i drets afectats per a l’execució del projecte de vial límit 
urbà marge esquerre del riu Llobregat (C-245 al pp eixample sector sud-oest), 
en els termes municipals de Cornellà de Llobregat i Sant Joan Despí. 
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Vist el conveni signat el vint-i-cinc de novembre de mil nou-cents 

noranta-vuit entre l’Ajuntament de Cornellà i la Mancomunitat de Municipis 
de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, en el pacte tercer del qual s’establia que 
el pagament dels preus justos derivats de l’expropiació de béns i drets afectats 
del “Projecte de vial límit urbà marge esquerre del riu Llobregat (C-245 al pp 
eixample sector sud-oest), en els termes municipals de Cornellà de Llobregat i 
Sant Joan Despí” serien a càrrec de  la Mancomunitat de Municipis. 
 
 Vist l’acord Plenari de data 26 de juliol de 2002, mitjançant el qual 
es desestimava per extemporània, la sol·licitud de retaxació formulada per la 
senyora Carmen Pomar Badia i els senyors Maria Teresa Babot Pomar i 
Ramon Babot Pomar, relativa a la finca de la seva propietat assenyalada amb 
el número 4 de la relació de béns i drets afectats d’expropiació per a l’execució 
del Projecte de Vial de límit urbà del marge esquerra del Riu Llobregat, (tram 
C-245 al p.p. eixamplament sector Sud-Oest), en els municipis de Cornellà de 
Llobregat i Sant Joan Despí, alhora que l’esmentada petició resultava 
incompatible amb el manteniment viu, per part expropiada, del procés de 
valoració anterior, ja que havia apel·lat la sentència 5/02 dictada pel Jurat 
Contenciós-Administratiu número 10, en el recurs ordinari 336/2000, relatiu 
a la fixació del preu just. 
 

Vist l’escrit dels senyors Carmen Pomar Badia, Maria Teresa Babot 
Pomar i Ramon Babot Pomar, de data 12 de setembre de 2002, Registre 
General d’Entrada a l’Ajuntament número 28144, mitjançant el qual 
interposen recurs de reposició contra l’acord Plenari de l’Ajuntament de data 
26 de juliol de 2002 el contingut essencial del qual es el següent: que el dret a 
la retaxació  s’adquireix pel transcurs del termini legal previst a l’article 58 de 
la Llei d’Expropiació Forçosa comptant des de la data de la mateixa resolució 
del Jurat d’Expropiació, i no des de la data de la seva notificació. 

 
A la vegada de forma alternativa, també al·lega que “quan la petició 

de retaxació fos extemporània per prematura, això no pot ser obstacle perquè 
resulti procedent la retaxació quan la quantitat fixada com a just preu segueix 
sense pagar-se o consignar-se  durant la tramitació de la sol·licitud de la 
retaxació i trancurreixen així els dos anys”, i no es menys cert que 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat no va procedir a pagar o consignar el 
just preu fitxat a la Resolució del Jurat d’Expropiació de Catalunya ni abans 
de la data en que es va sol·licitar la retaxació (13 de juny de 2002), ni entre 
l’esmentada data i aquella en que l’Ajuntament manté que ha de considerar-se 
com a data de consumació legal del dret de retaxació (12 de juliol de 2002), 
perquè encara que es consideres prematura la sol·licitud formulada, el dret a 
la retaxació s’hauria igualment adquirit i, per tant, la seva desestimació 
resultaria pel seu cas  igualment il·legal. 

 
A més, argumenten que els que subscriuen han anat a la via 

contencios-administrativa per la determinació a la mateixa del just preu de la 
finca expropiada, no afecta en absolut ni impedeix la consumació i adquisició 
del dret a la retaxació,  tenint en compte que la retaxació opera com un 
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instrument de garantia en benefici de l’expropiat que protegeix, a través d’un 
mecanisme  de caducitat, la lesió que pateix el patrimoni de l’expropiat per no 
percebre el just preu en el termini de 2 anys des de la seva determinació i amb 
independència  de la causa de la demora, operant com una manifestació de la 
executivitat de la Resolució del Jurat d’Expropiació Forçosa, que només pot 
ser impedida mitjançant suspensió de la seva eficàcia acordada 
jurisdiccionalment. 

 
Per últim, al·leguen  que esdevé igualment il·legal el caràcter 

subsidiari de l’acord pel qual es rebutja el full  d’apreuament de retaxació 
presentat, i s’aprova un full d’apreuament alternatiu formulat per 
l’Administració, i es dóna trasllat del mateix aquell que subscriuen perquè 
l’acceptin o rebutgin, i es dóna trasllat de l’expedient el Jurat d’Expropiació  de 
Catalunya, dons els esmentats pronunciaments s’haurien de formular amb 
caràcter principal i no amb caràcter subsidiari. 

      
 Vist l’informe de data 11 d’octubre de 2002, de la senyora Eulàlia 
Melendres, del Departament d’Expropiacions de la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, mitjançant el qual posa de 
manifest: 
 

“La resolució del Jurat ha de ser motivada i notificada a les parts 
expropiada i a l’expropiant i/o beneficiària, així doncs, segons 
l’article 57.2 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, del Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú, l’eficàcia de la resolució del Jurat ha de 
computar-se i queda supeditada a la notificació a les parts. La 
jurisprudència és reiterada en aquest sentit; en conseqüència, la 
petició és extemporània per prematura. 
 
Per altra banda, amb posterioritat a la sol·licitud, s’ha fet efectiu el 
pagament, primer mitjançant ingrés a la Caixa General de Dipòsits i 
després amb el  lliurament als interessats de la desconsignació del 
dipòsit. En aquest moment va aixecar-se Acta en la que no varen 
reclamar la retaxació sinó que varen donar conformitat amb el 
pagament del preu just fixat, l’única salvetat que varen fer va ser 
respecte la discrepància amb el còmput d’interessos; còmput fet 
d’acord amb la petició dels propis interessats. 
 
D’acord amb l’article 50.1 del Reglament de la Llei d’Expropiació 
Forçosa, si no s’està conforme cal dir-ho i reflectir-ho a l’Acta o 
suspendre-la. Cap de les dues coses va fer-se, per la qual cosa, junt 
amb la manifestació expressa de conformitat amb el preu just, cal 
entendre que s’hi va renunciar. 
 
Pel que fa al caràcter subsidiari dels acords en què es desestimen el 
full d’apreuament de retaxació de la finca formulat per la part 
expropiada i aprovació del full d’apreuament de l’Administració, ha 
d’entendre’s que l’Administració ha de prosseguir el tràmit previst a 
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la Llei d’Expropiació Forçosa, pel negat supòsit que prosperi la 
retaxació, i per tant és subsidiari a aquests sols efectes.”   
 

 Atès l’article 117 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de regim 
jurídic de les administracions publiques i del procediment administratiu comú 
modificada per la Llei 4/1999, 13 de gener, així com els articles 22 i 47 de la 
Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, en la nova redacció donada als 
mateixos per la Llei 11/99, de 21 d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la 
Llei Municipal i de Règim Local 8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències 
atribuïdes al Ple de la Corporació Local, l’Alcalde President de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar el recurs de reposició formulat pel senyors 
Carmen Pomar Badía, María Teresa Babot Pomar i Ramon Babot Pomar, 
contra l’acord adoptat per  l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en sessió del 
Ple de data 26 de juliol de 2002. 
 
 Segon.- Notificar el present acord els senyors senyors Carmen 
Pomar Badía, María Teresa Babot Pomar i Ramon Babot Pomar 
 
 Tercer.- Comunicar els anteriors acords a la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que efectivament reivindiquen la retaxació d’una finca 
expropiada, però en el moment d’aixecar l’acta de pagament no van reclamar 
la retaxació sinó que van donar la seva conformitat amb el pagament del 
justipreu amb l’única excepció al càlcul dels interessos. Atès que la pròpia Llei 
estableix com a obligatori manifestar la discrepància en el moment processal 
de la signatura de l’acta, i no es va  fer, procedeix desestimar la retaxació 
sol·licitada. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
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Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 11.- Aprovació definitiva del projecte executiu d’obres 
anomenat “Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat”. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist el projecte executiu d’obres anomenat “Dipòsit de laminació 
del Camp de l’Empedrat i del projecte del sistema de telecontrol del citat 
dipòsit”, redactat el Dipòsit de laminació pel enginyer de Camins, canals i 
ports senyor Zsigmond Kovács Dani i el Sistema de telecontrol pel mateix 
tècnic amb col·laboració amb l'enginyer industrial senyor Gustavo Ramon 
Wihelmi, per encàrrec de l’entitat de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona, amb un pressupost de cinc milions cinc-cents dotze mil vint-i-tres 
euros (5.512.023,- euros). A aquest pressupost s'ha d'afegir els honoraris de la 
direcció facultativa, cent seixanta-cinc mil euros (165.000 euros) i els Serveis 
afectats, quinze mil euros (15.000 euros), per tant el pressupost per 
coneixement de l'Administració de tot el projecte es de cinc milions sis-cents 
noranta-dos mil vint-i-tres euros (5.692.023,- euros). 
 
 Vist l’informe emès en data 23 d’octubre de 2002, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió 26 de juliol de 2002, acorda 
aprovar inicialment  el projecte executiu d'obres anomenat "Dipòsit 
de laminació del camp de l'Empedrat i Sistema de telecontrol del 
citat dipòsit" i sotmetre l'aprovació de l'esmenta projecte a 
informació pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de 



 44

la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel 
període de trenta dies, així com el Butlletí d'Informació Municipal i 
al tauler d'anuncis de la Corporació, per tal que qui es consideri 
interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions, i notificar  el 
present acord als tècnics autors del projecte i a l'entitat de Medi 
Ambient de l'Àrea metropolitana de Barcelona. 
 
Durant el temps d'informació pública, no s'ha rebut cap al·legació al 
projecte, ara bé en data 8 d'octubre de 2002, l'Entitat metropolitana 
de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus, ens remet dos nous 
exemplars del projecte constructiu del Dipòsit de laminació del 
Camp de l'Empedrat, en substitució dels aprovats inicialment. 
 
El nou exemplar, amplia els plànols de detall: plànols núm. 8 
(connexió Camp de l'Empedrat) i núm. 9 (connexió col·lector 
Famades) en substitució del plànols núm. 8 (obres de derivació del 
col·lectors conjuntes); i plànol núm. 9 (urbanització coberta); afegeix 
el Pla d'obra i canvia l'anagrama de l'Entitat en tots els fulls. Es 
tracta de documentació complementaria, és a dir modificacions de 
detalla, que no modifiquen el contingut del projecte aprovat 
inicialment, ara bé, el fet del canvi de l'anagrama de l'Entitat que 
figura en tota la documentació escrita i gràfica aprovada, fa 
necessari deixar sense efecte l'expedient de projecte constructiu del 
dipòsit de laminació del Camp de l'Empedrat, aprovat inicialment, i 
aprovar definitivament el nou expedient que el substitueix, i aprovar 
definitivament el projecte del Sistema de telecontrol del citat 
dipòsit.” 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar, definitivament, el projecte executiu d’obres 
anomenat “Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat i del projecte del 
sistema de telecontrol del citat dipòsit”, redactat el Dipòsit de laminació pel 
enginyer de Camins, canals i ports senyor Zsigmond Kovács Dani i el Sistema 
de telecontrol pel mateix tècnic amb col·laboració amb l'enginyer industrial 
senyor Gustavo Ramon Wihelmi, per encàrrec de l’entitat de Medi Ambient de 
l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost de cinc milions cinc-
cents dotze mil vint-i-tres euros (5.512.023,- euros). A aquest pressupost s'ha 
d'afegir els honoraris de la direcció facultativa, cent seixanta-cinc mil euros 
(165.000 euros) i els Serveis afectats, quinze mil euros (15.000 euros), per tant 
el pressupost per coneixement de l'Administració de tot el projecte es de cinc 
milions sis-cents noranta-dos mil vint-i-tres euros (5.692.023,- euros). 
 
               Segon.- Publicar els presents acords al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, així com al Butlletí 
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d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, a efectes de 
coneixement general. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al enginyer de Camins, canals i 
ports senyor Zsigmond Kovács Dani i a l'enginyer industrial senyor Gustavo 
Ramon Wihelmi, així com a l’entitat de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana 
de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que l’acord de l’aprovació inicial recollia l’aprovació 
automàtica si no es presentaven al·legacions durant el procés d’informació 
pública. No s’han produït al·legacions, no obstant, quan l’Entitat 
Metropolitana ens remet el projecte definitiu hi ha un parell de plànols que es 
canvien i es canvien de nom, hem considerat més segur fer l’aprovació 
definitiva amb aquests dos plànols nous que ens han tramès. 
 
 Estem parlant d’un projecte que conté dues parts, una redefinició 
de la xarxa de clavegueram d’una part del Camp de l’Empedrat i, sobretot la 
construcció d’un dipòsit que contindrà 17.000 metres cúbics d’aigua i que 
tindrà per efecte acumular l’aigua quan hi hagi una pluja important per 
després bombejar-la de forma tranquil·la. Hi ha dos o tres més a Barcelona 
que durant aquestes pluges fortes han donat un gran resultat segons les 
informacions que jo tinc, i és un projecte que té per objectiu lògicament 
canalitzar les aigües pluvials del Camp de l’Empedrat, que per la seva situació 
de punt baix en el sector, en algun moment ha tingut algun problema. 
 
 L’import del projecte està al voltant dels 950 milions de pessetes, i 
com ha dit el Sr. Alcalde, s’iniciarà la licitació perquè es pugui començar la 
seva construcció. També dir que el projecte està finançat amb l’aportació 
d’una empresa de la zona, amb l’aportació de l’Agència Catalana de l’Aigua i de 
l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que l’empresa és El Corte Inglés, segons un conveni ja signat per 
l’Ajuntament. A més a més, significarà una millora substancial en tot el sector 
que va més enllà del Camp de l’Empedrat, perquè òbviament farà que tota la 
xarxa tingui més fluïdesa. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
només hi ha una cosa que em preocupa. Estem parlant de molts milers de 
litres d’aigua emmagatzemada en el subsòl d’Almeda que, per si sol, ja és 
bastant humit. S’ha contemplat algun pla o algun estudi previ d’algun tipus 
de perillositat de què pugui succeir qualsevol  cosa?. Crec que és una cosa que 
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hauríem de preveure abans de possibles fissures o si s’ha fet algun estudi o 
s’ha fet alguna prevenció, és l’única cosa que em preocupa d’aquest tema. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que l’aigua que bombejarem del dipòsit anirà al col·lector de 
Famades, amb la qual cosa, tot aquell cabal serà lliurat del col·lector cinc, que 
és el que té els problemes d’entrar en càrrega, per tant, efectivament, tindrà 
un efecte que anirà més enllà del Camp de l’Empedrat, tal com ha explicat el 
Sr. Alcalde. 
 
 El dipòsit estarà construït amb totes les mesures de seguretat, i a 
part de tenir els fonaments i la base oportuna, tindrà l’oportú aïllament 
perquè no es produeixin pèrdues d’aigua. La capa freàtica està a prop, -és 
veritat- però això no ha de ser motiu perquè un dipòsit com aquest que 
costarà a prop de 400 milions de pessetes, amb tota la tecnologia que porta de 
bombeig, doncs sigui un dipòsit de garanties. No és preocupant que el dipòsit 
pugui perdre aigua, el que farà serà recollir gran quantitat d’aigua, i si perdés 
aigua es produiria una filtració, perquè saps que hi ha una bossa d’aigua 
subterrània, és a dir quedarà tan avall que si perdés aigua tampoc passaria 
res. 
 
 Se m’ha oblidat dir que també està previst en la part de dalt del 
dipòsit que es pugui fer un aparcament per a cotxes perquè així ho vam 
establir al seu moment. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que a més hi ha les garanties de què dipòsits d’aquest tipus 
funcionen en altres ciutats i funcionen en la trama urbana, amb habitatges al 
costat, aquí, afortunadament, estaran en una zona que no hi ha habitatges al 
costat a més de què aquest dipòsit normalment estarà buit, llevat que hi hagi 
grans pluges.            
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
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Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 12.- Nomenar la coordinadora en matèria de seguretat i salut 
durant l’execució de les obres del projecte complementari del “Projecte 
d’urbanització del Pla Especial d’ordenació sector Alps” (definit pels 
carrers Vicent Llivina, carretera d’Esplugues, avinguda Alps, carretera del 
Prat, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuxart i Menéndez y Pelayo). 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte complementari d’obres de primer establiment 
anomenat “Urbanització del Pla Especial d’Ordenació del sector Alps (carrers 
Vicenç Llivina, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuxart, Menendez y Pelayo, 
Ctra. d’Esplugues, Prat, Av. Alps)”, redactat per l’enginyera Sra. Ma. Carmen 
Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios Sociedad Anónima (PROSER), 
dotat amb un pressupost de cent noranta-nou mil vuit-cents un euros amb 
cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), Impost sobre el valor afegit 
inclòs, aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 27 de juny 
de 2002 i 26 de setembre de 2002, respectivament. 
 
 Vist l’informe emès en data 23 d’octubre de 2002, per la Arquitecta 
Municipal, la qual manifesta  que: 
 

“El projecte complementari d’obres de primer establiment anomenat 
“Urbanització del Pla Especial d’Ordenació del sector Alps”, redactat 
per l’enginyera Sra. Ma. Carmen Barril Vicente de l’empresa 
Proyectos y Servicios Sociedad Anónima (PROSER), dotat amb un 
pressupost de cent noranta-nou mil vuit-cents un euros amb 
cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), va ser aprovat 
definitivament en sessió Plenària de l’Ajuntament el passat 26 de 
setembre. 
 
En el mateix acord Plenari s’acordà que la direcció facultativa la 
dugués a terme la redactora del projecte, l’enginyera Sra. Ma. 
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Carmen Barril Vicente, no acordant-se el nomenament de la 
coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 
D’acord amb l’article 7 apartat 2 del RD 1627/97, de 14 d’octubre, 
el coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de 
les obres serà el que informarà del Pla de seguretat i salut. 
 
Es proposa nomenar a la redactora del projecte, l’enginyera Sra. 
Ma. Carmen Barril Vicente, coordinadora en matèria de seguretat i 
salut durant l’execució de les obres del projecte complementari del 
“Projecte d’urbanització del Pla especial d’ordenació sector Alps 
(definit pels carrers Vicent Llivinia, Ctra. d’Esplugues, Avinguda 
Alps, Ctra. del Prat, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuixart i 
Menéndez i Pelayo), de Cornellà de Llobregat.” 

 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal, 12.2 i 24 del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, així com el Real 
Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació del text refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques.  
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Designar coordinadora en matèria de seguretat i salut 
durant l’execució de les obres, a la redactora del projecte, l’enginyera Sra. Ma. 
Carmen Barril Vicente, la qual haurà d’informar el pla de seguretat i salut 
presentat per l’empresa adjudicatària, als efectes de sotmetre’l posteriorment a 
la seva aprovació, si s’escau, per l’òrgan municipal competent. 
 
               Segon.-  Notificar el present acord a l’enginyera Sra. Ma. Carmen 
Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios Sociedad Anónima (PROSER), 
i al Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que l’acord té per objecte el  nomenament de la Sra. 
Carmen Barril Vicente, que ha estat l’enginyera responsable del projecte, com 
a responsable de seguretat i salut.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 13.- Aprovar inicialment el projecte executiu anomenat 
“Substitució de la coberta del Pavelló Poliesportiu Almeda”, redactat pels 
Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de 141.522,45 euros, 
Impost sobre el Valor Afegit inclós. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte executiu anomenat “De substitució de la coberta al 
pavelló poliesportiu Almeda”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb 
un pressupost de 141.522,45 euros, Impost sobre el Valor afegit inclòs, que 
inclou el preceptiu estudi bàsic de seguretat i salut. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per l’Arquitecta/Cap del Departament 
de Coordinació Tècnica de Urbanisme i Via Pública, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per la Cap del Departament 
Administratiu de Via Pública, Manteniment i Serveis, obrant a l’expedient. 
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 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple, el 
President d’aquesta Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, proposa l’adopció dels següents 
  

ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte executiu anomenat  “De 
substitució de la coberta al pavelló poliesportiu Almeda”, redactat pels Serveis 
Tècnics Municipals, amb un pressupost de 141.522,45 euros, Impost sobre el 
Valor afegit inclòs, que inclou el preceptiu estudi bàsic de seguretat i salut. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini, sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Arquitecte Tècnic Sr. Vicente Miguel Zamorano. 
 
 Quart.- Donar compte dels presents acords a la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, en 
compliment del que disposa l’article 126 del Real Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, que aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, es fa una explicació del dictamen, manifestant que a l’igual que es va 
fer amb el Pavelló de Can Carbonell l’any passat o al barri Centre que també 
vam aprovar l’any passat amb pressupost d’aquest any. Per a guanyar temps, 
l’idea és aprovar el projecte ara i es començaran els tràmits de contractació, i 
quan comenci l’any vinent i amb els diners del pressupost de l’any vinent, 
farem l’obra que és quan tocarà per tràmits de contractació. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que respecte a la 
necessitat ho entenc, però em pregunto si aquell pavelló és tan vell perquè 
s’hagi de canviar. És normal que amb els anys que té aquell pavelló s’hagi de 
substituir tot el sostre.? 
 
 Tot seguit intervé novament  el Sr. Martínez, per manifestar que no 
és normal, però a vegades passa, el normal és que aguanti deu anys, quan es 
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va acabar l’obra semblava que estava bé però han passat vuit anys i ara té 
moltes goteres.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 14.- Proposta d’acord sobre el Pla contra la Delinqüència 
presentat pel Govern Central de l’Estat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Que a l’any 1996, el Govern Central, a través del President, José 
Maria Aznar, va presentar, davant gran quantitat de mitjans de comunicació el 
“Pla Policia-2000”. 
 
 Que des dels Ajuntaments es va posar de manifest que aquest pla 
no podia resoldre els problemes de delinqüència i seguretat, ja que només 
tenia en compte compensacions salarials en funció de delictes denunciats. Així 
mateix, al llarg d’aquest sis anys, les plantilles de les Forces de Seguretat de 
l’Estat han anat minvant; havent-se perdut 6000 llocs de treball públics, 
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mentre el sector de la seguretat privada ha augmentat  el seu volum de negoci 
amb un increment de 26.000 vigilants privat, la qual cosa ha generat també, a 
l’àmbit de la seguretat, una mercantilització dels drets dels ciutadans. 
 
 Que amb la presentació el nou “Plan de Lucha contra la 
Delincuencia”, presentat fa unes setmanes, el Govern del Partit Popular  ens 
dóna la raó sobre el fracàs del “Plan Policia-2000”. 
 
 Considerem que el nou Pla arriba tard i excessivament planejat en 
clau electoral ja que la majoria de les mesures proposades estan impregnades 
de l’opció criminalitzadora del Partit Popular i opta per polemitzar públicament 
sobre aquest tema amb fins suposadament electorals. 
 
 Considerem que per abordar les qüestions de seguretat cal fer-ho, 
tant des de la coordinació de les policies, i d’aquestes amb la resta dels 
operadors del sistema, i amb el nivell òptims de recursos humans i tècnics, 
com amb la posada en marxa de les mesures i programes socials i de 
recuperació de les víctimes i dels autors dels il·lícits penals. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa al Ple Municipal 
l’adopció del següent acord sobre el Pla contra la Delinqüència, i que es 
concreta en els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Qüestionar públicament l’efectivitat del nou “Plan de 
Lucha contra la Delincuencia”, i manifestar el rebuig d’aquesta corporació a 
les declaracions del Ministre de l’Interior, sobre les funciones de les policies 
municipals, en les que s’observa un desconeixement sobre la realitat de les 
policies locals. 
 
 Segon.- Trametre al Ministeri de l’Interior la Memòria de la Guardia 
Urbana de Cornellà de Llobregat, per deixar constància de la rellevància de la 
implicació d’aquest cos policial en les tasques relacionades amb la seguretat 
ciutadana. 
 
 Tercer.- Trametre al Ministeri de l’Interior la reiteració que la ciutat 
necessita més recursos humans i dotació d’agents per millorar els serveis a la 
ciutadania i que cobreixi les vacants existents a la Plantilla de la Policia 
Nacional de la Comissaria de Cornellà; ja que dels 135 agents en plantilla, 
únicament estan cobertes 82 places. 
 
 Quart.- Donar trasllat del present acord a la Federació de Municipis 
i al Ministeri de l’Interior.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, es fa una explicació del 
dictamen. 
 
 De fet, indica el Sr. Martínez Flor el que fa la Moció és, primer de 
tot, fer una exposició de motius, on es diu que els ajuntaments dèiem que el 
Pla Policia 2000 no aniria bé, perquè s’aguantava en el fet de què els policies, 
les comissaries, tindrien uns diners de més que cobrarien els agents si hi 
havia menys delictes denunciats.  Però el que passava és que per exemple en 
el cas de Cornellà tots els delictes que es cometien en El Corte Inglés durant 
un mes, es feia una sola anotació perquè hi havíem pactat amb la seguretat de 
El Corte Inglés que solament hi faria una denúncia i així baixaven el número 
de delictes i es falsejava bastant l’estadística. 
 
 També succeïa que no és que la policia tingués molta alegria quan 
anaves a denunciar i quan hi havia una estrebada es convertia en una 
negligència i això era una cosa que passava habitualment en la Comissaria de 
Cornellà i suposo que en les altres comissaries. També diem que durant 
aquests temps hi ha sis mil policies menys  i vint-i-sis mil vigilants privats 
més, per tant, se’n va privatitzant tot el tema de la seguretat. 
 
 Als acords el que plantegem primer és que qüestionem que el Pla 
contra la Delinqüència que ha aprovat el Govern Central funcioni d’alguna 
manera. De passada rebutgem l’idea que té el Ministre que, per cert no la 
compartia la representant popular, que sempre diu que la seguretat ciutadana 
és cosa de l’Ajuntament i que la policia municipal  ha d’actuar. La Policia 
municipal sempre ha actuat a Cornellà en substitució de la Policia Nacional i, 
de vegades, no fent de suport sinó substituint-la completament, perquè la 
Policia Nacional fa anys que no la veiem a Cornellà. 
 
 Després el segon punt proposa enviar al Ministeri de l’Interior la 
Memòria de la Guàrdia Urbana perquè s’adoni de les coses que realment 
estem fent, perquè no digui que solament fem coses de tràfic. La majoria de 
detinguts a Cornellà ho són per la Guàrdia Urbana, no per la Policia Nacional, 
i això és una realitat, com gairebé passa amb totes les policies municipals de 
l’Àrea Metropolitana. 
 
 El tercer punt planteja transmetre al Ministeri de l’Interior que 
nosaltres volem més policies, més efectius humans a Cornellà. Li diem, 
evidentment que té una plantilla –la que ens ha dit el Ministeri- a Cornellà per 
a Cornellà, Esplugues i Sant Just de 135 agents i en aquest moment té 
cobertes 82, i, per últim és donar trasllat de l’acord a la Federació de 
Municipis i al Ministeri de l’Interior         
  
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que li agrada molt aquest redactat 
que diu: “ja que la majoria de les mesures proposades estan impregnades de 
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l’opció criminalitzadora del Partit Popular”, cosa que comparteixo i felicito 
aquest redactat que m’ha sorprès molt favorablement. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
està d’acord amb aquest acord, perquè creiem que cada administració ha 
d’assumir les responsabilitats que li pertoquen en matèria de seguretat i així 
la Guàrdia Urbana podrà fer les funcions per les quals s’ha creat i que els 
veïns creuen que són pròpies d’ells. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per contestant al Sr. Martínez Flor 
manifestar-li que se’n tregui les ulleres de sol, perquè crec que vostè va amb 
les ulleres de sol tot el dia, perquè dient que no hi veu a la Policia Nacional per 
Cornellà, em sembla que “se ha pasado tres pueblos”, això per començar. 
 
 Jo veig a vegades, -ara no tant- però li puc assegurar que ha hagut 
moments en què he vist més policia nacional que guàrdia urbana, quan hi 
havia només un cotxe de la Guàrdia Urbana patrullant els dies de festa. La 
memòria la tenen molt fluixa i es nota en aquestes mocions que vostès 
presenten que tenim eleccions a la vista, és evident i estan en el seu dret. No 
sempre però, a vegades, l’oposició a coses que acaben de començar és del tot 
ridícula i ara li explicaré el per què.  
 
 En principi vull dir-li que estic en total desacord amb la forma com 
ha presentat vostè aquest dictamen perquè vostès se salten el Reglament cada 
dos per tres “a la torera”. Vostès presenten temes que no s’han de discutir en 
aquest lloc, són temes que s’estan debatent en el Govern de l’Estat, valent-se  
de les comissions informatives on estem representats tots. I quan algun partit 
de l’oposició que ara li feliciten a vostè perquè criminalitza al Partit Popular, -i 
que jo crec que el seu partit fa unes altres coses pitjors, i que les deixarem per 
millors temps-, i fins i tot el representant de Cornellà és dels que “tira la 
piedra y esconde la mano”, però tots ens coneixem i sabem on som, i les urnes 
donaran la resposta. 
 
 Estic totalment en desacord amb aquest dictamen perquè si jo no 
puc presentar una moció sobre temes d’estat, vostè tampoc l’hauria de 
presentar, però bé, ho deixarem així perquè no és la primera vegada que 
passa. 
 
 Vostès amb les seves contradiccions habituals, abans eren molt 
“progres”, no volien policia, no volien presència de “grises” en els carrers, 
Després volien una policia autònoma,  que per cert li dic al senyor de CiU que 
assumeixi les competències també i la portin ja. Ja han signat vostès no sé 
quan de temps fa, o sigui que assumeixin les competències i porti a la policia 
autònoma, als mossos, i aleshores a veure si és veritat que compleixen, que si 
compleixen com amb les ambulàncies estem llestos. 
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 Crec que qüestionen una cosa que no saben com funcionarà i ja 
l’estan qüestionant, i diuen que li diran al Ministre no sé quantes coses, però 
al mateix temps –per cert, ja li dic que el Ministre coneix la posició de 
l’Ajuntament de Cornellà- li hem donat en la mà perquè abans d’ahir va signar 
amb l’Alcalde, Sr. Clos, això que a vostè li escandalitza, i sembla ser que al Sr. 
Clos sí que li va bé, i, a més, que estem representats en la Federació 
Espanyola de Municipis, també hem signat tots, perquè jo crec que Cornellà 
també pertany. 
 
 Aleshores, continua manifestant la Sra. Espinosa, estem en la 
FEMP o no estem?. Tenim més delinqüència a Cornellà que a Barcelona i no 
ens serveix?. Potser el Sr. Alcalde se sent una mica marginat perquè el 
Ministre no ha vingut aquí a signar l’acord amb el Sr. Clos, i si és per això, ho 
demanem també. 
 
 Diu que el Ministre desconeix no sé quantes coses, i això en vostè 
és habitual. Tots els membres del Partit Popular, a més de ser no sé quantes 
coses, també som incompetents, -això m’ho han dit quaranta vegades- i segur 
que desconeix també la Llei de Cossos i Forces de Policia de l’Estat, i no 
només desconeix aqueixa  Llei, sinó que, a més, també desconeix 
completament a la seva Guàrdia Urbana. 
 
 En alguna cosa estem completament d’acord, Sr. Martínez Flor, i és 
en quant val la Guàrdia Urbana de Cornellà, en el que fa, i en això estem 
d’acord. I jo parlaré de Cornellà perquè crec que això de la Policia Nacional ja 
ho estan debatent els seus companys i els meus, i jo estic molt ben 
representada. 
 
 Em sembla una excel·lent idea que vostè reconegui el treball de la 
Policia Municipal i que li enviï al Ministre la Memòria de la Guàrdia Urbana, i 
també li pot enviar nòmines, hores extres que han de fer, -a vegades a la força- 
la plantilla de veritat que té vostè i que ha tingut a vegades sota mínims, les 
reclamacions i les queixes i, fins i tot, els contenciosos que li han posat. Tenim 
una Guàrdia Urbana “cabreada desde la noche de los tiempos”, des que jo soc 
regidora en aquest ajuntament, contínuament rebo queixes de la Guàrdia 
Urbana, una Guàrdia Urbana sense preparació, sense posada al punt, no fan 
cursos, desmotivats, amb els ànims sempre alterats, en perpètua frustració, 
controlada políticament –dit per ells mateixos-. 
 
 Amb tot aquest panorama tenim una ciutat relativament acceptable 
quant al grau de delinqüència degut a algunes coses que algun dia també li 
explicarem  el per què. A part de tot això que li he dit que li enviï al Ministre, li 
llegiré una cosa molt petita, una carta que m’ha arribat fa molt de temps i que 
tenia guardada, que s’encapçala amb una frase: “Cornellà, socialistes o 
dictadors”, on donen una explicació de tot allò que els passa i diuen “davant 
d’aquesta i d’altres indignitats –que no les diré aquí- a les que ens hem vist 
sotmesos per aquest govern municipal des que es van establir en aquest poble 
obrer, el col·lectiu de la Guàrdia Urbana de Cornellà expressa la seva 
disconformitat, la seva repulsa de l’única forma que disposem a través de la 
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premsa escrita i sota l’anonimat, i no signat per l’autor per evitar represàlies 
per part d’aquest Ajuntament.” 
 
 Sr. Balmón, -diu la Sra. Espinosa-, el “mobbing” que jo vaig 
denunciar i l’encalçament laboral que van dir que no hi havia, doncs també ho 
poden enviar al Sr. Ministre, i jo els hi passo fotocòpies si és que vostè no la 
tenen. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que volien 
comentar una mica l’acord, en allò que es refereix al Pla contra la 
Delinqüència presentat pel Govern.  
 
 Creiem que hi ha un paràgraf, el penúltim, de la introducció que 
diu que “considerem que per abordar les qüestions de seguretat cal fer-ho tant 
des de la coordinació de les policies i també amb la posada en marxa de 
mesures i programes socials i de recuperació de les víctimes i dels autors dels 
il·lícits penals”. Nosaltres creiem que aquest Pla que ha presentat el govern 
s’ha de suportar amb dues potes, per una banda, aquesta de tractar als 
delinqüents i saber quins mitjans i quin recursos tenen per tractar-los, i d’una 
altra banda, sobre el nombre d’efectius de la policia, la dotació que ha de tenir 
cada població. 
 
 En principi el Pla és repressiu i no preventiu, trenca el principi de 
rehabilitació de les persones massificant encara més les presons, per tant, la 
primera pota que hi hauria de ser és tenir en compte al personal que 
delinqueix i per quins motius delinqueix, i la possible rehabilitació d’aquestes 
persones està totalment negada, i la segona seria el nombre de places de 
policia amb què es pretén dotar. També nosaltres hem fet números i segons el 
números que dóna el mateix PP, no surten els comptes perquè, en principi, 
diu que crearan a prop de vint mil places d’aquí al 2005 aproximadament, -a 
vegades parlen del 2007-, però d’aquí aleshores es jubilaran més de 15.000 
persones, més de 15.000 policies actuals, per tant, només es crearan, -si és 
que se’n creen- 5.000 places si és que al final tot es compleix, i clarament són 
insuficients. 
 
 Per tant, nosaltres donem suport a aquest acord per aquests dos 
motius, primer, perquè pensem que el Pla contra la Delinqüència presentat pel 
Govern Central no contempla cap possibilitat de rehabilitació de les persones, 
massifica molt més les presons i no contempla tampoc cap mesura preventiva. 
A més, tampoc preveu l’actuació de la policia sigui l’adequada ni tingui la 
dotació correcta. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el senyor Antonio Martínez 
Flor, o com a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, 
per manifestar en primer lloc que dir que aquest és un assumpte d’estat i que 
no és competència d’una Comissió Informativa, quan allò que fa la Llei és 
parlar de les policies municipals, em sembla que és tenir una visió una mica 
estranya de les coses perquè ens afecta plenament quan parla de policies 
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municipals, per tant, ens toca del tot. I el que faci l’Alcalde de Barcelona, em 
sembla molt bé, però l’Ajuntament de Cornellà som nosaltres i els policies de 
Cornellà depenen de nosaltres i, evidentment, que està dirigida políticament ja 
que estic nomenat pel Sr. Alcalde per a això. 
 
 Quant a què es veuen policies nacionals, miri, li posaré un exemple, 
avui durant aquest Ple hem tingut una gent manifestant-se al carrer, i a 
Cornellà hi havia tres furgonetes de Policia Nacional amb una única missió i 
una ordre, defensar la Comissaria de la Policia Nacional, em sembla que això 
diu bastant, quan a l’Ajuntament -en teoria i en la pràctica- és a on hi és la 
representació popular de la Ciutat de Cornellà i ha de tenir guàrdies urbans 
que evidentment no estan preparats per actuar d’anti-disturbis perquè no és 
la seva tasca, ha de defensar les seves portes i ha de defensar que es faci un 
Ple amb la guàrdia urbana. 
 
 Després també dir que a Cornellà no es truca mai al 091, la 
immensa majoria d’aquesta ciutat no truca mai al 091 per una raó molt 
senzilla, perquè saben que no aniran, sabem que el que fan és dir que 
trucaran a la Guàrdia Urbana i ens truquen després ells, és el que fan sempre.  
 
 Aleshores la Policia Municipal està deixant de fer tasques 
fonamentals que és de policia cívica, per dedicar-se a coses per a les que no 
està preparada i per a les quals crec jo que no s’ha de preparar, que és 
perseguir la delinqüència i fer d’anti-disturbis. 
 
 Per altra banda, continua manifestant el Sr. Martínez, dir que això 
està clar, si han de tenir 135 policies segons ells i tenen 82, doncs jo no sé on 
està la història, evidentment el que han de fer és cobrir les plantilles i dedicar-
se a fer allò que és la seva comesa, i no esperar que sigui la Guàrdia Urbana 
qui faci allò que han de fer ells. 
 
 També dir a la Sra. Espinosa que només s’ha de passejar per la 
ciutat per veure quanta Policia Nacional se’n veu i quanta Guàrdia Urbana hi 
ha, i preguntar als ciutadans, i no ensenyar una carta d’un tal col·lectiu de la 
Guàrdia Urbana que no està signada per no sé què. Sap vostè que són 
guàrdies urbans? jo puc pensar que són gent del Partit Popular amb ganes de 
fer oposició a base d’escudar-se, perquè quan no se signa com a col·lectiu de 
la Guàrdia Urbana, poden ser guàrdies urbans o no ser-ho. Aquest sistema de 
terror que vostè acaba de definir li asseguro que no ho he viscut mai, ni tinc 
aquesta sensació,  potser vostè té sensacions estranyes o veu moltes 
pel·lícules, perquè això que vostè ha dit a Cornellà no passa i és absolutament 
fals. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a 
la Portaveu del Grup d’IC-V, Sra. Romero, li suggeriria que llegís a fons el Pla, 
i veurà com hi ha tot això que troba a faltar.  
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 També dir al Sr. Martínez Flor, que  en l’article 53 de la Llei, diu: 
“que és competència de la Guàrdia Urbana protegir a les autoritats de les 
corporacions locals i vigilància i custòdia dels edificis”. Crec que sí que té raó 
la Sra. Romero en què la col·laboració és essencial, però faci-s’hi un examen 
de consciència del per què no hi ha aqueixa col·laboració. En la meva terra hi 
ha un refrany que diu “que criamos cuervos y nos sacan los ojos” i, a vegades, 
passa això. Faci una reflexió i pregunti-s’hi per què la policia no col·labora en 
segons quines coses, perquè automàticament sortiran en els mitjans de 
comunicació aquests tan “progres” dient que hi ha repressió policial amb 
l’estaca en la mà quan estan apedregant a ciutadans, veurà com avui no surt 
en la premsa el que està passant fora, ni quan ens van tirar coca colas, però sí 
sortiria si hi hagués Policia Nacional perquè ja s’encarregarien aquells 
“progres” de treure-ho. Vostè plantegi-s’ho i veurà el per què no hi ha aqueixa 
col·laboració, perquè hi ha molta hipocresia en aquest poble. 
 
 Seguidament pren la paraula novament el Sr. Martínez Flor per dir 
que la coordinació amb la Policia Nacional de Cornellà és excel·lent, i només 
cal preguntar al Comissari, però el que passa és que coordinar-se amb algú 
que no té gent a qui manar és una mica difícil. Li donaré una dada d’avui 
mateix, els serveis d’informació de la Policia Nacional han avisat a 
l’Ajuntament de Cornellà de què vindrien els manifestants a les set, i han 
enviat les tres furgonetes de Policia a la Comissaria de Policia, i el Comissari 
no sabia res i li hem tingut que informar nosaltres. 
 
 Només dir-li que busqui vostè si alguna vegada l’Ajuntament de 
Cornellà s’ha queixat d’alguna actuació de la Policia Nacional ben muntada a 
Cornellà. L’única vegada que ens hem queixat d’una actuació de policia d’una 
forma molt suau va ser quan a Cornellà un policia nacional de paisà va treure 
una pistola, per una simple raó, perquè ningú va muntar un operatiu per a 
què no passés això, però res més, perquè quan s’actua com Déu mana, que vol 
dir actuacions ben muntades i ben coordinades, amb gent d’uniforme i fent el 
que han de fer que és defensar a les persones i als béns, aquest Ajuntament 
mai ha criticat a la Policia Nacional. 
 
 Acte seguit pren la paraula novament la Sra. Espinosa, manifestant 
que no es pot dir una  cosa que no és certa. Intervé en aquest moment el Sr. 
Alcalde, per manifestar que sí pot dir una cosa encara que vostè considera que 
no és certa. Intervenint novament la Sra. Espinosa, manifestant que a més, 
tinc documentació, ja li dic al Sr. Martínez Flor que sembla que li falta una 
mica de memòria. Qui va organitzar aquell acte vaig ser jo, li vaig enviar a 
vostè un FAX del qual tinc acusament de recepció, en el qual li avisava i a la 
Policia Nacional exactament igual, i a vostès se’ls va cridar vàries vegades i no 
van acudir. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que no s’han de confondre els papers que ha de jugar cadascú i, 
per a això hi ha una Llei que assigna funcions a la Policia Nacional i a la 
Guàrdia Civil i assigna altres funcions a la Policia Municipal, i que són feines 
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auxiliars, a banda de les tasques que òbviament li venen derivades de ser 
funcionaris  de cada ajuntament. 
 
 Efectivament aquest és un tema que ens afecta, a mi m’agradaria 
pel que fa a aquest Pla que s’ha presentat en algunes coses poder-m’ho  
creure, pensar que realment és un Pla, que no són unes mesures publicitàries, 
perquè es detecta quelcom que hi ha gent que fa temps, anys, que venen 
denunciant i és que s’ha negat durant molt de temps que hi hagués un 
problema d’inseguretat, i em remeto a les hemeroteques. 
 
 Finalment hi ha un Pla perquè es reconeix que existeix un 
problema, -benvingut sigui- i per a solucionar un problema el que primer s’ha 
de fer és reconèixer que existeix, però després, a part d’encertar amb la 
diagnosi, s’ha d’encertar amb les mesures per tractar de solucionar-ho, i, en 
aquest cas, aquestes mesures tenen més d’espot publicitari que de cosa real.  
 
 En relació a l’increment de policies, és impossible complir els 
increments que se’n proposen, llevat que anessin acompanyats d’una sèrie de 
coses que ho fessin creïble, per exemple que es digués que a més es muntaran 
quatre acadèmies per a formar als agents, perquè les acadèmies que hi ha 
tenen una capacitat limitada, i si no dupliquen la xarxa d’acadèmies és 
impossible formar aquests policies, per un problema de promocions.  
 
 És impossible també complir també el fet de què aqueix creixement 
sigui net per raons que tenen a veure amb la piràmide d’edat, que en el cas de 
la Policia Nacional i la Guàrdia Civil és especialment elevada, ja durant anys 
ha entrat molt poca gent nova, i hi ha molta gent gran. 
 
 I també una altra cosa que jo crec que és definitiva, per a què 
alguna cosa tingui credibilitat, quan es presenta un pressupost ha de tenir 
partida, és com si nosaltres diguéssim que arreglarem vuit carrers, no sé on, i 
quan s’aprova el pressupost i no les incorporen. No hi ha ni una dotació 
addicional per a noves places de policia nacional en el pressupost que ha 
presentat el Partido Popular, ni per a més presons, i les presons ja estan 
plenes, no sé, potser es poden posar un damunt l’altre, però bé, no té 
credibilitat per això fonamentalment. Tant de bo els fets avalessin això que 
diem que és un espot publicitari, i és crearan més acadèmies, expliquen com 
creixeran, com es formaran aquestes dotacions, i expliquen, a més, les noves 
places que es crearan en les presons i expliquen les noves dotacions que hi ha 
per als jutjats, per als judicis ràpids, i ho expliquen i ho posen en el 
pressupost, però després vas al pressupost i no hi ha cap diner, doncs això és 
propaganda. 
 
 Jo m’he llegit els pressupostos i li aconsello que ho faci perquè allà 
és a on se’n veuen les coses, com també convé que llegeixi aqueix conveni 
fantàstic de la Federació de Municipis, conveni que jo també m’ho he llegit 
perquè, entre d’altres coses, ho va signar un dels alcaldes veïns d’aquí i és 
“puro humo” recollint coses que en alguns casos ja estan funcionant i en 
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d’altres que hi havia la voluntat que funcionés i en teoria estan funcionant 
però estan sense funcionar des de fa temps. 
 
 Crec que això  no exclou el que jo volgués que quedés clara una 
cosa, i és que la col·laboració amb la Policia Nacional aquí és excel·lent i que, a 
més, la Policia Nacional a Cornellà té bons professionals. És a dir, no poden 
fer més perquè els mitjans que tenen són els que hi tenen, i amb 82 efectius 
per a cobrir tres municipis, quan la plantilla és de 130 més o menys, -que per 
cert quan es va crear aqueixa plantilla era quan la Policia Nacional només 
cobria Cornellà i Esplugues, no cobria Sant Just, després els van afegir Sant 
Just perquè van treure a la Guàrdia Civil-. Vull que quedi clar que la 
col·laboració amb ells és excel·lent i que no poden fer més perquè no tenen 
més mitjans, però no per un problema de voluntat, perquè el problema de 
voluntat, en tot cas, ho poden tenir altres, ja que s’ha dit que la Guàrdia 
Urbana la dirigeixen polítics, faltaria més, la màxima direcció de la Guàrdia 
Urbana és aquest Ple, que són els polítics, però també les altres policies les 
dirigeixen polítics, en les seves màximes instàncies, i, per tant, no hi ha res 
més a dir. 
 
 Tant de bo haguéssim pogut creure que aquest Pla anava 
seriosament i felicitar al govern, però no és fent enunciats en declaracions de 
principis per a què quedin bé en la tele com se solucionen els problemes i allò 
que es promet, s’ha de reflectir en els pressupostos perquè les coses es fan 
amb diners i les plantilles de la policia, si no se’ls paga no se’ls pot contractar, 
i si no hi ha diner en el pressupost no se’ls poden contractar ni pagar.                  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals d’EUiA, Socialista i d’IC-V, 
referida a la demanda de reformar l’actual normativa estatal i autonòmica 
sobre telefonia mòbil. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “En el marc de la nova societat de la informació el sector de la 
radiocomunicació i, molt especialment el de la telefonia mòbil, ha adquirit una 
accelerada expansió i això, ha comportat un increment desordenat 
d’instal·lacions en els territoris municipals, procés que ha creat una tensió 
entre, d’una banda, la necessitat d’implantació de les xarxes de 
telecomunicacions i, d’altra, la garantia de protecció de la salut i del medi 
ambient. 
 
 La manca inicial d’una normativa de protecció de la salut de les 
persones i del medi ambient front la contaminació electromagnètica 
ocasionada per les infrastructures de la telefonia mòbil, va contribuir a 
augmentar la preocupació social envers el que podia suposar per a la salut 
humana. Els possibles efectes, han generat un ampli intercanvi d’opinions i 
controvèrsies que han contribuït a incrementar les incerteses en aquest àmbit. 
Conscients d’aquesta situació, han estat diverses les iniciatives preses pels 
municipis i així l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en espera d’un marc 
legislatiu més concret i d'acord als dels països més avançats i amb les 
recomanacions de diferents organismes i institucions mèdico-científiques 
nacionals i internacionals, ha portat a terme diverses actuacions com 
l’aprovació d’una moratòria en la implantació d’infrastructures de telefonia 
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mòbil, suspenent cautelarment, durant el període d’un any, l’atorgament de 
llicències d’obres per aquestes instal·lacions a tot el terme municipal, llevat de 
les zones industrials, i ha encarregat també un estudi per mesurar les 
emissions que produeixen les instal·lacions ja existents a la ciutat. Així 
mateix, en execució de la potestat reglamentària i de planejament que li 
correspon, ha aprovat una figura de planejament actualment en tràmit i 
l’Ordenança municipal reguladora de les activitats i instal·lacions de 
radiocomunicació, a fi i efecte d’ordenar aquest sector a la ciutat dins dels 
límits fixats que li permet la normativa vigent (estatal i autonòmica), per tal 
d’assolir el major nivell de protecció del medi i de la població. 
 
 Amb l’objecte de regular la intervenció administrativa 
d’instal·lacions de radiocomunicació pel que fa als aspectes d’implantació en el 
territori des del punt de vista d’impacte visual i sobre el medi ambient i la 
població, el Govern de la Generalitat va aprovar el decret 148/2001, de 29 de 
maig. Posteriorment, el 28 de setembre de 2001 el Govern de l’Estat 
promulgava el Real Decret 1066/2001 mitjançant el qual s’estableixen les 
condicions de protecció del domini públic radioelèctric, restriccions a les 
emissions radiades i mesures de protecció sanitària davant emissions 
radioelèctriques, les quals són molt menys restrictives que les de molt països, 
tant de la UE, com d’altres continents, com ara Suïssa, Itàlia, Anglaterra, USA, 
etc.   
 
 La manca de normativa, fins aleshores, havia generat una gran 
confusió en l’opinió pública, l’absència d’informació, els missatges 
contradictoris en temes delicats com els que fan referència a la protecció de la 
salut, provocaren en els ciutadans una sensació d’indefensió cosa que hem 
d’evitar, sense que això suposi ignorar les moltes recomanacions de precaució 
fetes des de diferents àmbits mèdico-cientifics.  
 
 Si tenim en compte que les diferents normatives estableixen 
distàncies varies vegades superiors per a centres sanitaris, escoles, etc. la qual 
cosa determina l’increment del control per tal de disminuir els possibles riscs 
per a la salut, és necessari ampliar les distàncies de seguretat en el cas dels 
habitatges.  
 
 Amb el marc normatiu descrit, la situació no ha millorat gaire, 
l’existència de normatives en nivells competencials diferents són a vegades i en 
alguns aspectes contradictoris. És el cas de la regulació que es conté relativa a 
l’exposició dels ciutadans als camps electromagnètics. Així la norma estatal, a 
diferència de l’autonòmica, s’ajusta rigorosament a la Recomanació del Consell 
Europeu de 12 de juliol de 1999, relativa als camps electromagnètics 
(1999/519/CE), en la que s’estableixen les exigències mínimes comunitàries 
per a la protecció de la salut i la seguretat de les persones. Totes dues, no 
obstant, han sigut àmpliament superades per les de molts països de la pròpia 
Unió Europea, com els anomenats més amunt, que han establert un major 
nivell de protecció per al públic en general i pel medi ambient.  
 
 Davant aquesta situació, seria imprescindible establir un marc 
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regulador transparent i coherent, i entre les mesures que caldria impulsar es 
trobaria l’adaptació al progrés científic, dels límits d’exposició continguts en 
els annexos de la normativa estatal i autonòmica, tant per part del Ministeri 
de Sanitat i Consum com per part de la Conselleria de Medi Ambient de la 
Generalitat, tenint en compte el principi de precaució i les evacuacions 
realitzades per les organitzacions nacionals i internacionals competents. 
 
 Per aquests motius, els grups municipals d’EUiA, Socialista i d’IC-V 
proposem al Ple Municipal aprovar els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar a les Conselleries de Medi Ambient i de Sanitat i 
Seguretat Social de la Generalitat de Catalunya que adapti els annexos del 
decret 148/2002, de 28 de maig als avenços científic i tecnològics a fi de 
minimitzar els efectes negatius sobre la salut de les persones que se’n derivin 
de les instal·lacions de radiocomunicació. Així com que s’incorpori l’obligació 
de contractar una assegurança de responsabilitat civil especifica per aquesta 
situació. 
 
 Segon.- Demanar al Ministeri de Sanitat i Consum que avaluï els 
riscs sanitaris de l’exposició del públic a les emissions radioelèctriques i 
procedeixi a adaptar al progrés científic l’annex II del Reial Decret 1066/2001, 
de 28 de setembre, tenint en compte el principi de precaució i les evacuacions 
realitzades per les organitzacions i institucions nacionals i internacionals 
competents. 
 
 Tercer.- Que tant les Conselleries de Medi Ambient i de Sanitat i 
Seguretat Social de la Generalitat, com al Ministeri de Sanitat i Consum 
autoritzen la creació d’un Consell de Seguiment i Control del Decret. 
 
              Quart.- Donar trasllat del present acord al Conseller de Medi 
Ambient, al Conseller de Sanitat i Seguretat Social de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Ministeri 
de Sanitat i Consum, i a las organitzacions municipalistes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que en el Ple 
de setembre vam presentar una Moció que va quedar sobre la Mesa a 
requeriment del Grup Socialista, perquè segons el seu criteri es podien o 
s’havien de modificar algunes coses. Nosaltres vàrem acceptar-ho sobretot 
perquè teníem un objectiu i és que s’havia d’enviar, no només a la Generalitat 
sinó també al Govern Central, perquè la normativa estatal determina uns 
mínims que impedeix que des de Catalunya es pugi  anar més enllà. 
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 El text de la Moció el tenim tots, recull tot un seguit de qüestions 
importants i ara ha estat presentada  conjuntament, a més del nostre Grup, el 
Grup Socialista i el Grup d’Iniciativa. He de dir que el Grup d’ERC, també 
estava d’acord i volia presentar-la però per qüestions del Reglament no ha 
pogut signar la Moció. 
 
 Voldria afegir que l’objectiu és aconseguir de les administracions 
autonòmiques i de l’Estat una modificació en les normatives adaptant-les als 
països més avançats i a les últimes recomanacions científiques.   
 
 Aquest Moció és el fruit del nostre treball i de la nostra insistència, 
junt amb Esquerra Republicana, sense la qual no hagués estat possible. 
 
 Per a nosaltres és un pas més endavant en la lluita per acabar amb 
la impunitat del mercat que imposa criteris i determina pautes culturals i de 
comportament, sense importar-los cap altra cosa que els seus interessos 
immediats. 
 
 Crec que haguéssim tingut que ser més precisos en les 
argumentacions, perquè quan pretenem convèncer a algú que és més 
permeable a opinions i interessos contraris, són necessaris raonaments de pes 
que desmuntin allò que han pres com a base per a les seves decisions. 
 
 Sent imparcials ningú podrà negar que en qüestions de salut les 
úniques opinions autoritzades són les de la ciència mèdica, i crec que seria 
molt imprudent i arriscat equiparar o inclús donar major credibilitat als 
missatges publicitaris, sense el mínim argument científic, que als informes i 
conclusions d’estudis d’universitats, conferències i congressos, els quals no 
tenen altres objectius que el d’informar als poders polítics, legislatius i jurídics 
de la necessitat de regular i prevenir, amb tal d’evitar possibles riscos per al 
medi ambient i la salut, que mai arriben a l’opinió pública, perquè no tenen 
un suport mediàtic com tenen aquestes campanyes com la que ara estem 
veient per la televisió.  
 
 Crec que la Moció està consensuada, modificada respecte a com era 
inicialment i els objectiu són els que són, demanar a les Conselleries de Medi 
Ambient i de Sanitat i Seguretat Social de la Generalitat de Catalunya, que 
adaptin els seus annexos normatius als avanços científics i tecnològics i que 
minimitzin els efectes sobre les persones.  
 
 Igualment demanar al Ministeri de Sanitat i Consum que avaluï els 
riscos sanitaris de l’exposició del públic a les emissions radioelèctriques, i fer 
arribar a les conselleries respectives aquest acord, i, per suposat, a les 
organitzacions municipalistes perquè creiem que això no s’havia de quedar 
aquí. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el company ja ha fet 
una exposició completa del tema. La Moció té una introducció molt exhaustiva 
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en la qual es presenten, no només les qüestions de contingut de salut i també 
tecnològic, sinó també els motius de prevenció que també s’haurien de tenir en 
compte. 
 
 Nosaltres estàvem d’acord en presentar aquesta Moció perquè a 
instància nostra i també del Partit Socialista i Ciutadans pel Canvi, en el 
Parlament de Catalunya s’ha creat una comissió de treball parlamentària que 
analitza aquest tema, i creiem que si des del mateix ajuntament demanem que 
la Conselleria de Medi Ambient i la de Sanitat i Seguretat Social de la 
Generalitat, treballin i adaptin els annexos que aquí estem reclamant, això 
forçarà a què aquesta comissió treballi i també es pronunciï sobre els temes 
que ens preocupen a tothom. 
 
 Per aquest motiu nosaltres pensem que s’ha de fer d’aquesta 
manera, no només poden dir la seva des de la Generalitat, des del Parlament 
Autonòmic sinó que també s’ha de dir des de la Conselleria de Medi Ambient i 
el Ministeri de Sanitat i Consum, i, per tant, també hi havia d’haver una part 
adreçada al Govern de la Nació, i això és la part que s’ha afegit ara, és la 
diferència amb la que presentava el company el mes passat. Nosaltres crèiem 
que valia la pena reforçar tota aquesta demanda perquè aquest tema continuï 
sent d’interès públic. 
 
 Seguidament pren la paraula del senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup, en 
primer lloc, vol agrair l’esment que ha fet el Sr. Flórez, certament, nosaltres no 
figurem en l’encapçalament de la Moció, per raons del Reglament, donat que ja 
teníem dues mocions presentades. 
 
 Només volíem fer esment a dues qüestions. La primera, destacar 
que un dels problemes que hem tingut durant aquests mesos són producte de 
la malevolència de les empreses, és a dir, les empreses van començar 
inundant el mercat d’antenes i amagant, si més no, van cometre un error 
d’omissió d’informar dels hipotètics riscos que podien contraure els veïns. És a 
dir, crec que el veïnatge en general no va establir contractes per a deixar 
instal·lar antenes als terrats o les teulades sent conscients dels possibles 
riscos que podien assumir, tan sols veien els diners i les empreses van tenir 
cura d’ensenyar només els diners. 
 
 Però és que al cap d’uns anys i després de campanyes i campanyes 
que hi ha hagut de mobilització i que la gent ha anat assumint consciència 
dels possibles riscos en aquests moments hi ha una campanya a la televisió 
que és indignant. És a dir, aquesta gent no han canviat gens, van començar 
posant l’esquer dels diners davant dels veïns i ara utilitzen la televisió per 
manipular i intentar que la gent deixi de tenir memòria d’aquestes 
mobilitzacions i de tot allò que s’ha d’assumir gràcies a la mobilització.  
 
 Aquesta campanya que desgraciadament, fins i tot canals públics 
l’emeten, aquests espots publicitaris que estan molt ben realitzats intenten 
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justament fer creure que ja estem en un estadi nou, en una fase nova en la 
qual els possibles perills han deixat d’existir.  
 
 Crec que hem de ser conscients d’aquesta dinàmica de les empreses 
que, en principi, allò que persegueixen moltes vegades és tan sols el benefici 
sense importar-los altres coses. 
 
 Recordar també que el punt tercer de la moció ens sembla 
importantíssim, la possibilitat de tenir un Consell. Si realment es pogués crear 
aquest Consell, suposo que podria tenir presència als municipis, i això és molt 
important, perquè tal com ha dit l’Ignasi Flórez, el criteri sanitari, és un criteri 
que, si més no, ha de tenir el mateix nivell d’importància que el criteri 
estrictament tecnològic, i, recordar que a Cornellà tenim alguns casos que, 
malgrat estiguin dins la llei són casos flagrants, possiblement amb una 
legislació un pel més generosa per a la salut i més restrictiva per a les 
empreses, l’antena de Ramoneda potser no podria ser-hi, l’antena que hi ha al 
costat del geriàtric, tampoc podria ser-hi, i l’antena que hi és per quatre 
metres o set metres de diferència, -segons informació de l’arquitecte 
municipal, l’antena del carrer Pius XIIè, està a 47 metres de l’escola, és a dir, 
que Telefónica salva per 7 metres- és a dir, com a mínim, siguem conscients 
de la relativitat de les coses.           
 
 En aquest sentit nosaltres considerem que és un avanç tot el que 
estem fent, i, a més, trobo que hem caminat molt. Crec que el Govern de la 
ciutat també ha caminat molt, però nosaltres considerem que encara hem de 
pencar més, entre d’altres coses, perquè comencem a estar en la ressaca, fins i 
tot ens hem trobat –i hem de dir-ho- amb persones que fa uns mesos estaven 
histèriques pensant que ja estaven desenvolupant un tumor, i que ara estan 
tranquil·les. O sigui el que cal és ser assenyats però crec que no hem de baixar 
la guàrdia i en aquest sentit acceptem que la normativa és molt generosa per a 
les empreses i acceptem, a més a més, que les empreses, en això no juguen 
net. Aleshores, hem avançat, però nosaltres mantindrem l’esperit mobilitzador, 
o ho intentarem almenys.    
 
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup bàsicament està 
d’acord amb aquesta Moció, però cal dir que estem d’acord en què s’apliquin 
els avanços científics i tecnològics a fi de minimitzar els efectes negatius que 
puguin tenir sobre la salut, i també cal dir que el Parlament de Catalunya, 
l’any passat, va encarregar a l’Agència d’Avaluació Tecnològica i Recerques 
Mèdiques, un estudi científic de la màxima amplitud possible que, recollint el 
grau de coneixement i les conclusions a què s’ha arribat a l’àmbit 
internacional, estableixi els efectes que sobre la salut de les persones i el medi 
ambient en general es poden derivar de les radiacions, tant d’antenes 
emissores com de terminals que utilitzin els diversos serveis de telefonia 
mòbil, i les conclusions són que no s’ha pogut demostrar que siguin nocives 
les radiacions d’una certa potència. 
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 També en aquest informe hi ha un estudi comparatiu de les 
diferents potències aprovades, recomanacions, la Unió Europea està a 4,5, 
Espanya a 4,5, a Catalunya a 2, a Itàlia –que és el més baix- és un 1, a 
Alemanya a 4,5, a Àustria a 6, a Estats Units a 6 i a Canadà a 6. Encara que 
això dels estudis em sembla que és una mica com les enquestes que fem els 
Partits Polítics, que a tothom li surt bé, perquè en cap país d’aquests s’ha 
pogut provar què un cert tipus de radiacions són nocives, però, recomanen –
per precaució- mantenir unes distàncies i estar al corrent del avanços 
científics que es produeixin. 
 
 A vegades penso que li estem seguint el joc a alguna multinacional 
perquè ara el sistema de telefonia mòbil el GSM, que és a base d’antenes que 
es veuen, alguna multinacional voldrà posar el GPS, per satèl·lit, llavors no 
veurem les antenes i potser tindrem més radiació, però estarem tots feliços. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
nostre Grup, en principi, votarem a favor, però m’agradaria fer una reflexió del 
canvi tan gran que s’ha fet aquí, i que no ens oblidem –com passa sempre- que 
aquí s’ha començat a treballar arran de les mobilitzacions dels veïns/es de 
Cornellà. Aquí sembla que tots ens convertim en salvadors de la població, 
primer  “se les achucha y después se les salva”, aquí he escoltat de tot, i fins i 
tot, alarma social. 
 
 Vull denunciar la poca cortesia i el sectarisme que practiquen els 
grups d’esquerra que estan aquí. Sr. Morlanes, vostè en allò que era el tema 
de les antenes, ens crida a consens, es parla molt de consens, però quan es 
tracta de reivindicar i de posar-se els galons,  “ustedes se lo comen y ustedes 
se lo guisan”. No se’n recorden ni de CiU,  ni del PP, i mirin, vostès no poden 
abanderar res perquè ho hem lluitat tots. No es tracta d’anar als veïns a 
posar-los nerviosos i després abanderar coses perquè no és així, perquè s’han 
de mesurar les coses i estar en el seu just lloc i dir sempre el mateix, no 
canviar. 
 
 Fa molt de temps que vinc reclamant, abans de tota aquesta 
moguda que hi havia una antena que em preocupava, -vostè se’n recordarà- 
que és l’antena del col·legi Els Pins. Jo ara estic d’acord amb aquesta moció 
però reclamo que des de l’ajuntament de Cornellà s’insti a la Generalitat, atès 
que s’ha fet ja des del Parlament de Catalunya, des de la Comissió d’Indústria, 
a petició de la Sra. Alicia Sánchez Camacho, -Diputada nostra en el 
Parlament- que es realitzi un estudi, no només de les antenes sinó dels cables 
d’alta tensió que passen a prop dels col·legis, de la seva incidència en els 
col·legis. I crec que no està de més que vostès demanin a la Generalitat que es 
realitzi un estudi sobre aquest tema, i respecte de tot l’altre estic 
completament d’acord, i recordin que quan necessiten el reforç del Partit 
Popular, ho demanen i ho tenen gairebé sempre. 
 
 Novament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que amb tot això cadascú pot ara 
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fer allò que vulgui, jo penso que tots aquí i fora d’aquí sabem on hem estat 
uns i altres. En qualsevol cas volia recordar que una de les lluites i dels 
objectius d’aquesta Moció era, inclús, que no es distingís als determinats 
centres, com són escoles, geriàtrics, hospitals amb els habitatges, perquè 
efectivament hi haurà tots els dubtes que es vulguin però informes mèdics 
seriosos diuen que és molt pitjor, i, a més, el sentit comú també ens ho diu 
que si uns nens estan en una escola durant unes hores, és molt pitjor quan hi 
hagi nens, quan hi hagin persones amb problemes cardiovasculars, dones 
embarassades, o nadons que dormen durant totes les hores que és quan 
diuen que és pitjor. Això hem de distingir-ho, i, per tant, aquestes és una de 
les qüestions que més ens ha induït a nosaltres a lluitar perquè això 
s’equipari, perquè no hi hagi unes proteccions majors per a aquells llocs sinó 
que aqueixes proteccions també siguin pels habitatges. 
 
 També haig de dir una altra cosa, a Catània (Itàlia) s’acaba de fer 
un Congrés d’expertes sobre radiacions electromagnètiques, i també parlen de 
les línies d’alta tensió, i tinc un informe que diu que alerta amb les línies d’alta 
tensió soterrades, perquè hi ha dos tipus de radiacions, unes sí que s’eviten 
amb el soterrament, però n’hi ha d’altres que no s’eviten, i que no és el mateix 
que passin a 50 metres per l’aire que a 70 cm. dels peus. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, tot i que no és objecte de la Moció, a Cornellà, línies d’alta 
tensió per la zona urbana no passen. La que abans passava, important, de 
110.000 voltis ja va ser soterrada, ho vàrem abordar entre 3 municipis, ho 
vam fer, a més, amb fons europeus i col·laboracions diverses. 
 
 Això no vol dir que no hi hagi línies d’alta tensió en la perifèria de 
Cornellà, aquesta és una qüestió que ja l’hem plantejada a la companyia i al 
Departament d’Indústria. El que seria ideal és que hi hagués un pla, una cosa 
que ja s’ha reclamat des del Parlament, on en aquest moments ja s’ha aprovat 
una Moció sobre això i ha de ser amb col·laboració de les companyies i de 
l’administració autonòmica -que és la competent i la que pot obligar que es 
procedeixi a una modernització de la xarxa-. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
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Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida als rètols 
lluminosos de la masia can Trabal. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que arran de la proliferació de rètols lluminosos en la façana 
de la masia can Trabal, edifici inclòs en el Catàleg de Protecció d’Edificis 
Històrics de la ciutat, de propietat municipal, en la reunió de la Comissió de 
Patrimoni celebrada el 18 d’octubre de 2001 el Grup Municipal d’ERC 
preguntà si s’havia sol·licitat permís a l’Ajuntament per col·locar nous rètols 
lluminosos a l’esmentada façana ja que “segons la fitxa de protecció de 
l’edifici, no es pot instal·lar cap rètol ni cap altre element sense autorització de 
la Comissió de Patrimoni”, a la qual cosa el tinent d’Alcalde Vicenç Badenes va 
respondre que se sol·licitaria al Departament d’Obres i Urbanisme informació 
sobre si se n’havia concedit llicència. 
 
 Atès que en la sessió de la Comissió de Patrimoni celebrada el 22 de 
novembre de 2001 preguntàrem si s’havia dut a terme la gestió compromesa, a 
la qual cosa “el senyor Joan Fernández informà que segons el Departament 
d’Obres i Urbanisme no s’havia sol·licitat cap permís per part dels llogaters de 
l’edifici” i el tinent d’alcalde Antoni Balmón es comprometé a fer les 
indagacions necessàries. 
 
 Atès que en la sessió de la Comissió de Patrimoni celebrada el 24 de 
gener de 2002 es preguntà sobre les gestions a què s’havia compromès el 
senyor Balmón, i l’esmentat tinent d’alcalde informà que s’havia enviat una 
carta als llogaters “informant-los que la instal·lació del rètol s’havia efectuat 
sense la corresponent llicència municipal”, bo i afegint-s’hi la intervenció del 
tinent d’alcalde fent avinent que d’ença feia dues setmanes havia entrat a 
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l’Ajuntament una llicència de sol·licitud d’instal·lació, per la qual cosa 
manifestà el seu compromís a resoldre l’afer. 
 
 Atès que en la sessió de la Comissió de Patrimoni celebrada el 23 de 
maig l’arquitecte municipal presentà la proposta de fer retirar el rètol lluminós 
lateral i mantenir-ne el central, proposta que fou acceptada per unanimitat. 
 
 Atès que en la sessió de la Comissió Informativa d’Obres i 
Urbanisme  celebrada el 18 de juliol de 2002 (dos mesos després d’haver-se 
aprovat en la Comissió de Patrimoni) es reclamà l’execució d’allò disposat per 
l’Ajuntament. 
 
 Atès que en la sessió de la Comissió Informativa d’Obres i 
Urbanisme celebrada el 17 d’octubre de 2002 es reiterà (tal com consta en 
acta) “la petició de la retirada del cartell)”. 
 
 Per la qual cosa sol·licitem l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exigir als llogaters de la masia can Trabal la retirada 
immediata del rètol al·ludit. 
 
 Segon.- Instar la secretaria de l’Ajuntament a informar els Grups 
Municipals sobre el tipus de sanció administrativa a què s’han fet mereixedors 
els esmentats llogaters per raó de llur comportament.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que confessa 
que dedicar una possibilitat de les dues que tenim de presentar mocions a 
aquest tema és una mica ridícul, però bé, la veritat és que em sap greu haver 
de dedicar, malaguanyar una de les dues mocions que podem presentar per a 
això. Però, de fet, demanem dues coses que ens semblen que són de justícia, 
exigir als llogaters de la masia can Trabal la retirada del rètol, i demanar a la 
Secretària de l’Ajuntament que informi als Grups Municipals sobre el tipus de 
sanció administrativa a què s’han fet mereixedors –si és que s’han fet 
mereixedors d’alguna- els esmentats llogaters. 
 
 Tot això bé arran d’una situació una mica ridícula, una mica 
surrealista  i tot. La primera vegada que en vam parlar va ser el 18 d’octubre 
de 2001,  en una Comissió de Patrimoni, i vam tornar a parlar el 22 de 
novembre de 2001, el 24 de gener de 2002, el 23 de maig de 2002, el 18 de 
juliol de 2002 i últimament el 17 d’octubre de 2002. Arribats al 17 d’octubre 
de 2002, els Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, Sr. Morlanes i Sr. Badenes, tal com 
figura en acta ja s’havien pronunciat i consta en acta el següent:“no pateixis 
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que això ja està endavant...”. Aleshores jo crec que aquesta gent se’n riuen de 
l’Ajuntament. 
 
 Crec que aquesta gent utilitzen un espai municipal, són llogaters de 
l’Ajuntament, i, a més a més, em consta -cosa que em sembla molt bé- que 
l’Ajuntament utilitza el restaurant, fins i tot, per fer actes de protocol o actes 
de representació, i francament, trobo que és un tracte indignant. És a dir, si  
llegeixo les actes, tal com he fet amb la Moció, n’hi ha per llogar-hi cadires. 
Sempre s’ha dit que no volem tenir  un esperit punitiu, fins i tot, l’Arquitecte 
municipal va presentar un projecte, tots vam estar-hi d’acord, vam ser 
tolerants en dir malgrat tot, que només treguin aquest. I considero 
independentment de la sanció administrativa -que és el menys important- en 
48 hores haurien de retirar el rètol i demanar disculpes amb una carta a 
l’Alcalde. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que el rètol ja no està, per tant, jo demanaria com que l’oposició ha 
tingut cura d’aquest tema  i el Govern també vol que les coses vagin bé, i ja no 
hi està instal·lat, demanaria que es retirés la Moció. 
 
 Seguidament intervé novament el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que si arribo a saber-ho ja 
l’hagués retirada, i queda retirada. 
  
 
 Després d’això la Moció és retirada pel seu Portaveu. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la necessitat 
d’aprovar un protocol en relació a les obres que l’Ajuntament endega en 
la via pública. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Per observació pròpia, i per acció d’opinions i suggeriments rebuts 
de força ciutadans i ciutadanes, considerem que avui per avui el nostre 
Ajuntament no ha sabut resoldre alguns problemes generats en l’execució de 
les obres en la via pública (tant referides al control de llur qualitat, com a 
l’acompliment de les condicions de seguretat i higiene), ni ha afrontat el dèficit 
de comunicació entre l’administració municipal responsable del projecte i el 
veïnat. 
 
 En aquest sentit, darrerament ja hem fet notar, per exemple, que en 
diverses obres en procés d’execució es repeteixen múltiples anomalies que 
abasten aspectes diversos com ara la mala qualitat del treball executat (obres 
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del passatge Salamanca) o la descurança pel que fa a la senyalització, la 
prevenció i la seguretat en els treballs que exigeix la mobilitat i estada dels 
veïns (obres en els carrers Miquel de Roncalí i adjacents). 
 
 Altrament, el desconeixement per part dels ciutadans dels períodes i 
terminis de què disposen les empreses adjudicatàries, així com del procés de 
les obres, provoca més inquietud i més malestar del que els ciutadans, 
responsablement, haurien d’acceptar com a lògic. 
 
 Entenem que aquests dèficits poden resoldre’s si el Departament 
d’Obres i Via Pública corregeix alguns aspectes del seu funcionament, bo i 
intensificant el control que exerceix sobre les empreses responsables dels 
projectes i millora, alhora, la comunicació amb la ciutadania afectada. 
 
 Per la qual cosa sol·licitem que s’adoptin el següents, 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el veïns i les veïnes directament afectats per una obra 
en la via pública rebin, en iniciar-se l’expedient de contractació, una 
informació suplementària (a més de la que poden oferir els mitjans de 
comunicació municipals) sobre el projecte i els terminis d’execució. 
 
 Segon.- Que els veïns i veïnes rebin, si més no en aquelles obres 
que abasten un període superior als tres mesos d’execució, a meitat del 
termini, informació sobre l’evolució dels treballs i, alhora, s’articuli un canal 
fluid amb l’Ajuntament de transmissió municipals de llurs opinions sobre 
l’execució de l’obra.  
 
 Tercer.- Instar al Govern de la ciutat a intensificar el control de la 
qualitat de les obres realitzades, així com dels procediments emprats per tal 
d’evitar accidents i molèsties al veïnat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que no sap si 
aquesta Moció arribarà a bon port o no, però en tot cas, aquesta Moció està 
feta amb un esperit de col·laboració perquè entenem que és un dèficit, -jo diria 
que d’entrada menor-. No es qüestiona ni el tipus d’obres ni el projecte global 
de les obres, és més, nosaltres normalment perquè rebem les explicacions 
adients i perquè ens sembla correcte, sempre hem votat a favor d’aquesta 
projectes d’execució d’obres viàries. 
 
 Ara bé, nosaltres creiem que hi ha una sèrie de dèficits que tenen 
una fàcil solució, i creiem que això obligaria a l’aprovació d’un protocol que no 
necessàriament hauria de ser aquest que podria ser considerat com a protocol 
base i que després les persones que esteu més assabentades -perquè esteu al 
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capdavant de la Tinença d’Alcaldia- poguéssiu desenvolupar-ho. A més a més, 
són dèficits que els hem observat, fins i tot personalment, he tingut 
l’oportunitat de poder-ho veure arran de les obres que durant un any s’estan 
fent al barri on visc jo.   
 
 D’entrada hi ha problemes de comunicació, crec que seria bo que 
els ciutadans, independentment de l’associació de veïns i també de l’acció dels 
mitjans de comunicació tant municipals com els presents a la ciutat, que el 
ciutadà fos conscient de quin és el projecte que s’executarà –ja sé que el 
Cornellà Informa ho diu-, potser caldria una carta explicant els terminis, quan 
començaran, quan acabaran, en què consistiran les obres, qui les dirigeix, un 
telèfon de contacte. I si les obres s’allarguen més de tres mesos, aleshores crec 
que hauria d’haver-hi el compromís de què l’ajuntament es torna a posar en 
contacte amb els ciutadans, per dir com van les obres, i, sobretot, recollir 
suggeriments. Per exemple, les obres que s’han fet al carrer Martí i Julià, 
Campoamor, Miquel de Roncalí, crec que l’empresa ha tractat tan malament 
als veïns, jo mateix he vist dones caure perquè no estava ben il·luminat. Si es 
pot passar, doncs és pot passar, i si no es pot passar, no és pot passar, però si 
es pot passar hi ha d’haver planxes damunt els forats, i si poses una planxa 
perquè circulin els vehicles, al cap d’un dia o dos has de retirar la planxa i 
posar-hi una altra, perquè la planxa està absolutament doblegada. 
 
 Bé, podria fer un llistat de qüestions. Les obres un dia començaven 
per una banda, un altre dia per l’altra, és a dir, tot això té fàcil explicació?, 
doncs si la té, expliqueu-lo als veïns, i aleshores també es recull l’opinió d’ells i 
a veure que els sembla, etc. Penso que hi ha un problema de gestió i que a 
l’any 2002 això s’hauria de resoldre. I, per altra banda, crec que potser 
l’Ajuntament és massa tou en la inspecció de les obres. És una impressió, 
perquè jo crec que si l’inspector de les obres hagués vist alguns dies com 
estaven alguns carrers, crec que l’inspector i el responsable, haguessin agafat 
el telèfon i telefonat a l’empresa i haguessin obligat a l’empresa a venir a 
treure o posar tanques que algunes han estat les tanques caigudes, i dic dies 
perquè algun veí i jo les hem posades. 
 
 Crec que fins i tot això devalua l’obra de Govern també devalua a 
l’Ajuntament com institució. Que demanem?, doncs que el veïns i les veïnes 
directament afectats per una obra en la via pública rebin, en iniciar-se 
l’expedient de contractació, una informació suplementària, a més de la que 
poden oferir els mitjans de comunicació municipals, sobre el projecte i els 
terminis d’execució, que els veïns i veïnes rebin, si més no en aquelles obres 
que abasten un període superior als tres mesos d’execució, a meitat del 
termini, informació sobre l’evolució dels treballs i, alhora, s’articuli un canal 
fluid amb l’Ajuntament de transmissió municipal de llurs opinions sobre 
l’execució de l’obra, i, instar al Govern de la ciutat a intensificar el control de 
la qualitat de les obres realitzades, així com dels procediments emprats per tal 
d’evitar accidents i molèsties al veïnat. 
 



 74

 Considerem que no es tracta de fer grans canvis, crec que només es 
tracta de millorar una mica aquest dèficit, i volem que s’entengui així o 
desitjaríem que s’entengués així. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que votaran a favor 
d’aquesta Moció, però vull recordar que una Moció semblant o igual ja la va 
presentar el Partit Popular fa molt temps, quan hi havia obres al carrer Joan 
Maragall, i ERC va votar en contra. O sigui, jo la votaré  a favor perquè entenc 
que els veïns/es de Cornellà ens jutjaran pel nostre comportament, i si ho he 
demanat abans, ho votaré ara, però que no s’oblidin que aquí va venir una 
Moció en la qual es demanava fins i tot que s’eximís als comerciants afectats 
durant llargs mesos d’obres dels impostos municipals que, per cert, el govern 
municipal va votar en contra també, però sembla que ho està fent, i jo 
m’alegro que ningú vulgui veure que el Partit Popular proposa coses que 
després –d’alguna manera- es plagia, però que, al cap i a la fi, que s’arribi a 
bon port perquè no importa qui les presenta sinó el resultat. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que aquesta vegada hem 
estudiat detingudament el contingut, el to i la preocupació que el partit d’ERC 
expressa en aquesta Moció, i realment pensem que tenen raó, perquè cada 
vegada tenim més obres a la ciutat, cada vegada hi ha més malestar per als 
ciutadans/es, i crec que tothom tenim el dret a la informació, però 
fonamentalment la gent que ho està patint. Per tant, jo no sé si amb la 
periodicitat aquesta que es comenta de cada tres mesos, a la meitat del 
termini, fer arribar una altra carta, però sí que crec que la informació ha de 
ser personalitzada, ha de ser completa i el més exhaustiva possible per evitar 
precisament que la gent s’emprenyi, que la gent pensi que allò no obeeix a cap 
raó, i que no té massa sentit allò que està veient davant de casa seva. 
 
 Per tant, crec que el dret a la informació és sagrat i que s’ha de 
donar a tota la població de la manera més puntual, més concreta i més 
personalitzada possible, i per això nosaltres estem d’acord. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup comparteix aquesta 
preocupació i és obvi que aqueixos problemes existeixen i existeixen els canals 
per part de l’Ajuntament per detectar que hi ha aqueixos problemes. Una altra 
cosa és com els podem solucionar, que és diferent i que obeeix a diferents 
instruments que podem posar en marxa, però que crec que en la majoria de 
casos perjudicarien no a uns interessos municipals, sinó als interessos propis 
dels ciutadans que es veuen afectats per aquestes obres. 
 
 En primer lloc l’Ajuntament en la majoria d’obres realitzem una 
campanya  específica que no és mitjançant el Cornellà Informa, que és una 
campanya dedicada a la zona que està afectada per aquestes obres explicant-
los el projecte, en alguns casos, expliquem la durada de les obres i expliquem 
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què es farà i com quedarà. Això ho fem normalment en la majoria d’obres que 
s’han  posat en marxa en el Municipi. 
 
 Les obres s’adjudiquen a empreses i s’adjudiquen en funció d’unes 
ofertes que són públiques i les empreses es presenten i fan les seves ofertes i 
hi ha uns terminis per executar aqueixes obres, i és obvi que l’empresa que 
està efectuant les obres, en concret en aqueixa zona del barri Centre, doncs va 
ser la que va presentar les millors condicions per poder endur-se i realitzar 
aquest projecte. Està dins del temps que està pactat en el contracte i 
nosaltres, desgraciadament, som presoners d’aqueixa situació perquè si es 
posa en marxa qualsevol procediment on diguéssim que expulsem a l’empresa 
adjudicatària i fem que vingui una altra empresa, tot aquest procediment 
significaria deixar els carrers en les circumstàncies que estan en aquests 
moments, i davant això quan has de prendre una decisió, que se’n fa?, doncs 
estrènyer a l’empresa. 
 
 El Sr. Antonio Martínez, com a responsable directe d’aqueixes obres 
s’ha assegut amb l’empresa, se l’ha posat en alguns compromisos, però 
evidentment el dia a dia és el dia a dia, i aqueixes coses no acaben de 
funcionar, i tant de bo poguéssim trobar un mecanisme perquè aqueixa 
empresa que és la mateixa que va estar en Alps, no pogués treballar amb 
aquest Ajuntament, però aqueixos mecanismes estan molt distanciats de la 
possibilitat que té l’Ajuntament de poder prendre aqueixes decisions. 
 
 Per tant, el protocol aquest ja existeix, i que es desconegui per part 
d’alguns, ja ho comprenc, però per part d’altres no, i em sorprèn. Nosaltres ja 
posem en marxa aquests mecanismes i en aquests moments estem preparant 
–no només en aquest cas, sinó en alguns altres llocs-  una informació concreta 
sobre les actuacions, però això s’ha d’explicar molt bé i s’ha d’afinar molt bé. I 
afinar sobre aquesta informació significa que el veí és difícil que comprengui 
allò que nosaltres intentem expressar i que si una empresa té tres 
treballadors, doncs té tres treballadors i jo fins al dia que finalitza el contracte, 
estic lligat de mans. Per tant, nosaltres -torno a repetir- on tenim problemes 
que, a més compartim, perquè són obvis en la forma que s’han executat les 
obres en aqueixa zona en concret, el que s’ha fet és parlar amb l’empresa. 
L’actuació que es porta des de l’Ajuntament és aquesta i ja la tenim com a 
protocol de funcionament.          
 
 Donar suport a la Moció d’ERC per a nosaltres no té sentit en la 
mesura que són instruccions internes, i en la mesura de què el canal de 
comunicació existeix perquè hi ha un sistema muntat a través de l’Oficina 
d’Atenció al Ciutadà segons el qual qualsevol queixa que es rep per part dels 
ciutadans/es sobre aquestes obres o sobre qualsevol altre tipus de succés que 
es produeix en la ciutat -òbviament està canalitzat a través de l’Oficina 
d’Atenció al Ciutadà, sigui un suggeriment o sigui una queixa. 
 
 En el tema de la informació, també se’n fa, es té cura d’això, perquè 
s’ha de fer tot un procés abans com l’acta de replanteig, i potser passa un mes 
i mig, i la gent, té la sensació sobretot quan et perjudica tant, de que això 
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porta tota la vida començat a l’igual que quan l’has acabat de solucionar i els 
carrers ja  estan fets, a l’any següent tothom pensa que el carrer ha estat així 
des de sempre. 
 
 Per tant, no és pel to de la Moció, ja que no trobem cap desacord 
sinó pel tema de què ja tenim el nostre propi funcionament, i que segurament 
ho podem perfeccionar com tot. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que encara ho entén 
menys perquè si resulta que existeix un protocol i el Tinent d’Alcalde, Sr. 
Balmón diu que és perfeccionable, doncs per què no ho perfeccionem?. Llavors 
pregunto, del contingut de la Moció d’ERC, hi ha algun element que es pugui 
aprofitar per millorar-ho?, perquè, a més a més, jo com a veí –ja no com a 
regidor- no dic que el protocol no existeixi, ara, jo diria com a veí afectat, jo no 
he rebut cap informació explicant-me, parlant-me dels terminis, ni demanant-
me suggeriments sobre el funcionament de les obres, i crec que possiblement 
el veïnat d’aquesta obra o qualsevol altra podria aportar molta informació al 
cap de tres o quatre mesos, que podria ser, una vegada filtrada, útil per a 
l’Ajuntament a l’hora de prémer a l’empresa. 
 
 El Sr. Balmón parla de la perioricitat, dels terminis i de la qualitat 
de les obres i em refereixo a la qualitat de les obres des del punt de vista 
procedimental. És a dir, per què la senyalització ha de ser tan defectuosa?, per 
què l’empresa es pot permetre el luxe de tenir tanques, 3, 4 o 5 dies estirades 
per la calçada i no fent la seva funció?, no ha d’haver-hi un obrer o un 
encarregat de les obres que cada dia vagi a posar les tanques en la seva 
posició inicial?, o també les planxes. 
 
 Nosaltres retirem  la Moció sempre i quan hi hagi el compromís de 
perfeccionar aquest protocol, -que en tot cas lamento desconèixer, però no 
nego que existeixi-. I pregunto, és possible que hi hagi alguna aportació de les 
nostres que es pugui incorporar al protocol? per exemple, aquest compromís 
d’enviar una carta personalitzada als veïns perquè tot plegat estem parlant de 
pocs diners. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que en aquest cas es farà igual que en el cas del Barri Pedrò. 
Nosaltres vam tenir un problema d’obres en el Barri Pedrò en el passat, que es 
van adjudicar a l’empresa que va guanyar el concurs i que era la millor, però 
aquelles obres van ser desastroses, i vam enviar dues cartes als veïns, amb la 
primera ens van creure, però a la segona no. En la primera vam posar les 
dates que ens va dir l’empresa després de quatre reunions, però no es van 
complir aquestes dates, i expulsar a l’empresa representava tenir els carrers 
del Pedrò aixecats un parell d’anys perquè el procediment legal és molt lent. 
 
 La segona carta no se la va creure ningú, evidentment, tot i que més 
o menys van se aquests terminis que vam dir la segona vegada, per tant, el 
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problema d’enviar això, -i aquí ho farem- és que preguntarem a l’empresa 
aquesta vegada després de la reunió que hem tingut amb el delegat de 
Catalunya, al responsable màxim de Catalunya i Balears d’aquesta empresa, 
que ens ha donat “palabra” de què de veritat se’n complirà, però tampoc tenim 
cap possibilitat si això no es fa de fer cap cosa més. 
 
 Un dels motius de què aquestes obres tinguin un retard de dos 
mesos i mig, és que ha tingut a tres persones durant dos mesos i mig a l’obra 
sense fer res, només que “mareando la perdiz”. Les empreses saben que una 
vegada tenen l’obra adjudicada i una vegada han aixecat els carrers el 
problema de l’Ajuntament és que “està bastant venut”, perquè en aquest cas 
suposa o deixar l’obra totalment aixecada o empassar-ho més o menys i 
després intentar que aquesta empresa no torni a treballar més, però això és 
impossible, perquè la legislació no ho permet. 
 
 Quan els carrers han estan mal fets ja s’han aixecat carrers sencers 
més d’una vegada han anat els Serveis Tècnics municipals i els han aixecat. 
No podem dir-li a un senyor que això no es fa així, perquè ens poden dir que 
quan estigui l’obra acabada, vingui vostè faci la medició i la comprovació de si 
l’obra està mal feta i llavores ja l’aixecaré, perquè això és el que diu la Llei. 
 
 Per tant, estem bastant venuts en aquest tema, no nosaltres sinó 
tots els Ajuntaments, Aquesta vegada -com ja t’he contestat a la pregunta que 
s’ha fet- farem l’escrit i esperem que l’empresa no ens hagi enganyat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que tot i que no es dóna suport a la moció, el compromís de 
millorar la informació als veïns sí que el prenem, perquè pensem que és un 
tema que ja fem, però que és millorable, tot i les dificultats que aquí s’han 
apuntat. En el cas d’una administració des del moment que s’ha signat el 
contracte i que s’ha fet l’adjudicació, l'empresa té tots els drets i tu tens el 
deure d’esperar a que faci les obres i té un termini per complir-ho. I si no hi ha 
raons molt solvents no es pot rescindir el contracte amb una empresa amb el 
perill de què després en els tribunals guanyi i, a més a més, l’hagis 
d’indemnitzar, al marge de què hauràs tingut que treure una altra vegada les 
obres a licitació i tenir-les allà aturades  i, per tant, que al final surtin més 
cares. Hi ha unes regles de joc que són les que són i explicar això a la gent és 
difícil perquè és normal que no s’entengui que estiguem tan lligats de mans, 
però és així. 
 
 Però repeteixo que tot és millorable i hi ha casos que s’ha enviat 
informació sobre el tema, en alguns casos s’ha fet mitjançant carta signada, 
en d’altres, mitjançant un full més explicatiu, en alguns casos amb fotografies 
en obres d’una certa dimensió, és diferent de quan la brigada està arreglant 
una vorera que se suposa que això ha d’anar molt més ràpid. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que tenint en compte la resposta de 
la pregunta que hem fet al senyor Martínez Flor i aquest compromís nosaltres 
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retirem la Moció. Entenem que hi ha el compromís expressat aquí públicament 
de millora de la comunicació, millora del control i, en tot cas, retirem la Moció. 
             

 Després d’això la Moció es retirada pel seu Portaveu. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, abans de passar als precs i preguntes, i lamentablement, 
perquè estaria bé que en algun Ple no s’hagués de donar cap xifra i seria una 
bona notícia que no parléssim de les dones mortes víctimes de la violència de 
gènere, però desgraciadament ho hem de fer, i en aquest mes han estat 7 
dones mortes víctimes d’aquesta violència, la qual cosa fa que entre gener i 
octubre d’aquest any, la xifra sigui ja de 60 dones mortes. 
 
 
 
 3.- Precs i preguntes 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que va presentar per 
escrit les preguntes que tot seguit s’indiquen, les quals les retirem perquè ja 
han estat contestades:  
 
 “En diferents ocasions hem comentat els problemes de la circulació 
al Barri Centre i la necessitat de trobar una solució. 
 
 Com sabeu, s’han encarregat més d’un estudi per mirar de trobar la 
millor solució que acabés amb les complicacions que els veïns d’aquest barri 
venen patint des de fa anys. 
 
 Som conscients de què la configuració del barri no facilita una 
solució senzilla, però estem convençuts de què els problemes es poden 
alleugerar. 
 
 A part de què és un problema que està present en les nostres 
ments, una situació que vaig viure fa uns dies, m’ha fet entendre les 
conseqüències d’aquesta situació. Davant de l’Ajuntament, un senyor amb 
una furgoneta em va preguntar que on era el carrer Pius XIIè, i quan li vaig 
indicar la volta que havia de donar, em vaig adonar de les dificultats que es 
troben cada dia moltes persones. 
 
 Com recordareu, fa temps vaig fer una proposta que us va semblar 
adequada per a facilitar la mobilitat en tota aquesta zona: era col·locar un 
semàfor a la sortida del carrer Josep Cuxart amb la carretera d’Esplugues que 
possibilités el gir a l’esquerra, la qual cosa resoldria una part del problema. 
 
 Amb aquesta i d’altres solucions, què i quan es té previst fer una 
intervenció en aquest barri?.” 
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 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez manifestant que he 
comprovat com en el carrer Vistalegre, des del mercat cap avall s’estan traient 
els tarongers i s’estan posant altres arbres, no sé quines són les raons, també 
es pensa fer el mateix amb la resta?. On s’estan portant els tarongers? he vist 
que aquí s’han substituït també uns quants. És una qüestió que no s’ha 
informat i no sé si això condueix a substituir tots els que hi ha a la ciutat o 
només en alguns carrers, en tot si no voleu contestar ara, ja m’ho contestareu. 
 
 Hi ha un altre tema que ja al seu moment va haver-hi debat fins i 
tot amb els veïns, va passant el temps i ara he vist en la Comissió de Govern 
que s’ha nomenat al Tècnic de Seguretat de les obres del carrer Campfaso. I jo 
pregunto si es pensa començar aviat i, si és així, penso que s’hauria de 
controlar una mica perquè espero que no estiguin per les festes del Nadal els 
carrers oberts i en obres.        
 
 Una altra qüestió, vam parlar  al Ple del tema de la seguretat en el 
treball, però quan veus per carrer en determinats llocs que la gent està 
treballant sense cap tipus de protecció, cas concret, al carrer Principat 
d’Andorra, en els blocs 5 i 7, als pisos de Darsa, estan arreglant des de fa un 
temps totes les façanes, i en principi jo no m’hi havia adonat perquè estaven 
per un costat, però ara que estan per la banda del darrera, m’he fixat que cap 
dels treballadors que estan penjats en aquelles bastides porta casc ni res de 
protecció, no sé si amb això es pot fer alguna cosa o no, l’empresa és Revodur, 
ho dic perquè ho sapigueu exactament.  
 
 També vam comentar a la Comissió Informativa d’Obres el tema de 
la reparació de la vorera esquerra pujant del carrer Salvador Allende, he vist a 
la Comissió de Govern que es parla del tram  des d’Anoia a Sant Ildefons, i el 
tram que hi ha des d’Anoia a Bonavista, que és exactament igual,  que els 
arbres s’han tret, d’igual manera que la part de dalt i que  està en les mateixes 
condicions, jo no entenc si de veritat no es farà  més que aquell tros, portant 
allà a l’empresa o el que sigui, i després l’altre es deixarà, i si és així, penso 
que s’ho mireu.    
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que respecte de les voreres del carrer Campfaso començaran les 
obres el dia 18, i hem quedat la setmana vinent per veure’ns  amb els del 
arbres per explicar el planing d’obres. En principi, quan arriben les festes de 
Nadal, l’únic que no circularan per Campfaso seran cotxes, perquè el primer 
que se’n farà serà durant les festes, la calçada interior i es deixaran les 
voreres, per tant, la gent podrà circular tranquil·lament per les voreres, però 
no passaran cotxes, perquè primer faran la calçada i els temes de clavegueram 
i tot això per a passar les festes. 
 
 Pel que fa al tema del Principat d’Andorra és una obra privada i, per 
tant, en teoria, hi ha inspector de la Delegació de Treball que són els que s’han 
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d’ocupar d’aquests temes, ja que la Guàrdia Urbana només actua en casos 
molt flagrants que han hagut accidents, després d’una resolució que va haver 
de la Fiscalia i el que fa és informar de l’atestat i enviar còpia a la Fiscalia i a 
la Delegació de Treball de la Generalitat quan s’ha produït intervenció de la 
Guàrdia Urbana. 
 
 En el tema de Salvador Allende, la part que està adjudicada en 
aquests moments es va adjudicar per part d’Emducsa, és el tram que tu molt 
bé has dit des del carrer Anoia a l’avinguda de Sant Ildefons, i es fa d’aquesta 
manera perquè aqueixa part es paga amb el diner sobrant de les obres o dels 
guanys del pàrking que s’ha fet en la plaça d’Extremadura,  i l’altre tros està 
previst acabar-ho amb el tema d’infraestructures, és una mica més cap enllà, 
però que no es podia ficar aquí perquè el diner que quedava d’aquesta obra 
aquesta per a reparar les voreres que estaven a prop, eren trenta milions, que 
és el que costa aqueix tram, per tant, es continuarà però amb una altra 
partida. 
 
 Seguidament intervé la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar pel 
que fa al tema dels arbres, que l’altre dia quan m’ho vas preguntar, ja vaig 
intentar explicar-t’ho, però de totes maneres com ja vols saber més, t’ho 
donaré per escrit. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el primer prec va 
referit al nom de les estacions del Trambaix, i diu el següent:  
 
 “Tenint present la voluntat manifestada en aquest Plenari Municipal 
que la nomenclatura i retolació de les estacions de metro de la línia V que 
creuen el nostre terme municipal palesés de manera explícita el topònim 
CORNELLÀ, conseqüència de la qual fou el compromís adquirit per l’Entitat 
Metropolitana del Transport de procedir, en el moment que es procedís a 
executar un canvi dels elements que configuren el conjunt de senyalitzacions, 
al canvi del nom de l’estació Cornellà pel de Cornellà-Centre, li demanem que 
adreci a l’esmentat òrgan administratiu el desig que s’actuï d’igual manera en 
la retolació de les diferents parades del tramvia que han estat projectades per 
al nostre terme. 
 
 En definitiva sol·licitem que als noms previstos (Pedró, Ignasi 
Iglesias, Centre, Les Aigües i Fonsanta-Fatjó) s’incorpori amb tipografia més 
reduïda el noms de la nostra ciutat.”  
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà, per manifestar que 
ens conformem i estem perfectament d’acord amb les explicacions donades 
l’última vegada que vam parlar amb el Tinent d’Alcalde, senyor Antonio 
Balmón, que ens va dir que tinguéssim confiança que ell negociaria i que ja 
ens diria alguna cosa d’aquí a un mes o mes i mig.  
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 En tot cas, n’hem parlat a les Comissions Informatives d’Interior, i 
d’Obres i Urbanisme i a la Junta de Portaveus, i la situació és la següent: en 
aquests moments estem en mans de la negociació que faci  el Tinent d’Alcalde, 
senyor Balmón, i de aquí a uns dies o d’unes setmanes, ens dirà com ha 
acabat la negociació. El que jo sé és que els de l’ATM, sembla ser que es van 
fer una mica “els vius” perquè sí que sabien – tinc entés- que el plenari 
municipal de l’Ajuntament de Cornellà havia sol·licitat la inclusió del topònim 
en les estacions de metro. És a dir, recordar-nos que vam decidir que era bo 
que hi anés el topònim, i que en aquests moments estem pendents del que ens 
pugui dir el Tinent d’Alcalde d’aquí a unes setmanes, sobre com ha anat el 
procés de negociació però, d’entrada, ja ho tenim una mica fotut, -perdoneu 
l’expressió-, perquè sembla ser que la reunió va ser fa tres o quatre dies i que 
ja van decidir el nom de les estacions, Padró, Ignasi Iglesias, Cornellà Centre, 
Les Aigües i Fontsanta i Fatjó, sense la inclusió del topònim, vull dir que ara 
encara costarà més negociar, tan de bo te’n surtis. En tot cas, ja en parlarem 
d’aquí a un mes. 
  
 També hem presentat un prec que diu el següent: 

 “En la sessió plenària del mes de juliol el Grup Municipal d’ERC 
presentà una moció referida a la possible adhesió del nostre Ajuntament a la 
celebració del Correllengua 2002 a la nostra ciutat. Els quatre acords de què 
constava el conjunt de la moció foren presos per unanimitat, bo i essent el 
tercer el que feia referència (i ho citem textualment) a “fer públic i estendre 
aquesta iniciativa al Cornellà Informa i a Ràdio Cornellà”. 
 
 Amb sorpresa, però, hem observat que en les edicions de la revista 
municipal Cornellà Informa dels mesos de setembre i octubre s’ha fet cas omís 
d’allò contingut en la moció, per raó que en les seves pàgines no s’ha inclòs 
cap referència a l’adhesió unànime de tots els Grups Municipals, ni als 
objectius plantejats pel Correllengua, ni als actes (ni tan sols apareixen a 
l’agenda, malgrat haver estat lliurats pel Departament de Cultura i el Centre 
de Normalització Lingüística) del Correllengua. 
 
 És per això que demanem que accepti la nostra protesta, 
convençuts que si en lloc d'haver estat un grup tan minoritari com el nostre, 
que a més es troba ubicat en l'oposició política a la majoria que li dóna suport, 
hagués estat vostè qui l’hagués presentat, ben segur que aquest fet no 
s’hagués donat.” 
 

 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà, manifestant que  
volíem fer una petita nota de protesta –amb tot el respecte- però ens va 
sorprendre que no s’inclogués en el Cornellà Informa de setembre i octubre, 
cap referència al Correllengua, i ens va saber greu perquè el tercer punt de la 
Moció presentada al mes de juliol deia textualment “que el Cornellà Informa i 
la Ràdio Municipal es fes ressò del Correllengua”. Era una Moció presentada 
per nosaltres i no ens podem estar de dir -i ho diem públicament perquè 
creiem que és la nostra obligació, per no caure en cap mena d’hipocresia- que 
estem convençuts que si en lloc d’haver estat un grup minoritari com el nostre 
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que, a més a més,  és a l’oposició, aquesta Moció l’hagués presentat l’Alcaldia, 
estem convençuts que això no hagués passat.        
 

 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per o Tinent d’Alcalde d’Interior, 
Comerç i Comunicació, per manifestar que aquest mes surt tot el tema dels 
voluntaris, la presentació que vam tenir a l’Orfeó, tot això surt, que és quan 
han començat les coses a moure’s, ho dic perquè com has presentat un prec, 
tot això sortirà. 
 
 
 Hi havia una pregunta que hem fet sobre les obres del carrer 
Lepanto, Vall d’Aran i Passatge Salamanca, i dels carrers que abans hem 
parlat, però donat que ja ha estat contestada pel Tinent d’Alcalde i que diu el 
següent: 
 
 “En la sessió Plenària del mes de setembre el nostre Grup Municipal 
va fer referència als treballs de condicionament del passatge Salamanca i dels 
carrers Lepanto i Vall d’Aran de la nostra ciutat. En el transcurs de la 
intervenció vam fer referència als treballs, segons el nostre parer, defectuosos 
pel que fa a la pavimentació de la calçada del passatge, per la qual cosa 
desitjaríem saber si els serveis tècnics de l’Ajuntament s’hi han interessat i si 
creuen convenient de fer-los refer a l’empresa adjudicatària de les obres, i 
alhora li demanem que demani a l’empresa que acceleri el ritme de la feina 
d’acabament de les obres dels tres carrers ja que els treballs resten gairebé 
paralitzats. 
 
 D’igual manera desitjaríem conèixer la seva resposta sobre la 
conveniència o no d’adreçar una carta als veïns afectats per les obres dels 
carrers Martí i Julià, Campoamor, Miquel de Roncalí, Josep Recort i Almirall 
Vierna en què se’ls informi de tot allò referit a les obres en curs i a les causes 
que han comportat tant de desfici per part de l’empresa.”       
 

 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que la resposta a la pregunta la he facilitat també a la Secretaria 
perquè la inclogui a l’Acta, i diu el següent: 
 
 “En resposta a les seves preguntes formulades a la sessió del 
Plenari Municipal del 31/10/02, 
 
 Els carrers Salamanca, Lepanto i Vall d’Aran, són obres que estan 
ben executades, que el carrer faci petites oscil·lacions, és degut a que la 
majoria de les cases són d’autoconstrucció i si fem el carrer totalment recte, 
unes cases ens quedarien per damunt del nivell i altres per sota, per la qual 
cosa es va optar per aquesta solució. 
 



 83

 Les obres encara estan dins del termini, ja que finalitza a finals de 
novembre, lo executat i lo que queda per executar, us adjunto l’informe del 
Tècnic responsable de la obra. 
 
 Pel que fa a les obres de Martí i Julià, Campoamor, etc. la primera 
fase s’acaba abans del 15/12/02 i la segona fase al febrer del 2003, no li he 
pogut respondre abans perquè em trobava a l’espera de mantenir una reunió 
amb l’empresa adjudicatària de les obres. 
 
 La setmana vinent, m’arribarà un planning amb detall de les dates 
de lliurament dels carrers, un per un, i informació amb els demés problemes 
que han estat al transcurs de l’obra, que comunicarem per escrit als veïns i 
als regidors membres de la comissió informativa d’obres.” 
 
  
 “Informe de data  30 d’octubre de 2002, de L’Arquitecte tècnic, 
signat Albert Roig i amb el vistiplau de la Cap del Departament, signat Mariluz 
Araujo. 
 
 ASSUMPTE: Estat de l’obra als carrers Vall d’Aran, Lepant i 
Salamanca. 
 
 INFORME: El Tècnic que subscriu, director de l’obra, informa que 
els tres carrers estan en fase d’acabats, s’ha executat quasi totes les fases del 
projecte: 
 

Els carrers estan pavimentats amb llamborda. 
Disposen d’enllumenat nou en funcionament. 
S’ha connectat el clavegueram i col·locat els embornals nous 
sifònics als col·lectors existents. 
S’han col·locat les papereres, pilones i quasi totes les jardineres 
connectades al tub del reg. 
 
Falta per executar:  
L’asfalt de totes les connexions amb als carrers existents 
2 embornals i 1 tapa de clavegueram a Lepant amb Maresme 
1 tapa de clavegueram a Lepant amb Baltasar Oriol 
La instal·lació dels tres comptadors d’aigua per al reg, (estan 
demanats a la SGAB, i fets el pericons) i les boques de reg, així com 
la instal·lació dins de cada jardinera del goteig 
La plantació de les jardineres (s’ha de fer posterior a tenir l’aigua 
connectada a la xarxa) 
La neteja del “canal col·lector” de Vall d’Aran 
2 senyals de trànsit a Vall d’Aran i 4 a Lepant 
Senyalització Horitzontal 
Detalls d’acabat 
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 Actualment no hi ha ningú treballant als carrers perquè estan a 
l’espera de rebre el material que falta, tenir el comptadors d’aigua, acabar la 
instal·lació de goteig i plantar. Asfaltar les connexions i senyalitzar. 
 
 El que comunico als efectes oportuns.” 
 
 
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que tenia una pregunta referida al 
Patrocinador del concert d’Estopa que la vaig fer per escrit i ja la ha estat 
contestada, per tant, no la formularé. 
 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar  que 
porta vàries preguntes que no les he presentat per escrit, i si ho creuen 
convenient doncs les responen per escrit. 
 
 La primera és, davant la reestructuració de l’avinguda de Sant 
Ildefons, ens agradaria saber si s’eliminaran les places d’aparcament a 
ambdós costats en la via pública, i, en cas afirmatiu, com es pensen substituir 
les esmentades places.  
 
 La segona pregunta és si existeix algun estudi realitzat per 
Urbanisme que determini l’edat, l’estat de conservació dels edificis de la nostra 
ciutat i quin és el barem que s’ha utilitzat –si s’ha fet- per a determinar que un 
edifici té risc, si es fa algun seguiment sobre aquests edificis amb risc. 
 
 Aquesta pregunta la vaig fer en la Comissió Informativa d’Obres, i la 
porto ara al Ple perquè se’ns doni una explicació més detallada i per escrit. 
Volem saber també qui ha intervingut en l’elaboració del barem per a la 
posterior puntuació en les sol·licituds d’habitatges de lloguer i de compra en 
les pròximes promocions previstes a la nostra ciutat. Què factors s’han tingut 
en compte si s’ha fet aquest barem?. Quina puntuació se li ha donat quan la 
sol·licitant sigui una dona sola amb família al seu càrrec, o si s’han tingut en 
compte o es tindrà en compte les dones en procés de separació o de 
maltractaments, i amb manca de recursos?. 
 
 També m’agradaria que se’m passés una relació detallada de les 
incidències de la nit de les pluges torrencials que hem tingut en la ciutat ja 
que en la Comissió d’Obres se’m van dir unes coses i jo tinc queixes d’altres 
veïns que diuen que les han patit i que sembla ser que no hi ha constància en 
l’Ajuntament. Per això vull una relació de la Guàrdia Urbana i de les 
actuacions del bombers. 
 
 Per finalitzar, tinc un prec, de tots és conegut que la nostra ciutat 
pateix un problema bastant greu, i fa temps el Partit Popular va presentar una 
moció que va ser rebutjada per tots els Grups de l’oposició i del Govern, és 
sobre les parets, la neteja i les parets pintades per aquests “amigos de lo 
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ajeno” que hem tingut en la porta avui i que sembla ser tenen alguna carta 
blanca que els permet fer el que els hi dóna la gana per la ciutat. He rebut 
queixes dels veïns de la plaça del Pilar, d’un bloc on hi ha un escrit, diuen que 
fa bastant temps-, contra el Sr. Aznar. Són votants del Partit Popular, i els 
molesta i els fereix i preguen que aqueixa pintada la retiri l’Ajuntament igual 
que retiren unes altres, i aquesta sembla ser que no la han vist. 
 
 Aprofitem per demanar que es doni una solució a aquestes parets 
perquè hi ha molts comerciants que estan enfadats i s’han adreçat al nostre 
Grup per aqueixes persianes que pinten i tornen a aparèixer pintades  a l’altre 
dia. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, tal i com ha demanat, es contestarà per escrit. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que en referència a la pregunta de l’avinguda de Sant Ildefons, dir 
que va l’aparcament a dreta i esquerra. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 1.- Adherir-se al contingut de l’expressat Acord Conjunt dels 
Consells Nacionals de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i 
de la Federació Catalana de Municipis, aprovat a Barcelona el dia 25 
d’octubre d’enguany, sobre el Projecte de Llei de Reforma de la Llei 
d’Hisendes Locals. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El divendres dia 25 d’octubre es van reunir en sessió conjunta el 
Consell Nacional de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i el 
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Consell Nacional de la Federació de Municipis de Catalunya. Aquests són els 
òrgans de govern màxim entre Assemblees. 
  
 La raó del caràcter unitari de la convocatòria i la sessió era valorar 
l’aprovació per part del Govern central i la seva presentació a les Corts 
Generals del Projecte de llei de reforma de la Llei d’hisendes locals. 
   
 Els membres d’ambdues entitats van expressar la preocupació per 
la pèrdua de capacitat financera dels ajuntaments i la inseguretat jurídica que 
suposa l’aprovació d’una norma de tanta importància en el moment de 
l’aprovació de les ordenances fiscals i dels pressupostos. Es va evidenciar que 
la proposta del Govern central estava basada o bé en fer incrementar la 
pressió fiscal als ciutadans per part dels ajuntaments o bé en deixar de 
prestar serveis demanats per la ciutadania o bé, en cas de continuar prestant-
los, haver-ho de fer en unes condicions d’indignitat d’aquests. 
 
 Els Consells Nacionals de l’FMC i de l’ACM van aprovar el següent 
acord conjunt: 
 

Acord sobre el Projecte de llei de reforma de la llei d’hisendes locals 
 

L’actitud del Govern central en relació a l’aprovació del Projecte de llei de 
reforma de la Llei 39/88, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes 
locals, ha provocat una enorme inseguretat jurídica als municipis i, en 
general, als ciutadans. 
 
D’altra banda, l’aprovació d’aquest projecte i la seva presentació a les 
Corts Generals han estat fetes de forma precipitada i sense diàleg amb els 
representants dels ens locals, ignorant d’aquesta manera els acords i 
treballs que els municipis havien dut a terme. 
 
Les resolucions aprovades en el 2n Congrés de Municipis de Catalunya, i 
plasmades en el la Ponència de Finançament Local elaborada 
conjuntament entre la Federació de Municipis de Catalunya, l’Associació 
Catalana de Municipis i Comarques i el Govern de la Generalitat,  
constaten que la participació dels ens locals en la despesa pública no ha 
sofert cap variació significativa, cosa que no es correspon amb l’increment 
i l’exigència de nous i millors serveis als ciutadans prestats des dels ens 
locals. 
 
Reunits a Barcelona el dia 25 d’octubre de 2002, el Consell Nacional de 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i el Consell Nacional de la 
Federació de Municipis de Catalunya  hem valorat el projecte de llei, que 
afecta directament a la capacitat dels ens locals per finançar els serveis 
que presten a les ciutadanes i els ciutadans. 
 
Instem, doncs, a tots els ajuntaments a aprovar mocions en relació al 
projecte que garanteixi la suficiència financera dels municipis en relació 
als serveis públics que presten. 
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Així, a tots els ciutadans i ciutadanes de Catalunya, al Govern central, al 
Govern de la Generalitat i als grups parlamentaris del Congrés de Diputats 
i del Parlament de Catalunya els fem saber que hem pres els següents 
 

ACORDS 
 
1.  Manifestar i denunciar que les entitats locals no hagin participat d’una 

autèntica negociació del model de finançament local, de manera que el 
Govern no ha tractat les Administracions Locals com a governs 
corresponsables. 

 
2. Evidenciar que el projecte de llei no es correspon amb un nou model de 

finançament local, tal com havíem reclamat reiteradament, sinó només 
amb una reforma parcial que frustra les expectatives d’una millora dels 
recursos econòmics amb què compten els municipis i, en conseqüència, 
que es reforcin i reconeguin les competències dels ens locals. 

 
3. Denunciar la inseguretat jurídica i, per tant, la irresponsabilitat que 

suposa iniciar la tramitació d’aquest projecte de llei en el moment que 
els ajuntaments en el compliment dels seus deures, estan aprovant 
ordenances i pressupostos.  

 
4.  La reforma presentada pel Govern central amenaça l’equilibri financer 

de les hisendes locals, rebaixa una part important del capítol 
d’ingressos dels pressupostos locals i es vulnera el principi de 
constitucional de suficiència financera. S’obliga, per tant, o bé a una 
rebaixa de la prestació dels serveis públics locals o a un increment de la 
pressió fiscal als ciutadans. Exigim, doncs, el respecte a l’autonomia 
local i a la capacitat financera, garantint la prestació dels serveis 
públics sense un increment de costos per als ciutadans. 

 
5. Exigir la modificació del projecte de llei incloent la quantificació que 

resulti de garantir pel 2003, i per a tots i cadascun dels municipis, uns 
ingressos equivalents als obtinguts en l’actual exercici, actualitzats 
d’acord amb l’evolució de l’IPC.  

    Igualment, s’haurà d’establir la garantia que aquesta compensació 
s’integrarà de forma definitiva i estable en el Fons de participació en els 
ingressos de l’Estat. En cas contrari,  exigir l’ajornament de l’aplicació 
de la reforma fins l’1 de gener de 2004 i l’inici immediat d’una 
negociació efectiva i real a nivell polític entre el representants del 
Govern central i de les entitats locals. 

 
6. Defensar  un model que prevegi que, per la via de la cessió de recaptació 

d’impostos estatals i de la participació en ingressos de l’Estat, 
s’incrementi el pes financer dels governs locals. 

 
7. Exigir que l’Estat financi, suficientment i de forma immediata, les 

competències que els ens locals presten en resposta a la demanda 
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social de les ciutadanes i ciutadans en suplència de les altres     
administracions. 

 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en funció de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Adherir-se al contingut expressat Acord Conjunt dels 
Consells Nacionals de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i de la 
Federació Catalana de Municipis aprovat a Barcelona el dia 25 d’octubre de 
2002.  
 
 Segon.- Manifestar la preocupació i el rebuig a una proposta que no 
serveixi per dotar els municipis de més suficiència financera i de més recursos 
sense suposar un increment de la pressió fiscal als ciutadans. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord d’adhesió al Ministre d’Economia, 
al Ministre d’Administracions Públiques, tots els grups polítics del Parlament 
de Catalunya, als grups polítics de les Corts Generals i a l’Associació Catalana 
de Municipis i Comarques i a la Federació de Municipis de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació de la Moció, manifestant que l’oportunitat d’aquesta Moció és 
evident donat que en el món local, jo particularment crec que estem 
presenciant d’una manera atònita i amb bastant perplexitat una agressió 
constant, i una escalada de despropòsits amb allò que fa referència a les 
hisendes locals i al finançament local. 
 
 Fa molt de tems ja en aquest plenari vam tenir ocasió de debatre –
que jo recordi- dues mocions relatives a aquest tema. Una quan va sortir la 
qüestió relacionada amb la Llei d’estabilitat pressupostària, ja vam vaticinar 
aleshores que al darrera d’aquella predisposició d’equilibri idíl·lic del 
pressupost públic en general s’amagava en rerafons una amputació política de 
l’autonomia municipal, i en aquell cas, també de l’autonomia financera de les 
pròpies comunitats autònomes. 
 
 Després vam assistir a unes declaracions que primer les vam 
entendre des del marketing i des d’un cert incentiu a presentar, pot ser, la 
hipòtesi d’un marc de reforma de les hisendes locals quan el President del 
Govern va manifestar de forma rotunda que suprimirien l’Impost d’Activitats 
Econòmiques. 
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 Això va ser una declaració, sense més, no tenia ni cap fonament ni 
obeïa a cap criteri raonable al parlar exclusivament de la supressió de l’Impost 
d’Activitats Econòmiques. Sí que tindria sentit o hagués tingut força sentit, i 
de fet ara encara el tindria, que es volgués plantejar un nou marc de 
finançament de les hisendes locals, que és el que tocava i que, a més a més, 
inclús com a procés de finalització del propi pla del finançament local, 
corresponia obrir aquest procés de negociacions. 
 
 Presentem també una Moció aquí al plenari avisant de nou que 
podria ser perillós com i de quina manera es toqués l’Impost d’Activitats 
Econòmiques tot i que –també recordo jo- haver defensat que no ens 
manifestàvem especialment en contra de què pogués haver-hi una reforma de 
l’IAE si això representava un marc de finançament local que pogués tenir una 
coherència amb allò que realment reivindicàvem de sempre, que és guanyar i 
equilibrar les competències que van assumint sense finançament les hisendes 
municipals. 
 
 El President del Govern no solament ja ha deixat de ser un ésser 
humà, ara ja camina per sota pal·li i ja està dintre de la infal·libilitat i, per 
tant, no reconsidera això sinó que es presenta un projecte de llei que no tan 
sols toca l’IAE, sinó que destrossa absolutament tot el mapa d’ingressos de 
l’administració local, canviant o modificant temes relacionats amb l’IBI, impost 
de vehicles, impost de construccions, plus vàlues, en tot allò que és la base 
d’ingressos del finançament local. 
 
 Arribant al paroxisme -perquè jo realment no surto del meu 
estupor-, ara resulta que, a més a més, se’ns vol adoctrinar i ara en el més pur 
maniqueisme de bons i dolents, se’ns vol dir que els que pugen impostos són 
dolents i els que abaixen impostos són bons amb una simplificació 
intel·lectual que fa esfereir. 
 
 Penso que fins ara podíem veure que hi havien errors polítics en el 
plantejament del procés d’aquest tema de finançament local, i ara, a més a 
més, sí que puc dir que crec que hi ha bastant incompetència tècnica -ho dic 
amb respecte a les persones que puguin estar dissenyant això en el Ministeri 
d’Economia i Hisenda- però el que sí tinc claríssim és que no hi ha cap que 
sigui exregidor d’Hisenda, perquè el pur sentit comú diria que, malgrat que tot 
això pugui estar obert a un debat polític hauria de tenir –com a mínim- un 
criteri processal i no es pot plantejar la posta en escena d’un projecte de llei 
d’aquesta envergadura al mes d’octubre i voler per la Disposició Transitòria 
que al mes d’abril estigui aprovat, sabent que en paral·lel tots els ajuntaments, 
abans del 30 de desembre, han d’aprovar els seus pressupostos i que l’única 
manera d’aprovar els pressupostos, els conceptes de despesa i d’ingrés, estan 
en funció de tenir les previsions d’ingressos que es derivaran dels impostos 
municipals que ara no sabem com poden quedar en funció d’aquest tràmit de 
projecte de llei. 
 
 No sé per què no s’hauria d’admetre el fet de què això pogués entrar 
en vigor el gener de 2004, donar el 2003 de transitorietat i aplicar-ho en les 
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ordenances del 2004 i, per tant, tot el recorregut del 2003 seria ja amb la nova 
llei, però com que hi hauria la transitorietat, les ordenances que avui 
presentàvem i que al desembre aprovaríem es podrien aplicar, amb la qual 
cosa això garantiria poder elaborar el calendari del contribuent, els terminis 
en els que els ciutadans/es han de fer front a les seves diferents obligacions 
fiscals i tenir, per tant, uns ingressos de tresoreria equilibrats durant l’any 
que ens permetés poder anar finançant la despesa que es va produint de 
forma ordinària cada mes. Això no es deixa fer, simplement es deroga i s’ens 
diu que tenim un termini des del mes de gener fins al mes d’abril per aplicar-
ho i entrar en vigor. 
 
 Això ens complica molt la gestió en termes pràctics, i no parlo de 
qüestions estrictament polítiques, sinó pràctics, perquè a partir del mes de 
maig això hauria d’estar aprovat i, per tant, vol dir que, d’entrada, de gener, 
febrer, març i abril no hi ha possibilitats d’establir un calendari del 
contribuent raonable, entre d’altres coses perquè fins que no tinguem la llei 
aprovada i les ordenances adaptades no sabem que és el que els hi hem de dir 
als contribuents. 
 
 Però és que políticament el tema té molta perversitat, perquè el fet 
de posar a dintre d’aquest debat que s’ha obert recentment que uns abaixen i 
uns altres pugen impostos, és un tema que, al meu entendre, és absolutament 
retrògrad, i avui en dia en una gestió d’una hisenda pública moderna tal com 
estem concebent la gestió pública, els impostos no són de dretes ni 
d’esquerres. L’ús que es fa dels recursos i les aplicacions que es fan dels 
recursos li donen un sentit al concepte ideològic que pugui tenir la utilització 
d’aquests recursos, per tant, el fet de què hi hagi uns volums de recaptació, 
que després s’apliquin en un determinat nivell de polítiques que són 
necessitats que es creen a la societat i que alguns creiem veure i altres volen 
amagar, això sí que pot ser una diferència substancial entre els uns i els 
altres, però no necessàriament això és un tema que s’arregli per la via 
impositiva, perquè si fos així, el model de gestió de Cornellà, modestament, 
hauria de tenir un tractament a part, perquè no hem augmentat especialment 
els impostos en aquesta ciutat i és una cosa que, a més a més, la demostrem 
sempre perquè hem augmentat el nivell de recursos líquids que hem ingressat 
i perquè hem finançat moltes polítiques socials, moltes polítiques que no són 
competència de l’Ajuntament de Cornellà, sense necessitat de transferir, -que 
sempre hem tingut molta cura-, una càrrega suplementària als contribuents 
de Cornellà. I el que sí hem de reclamar és que ja que ens veiem en l’obligació, 
perquè la demanda social existeix i donat que aquests serveis s’han de prestar 
des del municipi, per què no se’ns transfereixen les competències amb les 
dotacions econòmiques per poder fer front a això i no haver d’estar sempre 
arrissant el ris i fent punta al llapis per veure d’on traiem aquells petits 
recursos per anar suplementant polítiques socials que són reals i demandes 
socials reals que existeixen en aquesta societat?.             
 
 Podríem dir allò que acaba de dir un parlamentari del Partit Popular 
aquesta tarda: “Escolti si és molt senzill això, si no tenen prou diners, 
cancel·lin els serveis que presten, ja que no són de la seva competència”. És 
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una manera diferent de veure les coses i amb això sí que jo entenc que pot 
haver-hi diferència entre la forma de concebre l’anàlisi de la societat d’un 
diputat del Partit Popular o la forma de concebre-la un diputat d’un altre Grup 
parlamentari. Però, sota cap concepte, em nego a acceptar aquest 
maniqueisme, que per cert, insisteixo, té una pobresa intel·lectual de tal 
magnitud que fa fins i tot pena que es puguin arribar a dir avui, a l’any 2002, 
que el que apuja o abaixa impostos és d’un color o d’un altre, quan realment 
els impostos són a l’igual que els beneficis empresarials o que els conceptes 
econòmics en general que no són essencialment de dretes o d’esquerres o 
patrimoni de la dreta o de l’esquerra. 
 
 Una altra cosa és, per què no es rebaixen  els impostos que són 
competència de l’administració de l’Estat?, per què sanegen dèficits venent 
empreses públiques a uns preus per tapar els forats que n’hi ha a la pròpia 
administració de l’estat?. Per què no es rebaixa l’Impost de la Renda de les 
Persones Físiques, que el recapta especialment l’Estat i que sí que afecta a 
molta gent i que té un sentit molt directe sobre les rendes del treball?. Per què 
només per acontentar a un col·lectiu, i no a tota la totalitat del col·lectiu de 
l’Impost d’Activitats Econòmiques, es vol posar en crisi tot el sistema de 
finançament local?. I per què a la vegada es vol que també es compleixi, i tot al 
mateix temps, la Llei d’Estabilitat Pressupostària?. 
 
 Sincerament, si això no és una agressió política o bé “un sostenela y 
no enmendalla” perquè un dia un senyor va dir “que se iba a quitar el 
impuesto de actividades economicas”, i s’hagi d’organitzar aquest “desaguisao” 
sense cap mena de negociació, sense cap respecte institucional i sense cap 
negociació o relació amb la Federació Espanyola de Municipis, que per cert, es 
van prendre la molèstia conjuntament amb aquestes dues institucions, la 
Federació Catalana  i l’Associació Catalana de Municipis, que vam presentar 
quasi bé, cinc-centes pàgines d’esmenes. 
 
 Vull concloure dient que presentem aquesta Moció, que és una 
Moció a la que ens adherim tots el municipis, tant de la Federació de 
Municipis de Catalunya com l’Associació de Municipis de Catalunya, i crec que 
no serem els únics sinó que hi hauran molts més ajuntaments fora de 
Catalunya que facin el mateix, encara que només sigui per demanar o la 
transitorietat de la seva aplicació, perquè no hi ha cap raó d’urgència que 
obligui a tractar-ho d’aquesta manera, o bé el que seria més raonable, la 
retirada definitiva del projecte de Llei per poder negociar un marc de 
finançament de les hisendes locals que sigui coherent amb els temps en què 
estem vivint. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment 
d’acord amb la Moció i amb tot allò que planteja. Dels acords de la Federació 
de Municipis i l’Associació de Municipis, el punt set crec que és cabdal  perquè 
ara ens han mogut molt, perquè hi ha un tema que és que modifiquen 
negativament el que hi havia fins ara, però aquí hem estat reclamant 
constantment que es modifiquin abans les competències, que es cobreixin les 
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competències que els ajuntaments, en concret aquest ajuntament, està fent 
amb recursos seus i que corresponen a altres administracions. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
espera del senyor Alcalde una mica de paciència perquè, com comprendrà, em 
pertany defensar allò que presenta el Govern, per tant, ho faré amb la major 
brevetat possible, però com que he vist que els companys d’esquerre han 
tingut la deferència aquesta vegada de no abusar del temps, doncs em 
permetrà a mi fer una exposició el més ràpida possible, però en la seva justa 
mesura. 
 
 Vull dir-los que aquesta Moció és demagògica i que, d’alguna 
manera, estan enganyant al personal. Es va presentar ahir  en el Parlament, 
en aquell lloc, plantegin totes les esmenes que vulguin, és així com actuen 
vostès a Cornellà, i no pretenguin que el Govern -que governa per majoria, no 
se n’oblidin vostès, com ho feien vostès abans de 1996, i amb una tremenda 
piconadora- els estigui consultant cada moviment que fan. No ho pretenguin 
perquè el Partit Popular portava un programa i ho està complint, i ho complirà 
malgrat vostès. I li diré una altra cosa abans de passar a tot el que porto aquí 
anotat, que vostès formen part d’una mínima part dels ajuntaments 
d’Espanya, i el govern del PP governa en la majoria dels ajuntaments 
d’Espanya, per tant, aqueixos problemes tan horribles que vostè ha exposat 
aquí els tindran tots els Tinents d’Alcalde del PP, ho sigui que consoli-s’hi que 
“mal de muchos es consuelo de bobos”. 
 
 Dit això, vostès ens acusen de falta de diàleg, inseguretat jurídica, 
financera, falta de pressupostos de les partides en totes i cadascuna de les 
propostes del govern, volen una plantilla per a tot. Jo he escoltat a la Comissió 
Informativa que els obligarem a pujar l’IBI, cosa que no és veritat, potser els 
obliguin a baixar-ho o a controlar-ho. Hi haurà uns cànons que no podran 
pujar perquè, per desgràcia, estem gairebé al límit de la Llei. Diuen que els 
farem pujar la pressió fiscal, però els ajuntaments socialistes, segons el 
Periódico de Catalunya d’avui, -que sens dubte no té tendència del PP- deia 
que eren els més cars d’Espanya tots els que governen vostès i que estan 
gairebé tots al límit. 
 
 Vostès utilitzen els ajuntaments, -els pocs que tenen- a Catalunya 
sobretot que tenen molts governants, com a plataforma o com a trinxera anti 
govern, vostès són els nois del “no” pel “ no”, munten manifestacions per 
qualsevol cosa i la qüestió és dir que no.  
 
 Crec que aquests problemes que tenen vostès els tenen la resta dels 
ajuntaments, i crec que presten el mateixos serveis, o potser millors que 
vostès. Per tant, segur que cap alcalde del PP va a retallar les prestacions 
socials per una cosa molt pràctica, perquè no sortiran elegits si retallen. I això 
és el que voldrien vostès però s’hi quedaran amb les ganes, i els hi veig en 
l’oposició uns anys més malgrat “l’efecte Zapatero”. I penso que el que de 
veritat els hi fa mal a vostès és que el PP compleix allò que promet, i el seu 
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programa ho esta complint gairebé tot, i el Sr. José Mª Aznar, que vostès han 
estat ridiculitzant des del principi, té la solvència que no ha tingut l’antecessor 
seu, la solvència i la confiança dels ciutadans/es, que són els que se’n 
beneficiaran i que seran el 92% del contribuents d’IAE els que se’n 
beneficiaran i els que diran l’última paraula. 
 
 Nosaltres hem tingut vàries prioritats, la reducció d’impostos, l’atur, 
assolir la màxima ocupació, dissenyar mesures que afavoreixin la creació de 
noves empreses i la supressió de l’IAE que tant els molesta, que certament 
vostès han posat i que era injust totalment amb les persones que més treball 
donem a tota Espanya i que som els petits comerciants. Vostès deien que 
reduiríem els impostos als grans i que eren els petits als que anàvem a 
castigar i això és una altra mentida, ja que només traurem l’IAE als que 
facturin menys d’un milió d’euros, i els altres seguiran pagant IAE. I vostès a 
Cornellà tenen una bona quantitat d’aqueixos que seguiran pagant, per tant, 
crec que això és d’alguna manera com amb l’atur és la principal preocupació 
que tenim, el Partit Popular ha dut a terme una política econòmica orientada 
directament a la creació de llocs de treball, amb la mirada posada en la plena 
ocupació i la prova és que estem passant una crisi a nivell d’Europa i que 
estem aguantant bastant millor del que aguantàvem anys enrere quan 
governaven vostès. 
 
 No podran pujar impostos perquè, com els hi he dit, l’IBI es congela 
i fins i tot es finançarà en un 90% a les famílies, o se subvencionarà a les 
famílies nombroses, per això els hi deia abans que tindrien que canviar 
ordenances fiscals. S’eximirà de tributació d’IAE a les superfícies que  es 
destinin a escola-bressol perquè també ens preocupen les famílies que van 
patir molt durant el seu govern i també hi haurà plans de cara als 
minusvàlids, i això és “a grosso modo”, i he fet una recapitulació a “golpe de 
mata” i sense temps perquè jo aquestes dades les he tingut fa poc. 
 
 També hi ha una cosa que m’agradaria dir i és que podran pujar 
vostès l’IBI o penalitzar l’IBI als habitatges deshabitats per a promocionar els 
habitatges de lloguer, i potser amb això els ajudem a treure el problema que 
teníem avui aquí de desallotjament. Se’n podrà finançar des dels ajuntaments 
–que ja era hora- a les persones que utilitzin les energies renovables, i això 
convé que s’ho estudiï el Sr. Flórez, a vostè que tant li preocupa les energies 
renovables, ara els edificis que incorporin això, els ajuntaments ho hauran de 
tenir en compte. 
 
 Ja dic que això és “a grosso modo”, i per a la rèplica guardo allò que 
el Sr. Salabert ha dit, sobretot el menyspreu d’una persona que ha agafat 
Espanya quan hi havia de tot,  ja li diré el què hi havia en el moment que la va 
agafar i que, ara per ara, som un país que gaudim d’una credibilitat i que no 
tenim els jutjats plens de polítics processats, vostès voldrien que sí, però de 
moment no n’hi ha cap. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que no sap si pot o no 
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aplacar els nervis però, en principi, no vull entrar en un “rifi-rafe” que es 
remunta als temps immemorables de la vida política d’aquest ajuntament. 
 
 Jo sé que amb els portaveus del PP que he anat coincidint des de 
que soc regidora, sempre han estat en desacord amb que en els plens de 
l’Ajuntament es tractessin temes que no fossin cenyits a la ciutat, i sempre 
han manifestat aqueixa idea, no obstant a l’hora de donar explicacions en 
cadascuna de les mocions traiem tot allò que fa el nostre govern, el que 
governa, i part de les bondats que van tenir i de les desbondats que van tenir 
tots els altres. 
 
 Crec que s’ha de ser més succint, una mica més estrictes i cenyir-
nos més al tema concret del que estem parlant i, en aquest cas és sospitós que 
dues entitats totalment municipalistes i de diferent to polític, coincideixin i 
facin una declaració conjunta. I crec que això ha de fer pensar al Govern que 
hi ha alguna cosa que realment no han fet bé dintre de totes les bondats que 
pot tenir el Pla, quan dos grups que són a vegades oposats, sobretot oposats 
des del punt de vista ideològic, coincideixen exactament en reivindicar una 
sèrie de coses. 
 
 Les coses que se’n reivindiquen conjuntament, nosaltres com a 
Grup d’IC-V hem estat totalment d’acord en honor del consens d’aprovar-les, i 
crec que les ha defensat perfectament el Sr. Salabert quan ha explicat el to de 
la Moció. Però fonamentalment, allò que creiem és que aquesta Moció la 
justifica la manera de fer del PP, i evidentment que el PP tenia un compromís 
que ho ha portat en tota la seva campanya electoral, que era una promesa 
electoral de baixar l’IAE, i, per tant, contra vent i marea el que intenten és fer 
això, però bé, ho hem de raonar perquè en aquesta Llei segurament que 
apareixeran quantitat d’esmenes, quantitat de suggeriments, però de quantes 
faran cas?. No vull pensar en el que ha passat avui mateix en el Congrés del 
Diputats amb la Llei de Qualitat d’Ensenyament, més de mil esmenes que no 
han estat tingudes en compte per la Ministra per a res, i possiblement aquí 
passi exactament el mateix. 
 
 Allò que nosaltres estem demanant en aquest moment és que 
s’escolti al món municipal, que se’l tingui en compte, que també se li deixi 
parlar i possiblement hi haurà coses que estiguin ben plantejades i altres 
possiblement puguin ser matisades i simplement que ens  deixin dir que 
aquesta proposta que arriba a final d’any, quan s’estan aprovant les 
ordenances municipals i els pressupostos, evidentment fa pràcticament 
impossible el poder treballar durant uns mesos, sense saber a què atenir-se  i 
això ho ha d’escoltar el PP.  
 
 També és cert que sí que s’ha escoltat la FMC, però no a una 
representació més important d’altres tipus de municipis que existeixen, i, 
evidentment, complir les promeses electorals, a vegades, beneficia a uns però 
perjudica a uns altres, i quan un està en el govern no solament pot anar a 
aplicar el seu programa, sinó governar per a tothom. Vostès altres vegades ho 
han dit, i governar per a tothom és tenir en compte també les avantatges i 
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desavantatges que es poden produir en  altres llocs, els forats, les faltes de 
competències i de recursos amb que es poden quedar els municipis per fer un 
tipus de política que és la que estan obligats a fer. 
 
 Novament intervé el Sr. Salabert, per dir a la senyora Espinosa que 
li deixi fer una mica d’humor. Jo entenc que després del projectes de llei que 
està traient el Govern, estigui vostè així d’afònica, perquè clar si ha de 
defensar-los tot amb aquesta passió, trigarà temps en recuperar la veu, i, a 
més, no ens convencerà. 
 
 Miri, s’ho passaré al nivell d’aquí, de la ciutat de Cornellà, i en 
pessetes. Nosaltres recaptàvem vuit-cents cinquanta milions de pessetes per 
IAE, ara recaptarem, anant bé dos-cents. A aquest municipi li faltaran sis-
cents cinquanta milions de pessetes, i si vostè em diu que no hi ha cap 
problema, ja no fa falta que discutim més, però jo preveig molts problemes i, 
per això es presenta aquesta Moció. I si vostè em diu que tots els municipis del 
PP de tota Espanya acceptaran tranquil·lament que a cadascú 
proporcionalment li vagin retallant aqueixes xifres que jo li dic, doncs molt bé, 
perfecte, potser ells per disciplina de partit no podran protestar, però si més 
no, deixi’m a mi que jo pugui protestar, que aqueixa disciplina encara no la 
tinc. Però anant a no fer aquí un escenari de gran política, escolti, a la ciutat 
de Cornellà, que és el que ens ocupa, els pressupostos estan en bandolera, no 
es poden presentar. Això és una evidència i ho han provocat vostès, 
recaptàvem vuit-cents cinquanta milions de pessetes, recaptarem dos-cents, i 
això ho han provocat vostès. 
 
 Se n’ha de refer l’IBI. No sabem quin, com, ni de quina manera. Hi 
ha unes mesures de reformes, bonificacions etc., que s’ha d’avaluar quants 
diners costen i tenim una estructura de depesa que és la que és per a donar el 
servei que aquesta ciutat demanda, i no són, ni més ni menys, dels que teníem 
fins a la data i mai nosaltres, -i vostè ho sap tan bé com jo- hem augmentat 
aquí ni una pesseta els impostos per fer serveis que no eren de la nostra 
incumbència, sinó que hem buscat una estratègia econòmica que acompanyés 
a la ciutat per buscar el major nivell de recaptació, el major nivell de 
contribuents en lloc de major augment d’impostos. 
 

 Aquesta és la realitat del que se’ns passarà una vegada s’aprovi 
aquesta Llei, i això és el que vull que em contesti perquè tot l’altre podem fer 
aquí política d’alta volada, però no toca, és a dir, aquí estem en l’Ajuntament 
de Cornellà, jo tenia avui que aprovar unes Ordenances i marxo “compuesto y 
sin novia” marxo sense les Ordenances aprovades, bé, no les puc aplicar, que 
encara és pitjor. I tenim una estructura de despeses que s’està elaborant i que 
no tenim la contrapartida d’ingressos i vostès no volen donar-nos un marge 
d’un any per poder estudiar aquesta Llei, encara que no admetin les esmenes, 
admetin l’any de marge. Per què hi ha aquesta urgència tan obsessiva en què 
sigui el mes d’abril?, per què no pot ser al gener de 2004?, jo no ho entenc. Si 
vostè em dóna una raó que jo pugui entendre i que els ciutadans puguin 
comprendre, doncs perfecte, però sinó aquest “desaguisado” ho ha provocat 
aquest projecte de llei, jo no m’ho he inventat senyora Espinosa. 
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 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el comprenc a vostè 
perfectament i em situo aquí a Cornellà, però passa que si vostès plantegen 
coses de l’Estat doncs una, modestament -no soc Rodrigo Rato, suposo que ell 
li donaria a vostès molts més motius per contestar-li i més contundentment 
com ja ho estan fent- però li diré una cosa, senyor Salabert, és evident que els 
compensaran amb els tributs de l’Estat i això vostès ho saben, i si no hi ha 
diners, sembla ser, -jo ho he escoltat en la Televisió en els debats que vostès 
també han seguit- que s’habilitaran crèdits sense interessos. 
 
 Crec que en l’únic punt que puc estar d’acord amb vostès és que 
potser s’hauria tingut que donar més temps –no ho sé- però com què vostè 
guanya un bon sou aquí, ara li pot demostrar a l’Alcalde que ho suarà i posarà 
en ordre els comptes de l’Ajuntament, i jo sé que ho posarà perquè posa en 
ordre els del Barça que ja és més difícil, imagini-s’hi que no ho farà en 
l’Ajuntament de Cornellà.  
 
 Aquí s’han dit moltes coses i a mi m’agradaria contestar a la 
senyora Carmen Romero per dir-li que parlar no és precís però contestar sí, i a 
mi no m’agrada parlar de coses de l’Estat perquè no les entenc tampoc massa. 
Jo soc entesa en coses de Cornellà però sí vostès les plantegen, les treure i les 
defensaré. 
 
 Va parlar aquí d’un president que tenia una intel·lectualitat, sembla 
ser que minvada, doncs bé, ens ha anat bastant bé amb ell, ens ha tret d’on 
ens havia deixat el seu que sembla ser que l’únic que li ha crescut últimament 
és la “mala uva” i surt amb una cara d’empipat en tots els llocs que és massa. 
 
 Prova d’aqueixa intel·ligència són els índexs d’aturats, 
l’endeutament, aquell retall de llibertats del cop de peu a la porta i que vostès 
no se’n recorden, vostès  que són tan demòcrates. Però defensi vostè l’IAE, 
defensi vostè que li treuen als espanyols, a molts espanyols, uns impostos que 
estaven pagant i tot l’altre és paper mullat, i que vostès estan en el seu paper 
de fer-ho amb l’idea d’arribar una altra vegada a la Moncloa, però com no 
canviïn les seves maneres de ser, els seus comportaments i la seva 
prepotència, sospito que si arribessin, si els espanyols li donessnim la 
confiança, els espanyols estaríem pitjor que estàvem abans, perquè vostès fan 
moltes crítiques però no presenten projectes i quan els presenten, ja se’n 
preocupen vostès de què no es puguin acceptar. 
 

 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que crec que podem deixar aquí el debat, no s’ha de negar la 
legitimitat al govern perquè presenti les propostes que cregui pertinents. Una 
cosa és tenir legitimitat i una altra és tenir raó. 
 
 Nosaltres no estem en contra de la supressió de l’IAE, però el que 
passa és que és un impost municipal i si t’ho suprimeix algú que no ets tu, 
doncs mínimament ha d’arbitrar els mecanismes per compensar-t’hi i això és 
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el que no està en el text de la Llei, se’n parla de compensacions en els 
passadissos, però escrit no hi ha res. 
 
 Efectivament podria donar-se un període transitori, de sentit comú 
per a treballar. Alguns ajuntaments no tenim problemes urgents de tresoreria, 
però d’altres sí, els que recaptaven l’IAE en el primer semestre –com nosaltres- 
no ho podrem recaptar, fins a finals d’any, perquè la llei ho canvia tot i, per 
tant, els ajuntaments que recaptaven l’IAE en el primer semestre, no només 
no tindran l’IAE que ara no cobraran, és que no tindran cap, perquè el nou 
padró no el tindran fins al final d’any. 
 
 Però curiosament, en això de les presses, el nou fons que es crea, la 
nova fórmula del fons, que no vol dir que hi hagi més diners, sinó  que canvia 
la fórmula, aqueixa sí que no entra en vigor fins al 2004. 
 
 Crec que la Llei d’Hisendes Locals actual és millorable, no soc 
defensor acèrrim d’aqueixa Llei, i en alguna ocasió,  fa anys ho hem expressat 
en aquest Ple, hem defensat també més recursos pels municipis i hem 
qüestionat aspectes de la Llei quan governava el senyor Felipe González, és a 
dir, nosaltres no som tan disciplinats, ja que hi ha reclamacions que hem fet 
quan en el Govern governaven els nostres col·legues. 
 
 Allò que sí és important en els impostos no és només si s’abaixen, 
sinó que en aquest cas és que ho volen fer a costa d’un impost nostre, perquè 
si el que volen és abaixar la pressió als petits contribuents de l’IAE, ho tenien 
molt fàcil fent-ho deduïble de la renda als autònoms i fent-ho deduïble a les 
societats i  ja estava solucionat el problema. Però allò que es vol és una altra 
cosa, i, a més, no és casualitat que en l’IBI se’ns doni més possibilitats, no que 
se’ns constrenyi, sinó tot el contrari, tindrem més marge, senyora Espinosa, 
llegeixi el text, perquè crec que no s’ho ha llegit, encara que la veritat és que 
són molts fulls, és una cosa molt confusa i no és una literatura que provoqui, 
però convé parlar amb una mica de coneixement i crec que no s’ho ha llegit 
perquè sinó hi ha coses que les hagués dit. 
 
 En l’IBI es deixa la porta oberta perquè puguem aplicar un IBI 
diferent a les indústries i al comerços perquè pugui ser superior a l’IBI de les 
residències, això per què?, doncs, per a això que et diuen en els passadissos, 
que ens treuen aquest impost però podem apujar l’IBI als comerciants i als 
industrials, ja us donarem marge en la llei per poder-ho fer i certament això si 
que figura en el text, però això és jugar amb trampes, és apuntar-se un punt i 
després vostès Ajuntaments miren de carregar-se amb el mort. 
 
 La Federació Espanyola de Municipis i Províncies no s’ha 
pronunciat, és a dir, la seva Comissió Executiva no s’ha pronunciat, el seu 
Consell Federal –del que ja soc membre- no s’ha reunit. L’únic que s’ha reunit 
és la Comissió d’Hisendes Locals de la Federació i ha aprovat una Moció en 
contra de la Llei, que és més dura que aquesta que nosaltres posem a 
consideració, i ho dic perquè se sàpiga també. 
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 No és cert que el Partit Popular tingui “el oro y el moro”, el Partit 
Popular en les eleccions municipals va treure – repassi els diaris, si els 
guarda, i sinó en Internet ho localitza- un punt i escàs més de vots que els 
socialistes en les últimes eleccions municipals en el conjunt d’Espanya, i no té 
majoria en la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, per això la 
senyora Rita Barberà va ser escollida perquè els canaris li van donar suport i, 
per cert, també perquè els alcaldes i regidors de CiU que no van mai a això de 
la Federació Espanyola -perquè és espanyola-, en aquesta ocasió van anar per 
a votar a la senyora Barberà perquè és que sinó no sortia. Fixi-s’hi com no hi 
va tan folgat el Partit Popular en això, i ho dic perquè val la pena parlar en 
aquest cas amb propietat. 
 
 Crec que des del punt de vista procedimental –ja ho ha dit el senyor 
Salabert- no està ben plantejat, té defectes fins i tot de tipus tècnic, que jo 
diria no solament que algú no ha sigut regidor és que, a vegades, dubtes de la 
solvència d’alguns dels tècnics que ho han fet. Tampoc es tracta aquí de 
polemitzar amb això, ja veurem com poden saber les empreses que tenen 
facturació de més d’un milió d’euros, quan tinguin factories en diversos 
municipis i la facturació, com només és una personalitat jurídica, la facin 
conjuntament. Ja veurem com s’aconsegueix saber la facturació que tenen les 
entitats financeres de Cornellà, si sobrepassen o no sobrepassen el milió 
d’euros, o empreses que tenen delegacions en Cornellà però que tenen altres 
activitats fora. 
 
 A més, tècnicament, és un projecte molt insolvent. 
 
 També és cert que el que hi havia tenia les seves deficiències, i la 
prova és que quan el van aprovar també van sortir una sèrie de correccions 
perquè havien comès errors, perquè el problema és que, a vegades, aquestes 
lleis les fan persones des dels despatxos que tenen un elevat nivell acadèmic, 
però un nul coneixement de la realitat concreta del que s’estan parlant i de la 
gestió, i dels problemes que surten quan determinades figures tributàries es 
posen en marxa. 
 
 D’aquest tema seguirem parlant, la Llei està en tramitació 
parlamentària i ja  veurem si hi ha esmenes que s’accepten o no. No sé qui 
parlava d’allò del “decretazo”, allò era una cosa insalvable, van rebutjar totes 
les esmenes, i després s’han tirat enrere, mai se sap. De totes maneres jo tinc 
escasses expectatives, i no em faig il·lusions de què puguin haver canvis 
substancials,  en tal cas, els canvis arribaran en un altre moment. 
 
 Les majories absolutes no duren tota la vida, cap, i les majories 
relatives tampoc, i això cada vegada està també més a prop, i  del nerviosisme 
del Partit Popular crec que és un bon exemple que es facin les acusacions que 
s’han fet aquests dies, i que no les fa el Periòdic, sinó que les fa el Sr. Aznar,  
surten en els diaris dient coses que pura i simplement són falses, i hi ha coses 
que es poden interpretar, però hi ha d’altres que no. 
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 Segurament el Sr. Aznar va sofrir un lapsus al fer determinades 
afirmacions, igual que quan va dir que corria no sé quant més que el 
“gatopardo” que surt en els anuncis, i segurament igual es va equivocar també 
quan corria amb el senyor Bush, o li van passar els apunts malament, que 
també és possible, això també passa en la vida.           
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
  
 2.- Aprovació del Text Refós de la Modificació puntual del Pla  
General Metropolità de 1976 al sector Millàs, redactat per l’arquitecte 
José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament 
Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
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 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació puntual del Planejament 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector Millàs, redactat per 
l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vist que en data 28 de febrer de 2002 el Ple de la Corporació va  
aprovar provisionalment la  mencionada modificació i la remissió de  
l'esmentat expedient, a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la 
seva aprovació definitiva. 
 
 Vist  l’escrit de la Direcció General d’Urbanisme del Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya de data 11 
d’octubre d’enguany, que va tenir entrada en aquest Ajuntament el 17 
d’octubre de 2002, amb RGE 32095, mitjançant el qual es notifica la resolució  
de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, en sessió celebrada el l8 
de setembre de 2002, que acorda emetre informe del mencionat expedient en 
el sentit de suspendre la seva tramitació fins a la presentació per part de 
l’Ajuntament d’un text refós que incorpori les prescripcions següents: 
 

1.1 L’edificabilitat màxima de l’àmbit s’ajustarà a 64.067,29m2. 
 
1.2 Cal delimitar un àmbit que inclogui tots els sistemes externs 

que cal urbanitzar a càrrec del sector. Cal incorporar dins 
l’àmbit de la modificació a efectes de planejament els terrenys 
que formen part del sector Ribera que es destinaran al nou 
camp de futbol, amb independència que aquests ja formin part 
de la separata presentada. 

 
1.3 Cal completar la separata de zones verdes i esportives de tal 

manera que es justifiqui el punt e) de la circular del Director 
General d’Urbanisme de febrer de 1992; es presentin els plànols 
justificatius a escala 1/2000, com a mínim, i es facin els 
quadres comparatius que permetin diferenciar gràficament les 
zones verdes existents, les resultants d’increment de densitat, i 
les que realment són resultants del desenvolupament del Pla 
parcial. Així mateix, les zones verdes que es proposin hauran de 
ser espais de qualitat per a l’ús de les persones. També manca 
presentar els quòrums corresponents a l’aprovació. 

 
1.4 Caldrà aportar justificació del títol de propietat o de qualsevol 

altra documentació que garanteixi aquest fet de les finques de 
sòl urbà qualificades de sistemes que generen aprofitament, i 
altres documents que l’ajuntament consideri oportú, per tal de 
justificar jurídicament que cap d’aquestes pot generar drets de 
reversió, o bé acreditació de que no hagin transcorregut els 10 
anys d’adscripció a l’ús públic. 

 
1.5 Les qualificacions objecte de la modificació són exclusivament 

les incloses dins l’àmbit delimitat, per tant els canvis de 
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zonificació que figuren fora de l’àmbit no són vinculants i cal 
mantenir les vigents. 

 
Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme i 

Obres de data 31 d’octubre d’enguany obrant a l’expedient el qual posa de 
manifest que: 

 
1. El Ple de l'Ajuntament, en data 28 de febrer de 2002 aprova 

provisionalment l'expedient de Modificació puntual del Pla general 
metropolità al sector Millàs, de Cornellà de Llobregat, i ordena la 
remissió a la Comissió Territorial d'urbanisme de Barcelona per la 
seva tramitació fins a l'aprovació definitiva. 
 

2. La Comissió Territorial d'Urbanisme de Barcelona, en sessió 18 de 
setembre de 2002, acorda suspendre la tramitació prevista a 
l'article 76 del Decret legislatiu 1/90, de 12 de juliol, de la refosa 
dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, fins 
que mitjançant un Text Refós s'incorporin les següents 
prescripcions: 
 

  L'edificabilitat màxima de l'àmbit s'ajustarà a 64.067,29 m2. 
  Delimitar un àmbit que inclogui tots els sistemes externs que cal 

urbanitzar a càrrec del sector. Incorporar dins de l'àmbit de la 
modificació a efectes de planejament els terrenys que formen part 
del sector Ribera que es destinaran al nou camp de futbol. 

  Completar la separata de zones verdes i esportives, amb plànols 
justificatius a E. 1/2000, i es facin els quadres comparatius que 
permetin diferenciar gràficament les zones verdes existents, les 
resultants d'increment de densitat i les realment resultants del 
desenvolupament del Pla parcial. 

   
  Aportar justificació del títol de propietat o de qualsevol altre 

documentació que garanteixi aquest fet de les finques de sòl urbà 
qualificades de sistemes que generen aprofitament, i altres 
documents que l'ajuntament consideri oportú, per tal de justificar 
jurídicament que cap d'aquestes pot generar drets de reversió, o bé 
acreditació de que no hagin transcorregut els 10 anys d'adscripció a 
l'ús públic. 

   
  Les qualificacions objecte de la modificació són exclusivament les 

incloses dins l'àmbit delimitat, per tant els canvis de zonificació que 
figuren fora de l'àmbit no són vinculants i cal mantenir les vigents. 

 
Les modificacions introduïdes a l'expedient de Modificació puntual del pla 
general metropolità al sector Millàs, com a conseqüència del Text Refós, en 
tràmit, són les següents: 
   

  Se ha reduït l'edificabilitat del Pla en 3.225 m2, quedant en 64.067 
m2st, repartits proporcionalment en cadascú dels polígons. 
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Conseqüentment s'ha reduït en 29 ut el nombre màxim d'habitatges 
del pla, que queda establert en 576 ut.  

  S'ha introduït un àmbit extern de 15.000 m2 de superfície, 
construït per sistemes generals que hauran de ser reurbanitzats 
amb càrrec al Pla parcial. 

  S'han suprimit les qualificacions grafiades situades fora de l'àmbit 
del Pla. 

  S'ha completat la separata de zones verdes i equipaments esportius, 
adjuntant plànols a escala i ampliant la justificació de les 
modificacions projectades. 

 
El document de Text Refós de la Modificació puntual del Pla general 
metropolità al sector Millàs, redactat per Emducsa, està complert  i es pot 
procedir a la seva aprovació  pel Ple. Ara bé s'haurà d'adjuntar la 
documentació acreditativa de la propietat de les finques municipals 
generadores d'aprofitament, per tal de justificar jurídicament que cap 
d'aquestes parcel·les por generar drets de reversió. 
 

Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis de data 31 d’octubre d’enguany 
del següent tenor literal: 

 
“En data 28 de febrer de 2002 el Ple de la Corporació va  aprovar 
provisionalment la  mencionada modificació i la remissió de  
l'esmentat expedient, a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a 
efectes de la seva aprovació definitiva. En data 17 d’octubre de 2002 
la Direcció General d’Urbanisme del Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, 
presenta escrit de data 11 d’octubre, amb RGE 32095, mitjançant el 
qual es notifica la resolució  de la Comissió Territorial d’Urbanisme 
de Barcelona, en sessió celebrada el l8 de setembre de 2002, que 
acorda emetre informe del mencionat expedient en el sentit de 
suspendre la seva tramitació fins a la presentació per part de 
l’Ajuntament d’un text refós. 
 
Caldrà acompanyar el text refós de les escriptures que justifiquen el  
títol de propietat de les finques de sòl urbà qualificades de sistemes 
que generen aprofitament. 
 
D’acord amb el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en 
matèria Urbanística, aplicable de conformitat amb la disposició 
transitòria tercera apartat segon de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’urbanisme i la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local i de la documentació que consta a l’expedient de 
referència, procedeix, en opinió de qui subscriu, sotmetre al Ple de 
l’Ajuntament, l’aprovació del Text Refòs, de la Modificació Puntual 
del Planejament General Metropolità de 1976 a l’àmbit del sector al 
sector Millàs, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez 



 103

de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de 
Llobregat i posterior remissió de l’expedient a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació definitiva.” 
 
 
Vistes les escriptures aportades per l’arquitecte redactor del pla el 

Sr. José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament 
Urbà de Cornellà de Llobregat. 

 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística, 
aplicable de conformitat amb la disposició transitòria tercera apartat segon de 
la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme i la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORDS 
 

Primer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, per canvi d’ús en el Sector Millàs, redactat per 
l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
         
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva, així com les escriptures que obren a l’expedient. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació de 
la Moció, manifestant que aquest és l’últim capítol de creació de sòl per 
habitatge que recollia el Pla d’Habitatge que vam pactar tots els grups, a 
excepció del Partit Popular i que intentava donar resposta des dels nostres 
mitjans a les necessitats d’habitatge dels ciutadans/es de Cornellà. 
 
 Per part de la Comissió d’Urbanisme de Catalunya es va suspendre 
l’aprovació definitiva en espera d’un Text Refós que finalment s’ha acordat 
entre l’Ajuntament i la pròpia Generalitat. 
 
 Es demana que es redueixi en 3225 metres el sostre total, amb la 
qual cosa es podran realitzar 576 unitats d’habitatge, de les quals, no menys 
del 25% seran habitatges socials, amb la qual cosa contribuirem de forma 
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innecessària a què els ciutadans de Cornellà puguin accedir a un habitatge 
perquè, de fet, no la necessiten perquè cobren tant diner que prefereixen 
comprar habitatges de 40 milions de pessetes. 
 
 També se’ns demana que fem una reserva de terrenys per a zona 
verda i zona esportiva, que sense més fem, les zones verdes que es dedueixen 
del planejament són molt superiors a les que la llei fixa com a mínimes, i 
també se sol·licita per part de la Direcció General d’Urbanisme, que es 
justifiqui que els terrenys del sector oest o polígon 2, es demostri que són 
públics perquè no existeixi dret de reversió per tercers, cosa absolutament 
lògica i natural. 
 
 Donant compliment a aquesta petició que es fa amb l’aprovació del 
Text Refós, passaríem novament a la Generalitat el document per a què, previ 
informe de la Comissió Jurídica Assessora, ho aprovi el Consell Executiu, i 
amb això, insisteixo, faríem l’últim projecte de sòl al que ens vam 
comprometre amb la resta dels grups, -com he dit, excepte amb un- a generar 
en el Pla de l’Habitatge. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ja veu que no té 
compassió el Sr. Morlanes. No volia intervenir més però vostè no es priva mai 
de dir que no he signat el Pacte de l’Habitatge, i jo no deixaré mai de dir-li  que 
m’alegro de no signar la pantomima que vostè volia que signéssim com a 
partit. I no dic que el Pla d’Habitatges sigui una pantomima, el que dic és la 
pantomima que anàvem a fer els grups de l’oposició signant aqueix paperet, 
perquè vostè “se lo guisa y se lo come”. Vostè ens ho planteja, li diem que sí a 
tot, i qui se’n porta els mèrits és vostè, per això jo no signo xecs en blanc, i 
s’ho he dit moltes vegades, i s’ho torno a repetir, però allò que sí fa el Partit 
Popular és donar suport a cadascuna de les iniciatives que vostè ha fet 
d’habitatge a Cornellà, sí o no?. Hem donat suport una per una quan s’ha vist 
clar, però jo no dono carta blanca perquè vostè pugui dir que aqueix gran 
projecte ha estat conjunt, doncs no senyor, aqueix gran projecte, bo o dolent, 
ho ha fet el Partit Socialista, els altres ho han secundat, i em guardo les meves 
apreciacions que són bastants.  
 
 N’hi ha una altra cosa que li vull dir respecte d’aqueixa ironia dels 
pisos que els ciutadans de Cornellà tenen diners per a comprar. Doncs bé, els 
van comprant, amb molt sacrifici, però els van comprant, però no s’oblidi vostè 
i no em faci repetir-s’ho que en la majoria dels seus pisos de 40 milions i 
alguns de més, el sòl era propietat de l’Ajuntament de Cornellà, que ho ha 
venut a preus veritablement bestials, perquè jo conec als constructors i m’ho 
han dit. Sé quant s’ha pagat per parcel·les que en principi eren recomposades, 
refetes amb trossos, i, per tant, els pisos no poden ser molt barats perquè el 
sòl  va ser caríssim, parlo en concret de les parcel·les de l’avinguda Pau 
Picasso, d’aquelles parcel·les que fan cantonada, on molts veïns de Cornellà es 
van quedar sense la famosa cantonada gràcies a la reconstrucció per puzzles 
d’aquelles famoses parcel·letes que s’han venut a preus multimilionaris, per 
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tant, vostès també han col·laborat amb el preu del sòl a aqueixos pisos de 40 
milions de pessetes. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Morlanes, per contestant a la Sra. 
Espinosa dir-li que en l’Espanya immillorable de José Mª, s’ha produït el 
fenomen següent, i és que mai abans s’han fet, tants habitatges, i mai abans 
menys de protecció oficial, i això és veritat, l’altre de què nosaltres som els 
propietaris de tot el sòl, això és parlar per parlar. I jo li dic que es documenti, 
i, sobretot, crec que és dolenta la mesquinesa en la vida i en la política també. 
 
 Dir que el que hem fet acordant un Pla d’Habitatges tots els Grups 
menys una Regidora és un “paripé”, significa valorar molt poc el consens 
polític, i per això venen els problemes. Quan se sumen els Grups Polítics en 
un acord, Cornellà guanya, i quan hi ha una persona que igual que Joana 
d’Arc es passeja tot el dia per aquí, doncs Cornellà no guanya. 
 
 Nosaltres vam fer aquest Pla, estem orgullosos de complir-ho, altres  
van fer un Pla d’habitatge l’últim quadrienni per aconseguir el menor número 
d’habitatges de protecció oficial de la història de la democràcia espanyola, i 
això són realitats i tota la resta “verbenas”. Es pot parlar de tot allò que es 
vulgui del passat, però la societat es construeix cada dia i aquí el problema 
que hi ha és que la gent no pot comprar-se un habitatge perquè els pisos són 
molt cars. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Espinosa per manifestar que 
això era l’últim que li faltava per escoltar. Mesquina no ho he sigut mai, soc 
bastant generosa, bastant més que vostès, de mesquina res senyor Morlanes. 
Li he donat la meva opinió però vostès en la prepotència, perquè vostè em 
recorda molt a un polític manxec, sembla vostè un sant patró, però després 
quan treu els canons és un llop vestit amb pell d’ovella. Per tant li dic que la  
meva opinió és tan respectable com la de qualsevol altre i l’exigeixo que la 
respecti sense qualificatius, que jo no els hi fet a vostè, perquè jo, posada a 
fer-li a vostè qualificatius personals, miri vostè, tinc un vocabulari força variat. 
 
 Vostès no admeten dissidència, quan hi ha dissidents som l’ovella 
negra o Joana d’Arc, és el mateix, i miri vostè, jo estic molt orgullosa de ser 
Joana d’Arc i d’aguantar la pressió que vostès tant bons i tan demòcrates 
m’han realitzat durant quatre anys en aquest consistori, la he mantingut la 
seguiré mantenint i, fins i tot, m’agrada ara, m’he acostumat tant que el dia 
que no hi ha debat me’n vaig a casa una mica falta d’alguna cosa, o sigui que 
vostè no se’n preocupi. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla per 
manifestar que, sigui vostè feliç en el seu status, que ho podrà ser durant molt 
anys, li puc assegurar. 
 
 En qualsevol cas, el preu de l’habitatge és el que és i ha pujat quan 
havia de baixar, i els que estan venent el sòl públic, -sobretot llegeixi els 
anuncis que surten cada dia en els diaris de la Gerència d’Infraestructures de 
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l’Exèrcit-, qui està venent és el màxim propietari de sòl a Espanya, que és 
l’Estat, i que abans era l’Església, abans de la desamortització. Però des de fa 
molts anys és Renfe i l’Estat, o sigui l’Estat, i ho està venent en subhasta tot, 
ells no construeixen ni una mica, perquè nosaltres venem un trosset per poder 
seguir comprant i poder seguir fent, i ells no construeixen absolutament res, 
tot són subhastes i no precisament per fer habitatge de protecció oficial. 
 
 Hi ha una Moció en concret que fa molt poc temps ha presentat un 
grup que era per destinar, com a mínim el 40% del sòl públic -l’altre que ho 
venguin si volen- precisament per fer habitatge social i habitatge de lloguer 
però amb escàs èxit, perquè sembla ser que com sigui que la gen té molts 
diners i ho pot pagar, doncs no és necessari fer aquest tipus d’habitatge, i ja 
les farem, les estem fent, aquells que no ens pertoca, i dic que no ens pertoca 
perquè la llei no ens obliga, perquè la llei diu que el competent és una altra 
administració, però bé, no obstant, allò que estem aprovant és el Text refós de 
la Modificació Puntual del Pla General Metropolità, i suposo que estem tots 
d’acord, perquè si més no, en les anteriors aprovacions és va aprovar per 
unanimitat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
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 3.- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació de les obres 
de construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat i 
instal·lació de sistemes de control de telecontrol de l’esmentat dipòsit. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de 
l’Empedrat i instal·lació del sistema de control de telecontrol de l’esmentat 
dipòsit. 
Tramitació : ordinària 
Procediment d’adjudicació : oberta 
Forma d’adjudicació : concurs 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i l’Arquitecte Municipal. 
 
 Per tot això, l´Alcalde-President proposa al Ple l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de 
l’Empedrat i instal·lació sistema de control de telecontrol de l’esmentat dipòsit. 
El present contracte es divideix en dos lots, conforme al següent detall: 
 
LOT NÚM. 1: Construcció dipòsit. 
LOT NÚM. 2: Sistemes telecontrol. 
 
Tramitació : ordinària 
Procediment d’adjudicació : Oberta 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació, que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents: 
 
2002    51 441A0 6010430                    646.524,00 Euros 
2002    51 441A0 6010440                    851.730,14 Euros 
2003    51 441A0 6010430                 4.013.768,86 Euros 
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subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos” 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per que el lot núm. 1 te una durada no superior a 
un any i el lot número 2 es considera expressament la no necessitat de 
procedir a una revisió de preus. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que l’expedient de contractació és el que 
ha comentat abans el senyor Morlanes sobre el dipòsit de laminació. Té un 
pressupost de 5.512.023 euros, és un concurs, i  serà per un període 
d’execució de dotze mesos, i el que hem fet en el barem del concurs, com en 
altres ocasions, és més que donar realç al tema de disminuir el cost econòmic 
del projecte, és intentar que el projecte s’executi en els dotze mesos. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
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Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i trenta minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


